
Protok6l nr XLIV/18

przebiegu obrad Rady Miasta Wloclawek

w dniu 5 czerwca 2018r.

Vll kadencji

Miejsce posiedzenia: sala nr 4 Urzqdu Miasta Wfocfawek

Zielony Rynek 11/13



W dniu 5 czerwca 2018 roku o godzinie 9:00 w sali nr 4 Urzqdu Miasta Wiocfawek przy ul.
Zielony Rynek 11113 rozpoczqly siq obrady XLIV sesji Rady Miasta Wlocfawek Vll kadencji,
kt6rq zwolal i kt6rej przewodniczyl Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski.
Ad. 1
Sprawy organizacyjne
- otwarcie sesji
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafat Sobolewski otworzyl obrady XLIV sesji Rady Miasta
Wfoctawek, wita.jqc Prezydenta Miasta - Pana Marka Wojtkowskiego, Zastepc6w Prezydenta
Miasta, Zastepcq Dyrektora Powiatowego Urzqdu Pracy, a takie zebranych na sali
urzqdnik6w, przedstawicieli medi6w, mieszkafic6w miasta oraz radnych uczestniczqcych w
obradach,
- stwierdzenie quorum
Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski

stwierdzil, 2e na stan 25 radnych na sali obrad zgromadzonych jest - zgodnie z listq

obecnodci 24 radnych, a zatem obrady sesyjne w dniu 5 czerwca br. sq prawomocne,

Lista obecno6ci radnych z XLIV sesji Rady Miasta stanowi zatQcznik do protokolu,
Lista os6b uczestniczqcych w XLIV sesji Rady Miasta stanowi zalAcznik do protokolu.
- przyjqcie protokolu z obrad Xtlll sesli Rady Miasta
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski poinformowal, 2e w Biurze Rady Miasta

oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Urzqdu Miasta udostQpniony byl do wglqdu projekt

protokolu z obrad XLlll sesji Rady Miasta Wtoclawek Vll kadencji, kt6ra odbyla siq w dniu 27

kwietnia 2018 roku, z kt6rym radni mogli siq zapoznai i wnie5i ewentualne uwagi. Nie

zgioszono uwag, poprawek i uzupelniefi.
- zmiany do porzqdku obrad XLIV sesji
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafai Sobolewski poinformowal, ie radni wraz z

zawiadomieniami o obradach sesyjnych otrzymali porzqdek obrad, dlatego te2 zwr6cil siq z

zapytaniem czy ze strony radnych sq wnioski dotyczQce zmian tego porzQdku. Ze swej strony

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, i2 realizujqc proSbq Prezydenta Miasta wnosi o

wprowadzenie do porzqdku obrad w pkt. 11 projektu uchwaly w sprawie upowa2nienia

Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciEgania zobowiazaf przekraczajacych rok bud2etowy'
Materiat ten zostal zaopiniowany przez Komisjq 8ud2etu, Rozwoju i Promocji Miasta

Wobec powy2szego Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie wniosek o

rozszerzenie porzqdku obrad o ww. punkt.

braku glos6w przeciwnvch oraz 4 plosach wstrzvmuiacvch sie.

W rezultacie dokonanego glosowania wniosek uzyskal akceptacjq. Porzqdek obrad XLIV sesji

Rady Miasta zostal rozszerzony o ww. projekt uchwafy.

Ponadto Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie realizujqc wniosek podjqty przez

Komisjq Gl6wnq Rady Miasta Wloctawek podczas posiedzenia w dniu 4 czerwca br. poddaje

pod glosowanie zdjqcie z porzqdku obrad projektu uchwaly w sprawie upowa2nienia

Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania zobowiqzania zwiqzanego z realizacjq
przedsiqwziqcia dotyczqcego odbioru odpad6w komunalnych pochodzqcych z gospodarstw



domowych od wlaicicieli nieruchomoici, na kt6rych zamieszkujq mieszkaricy, polo2onych na

terenie Gminy Miasto Wloclawek.
W zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poddai pod glosowanie ww. wniosek.
W wvniku glosowania przeorowadzonego z udzialem 24 radnvch, za przvieciem wniosku
opowiedzialo sie 14 radnvch, przv 9 qlosach sorzeciwu i l gtosie wstrzvmuiacym sie.

W rezultacie dokonanego gtosowania wniosek uzyskal wymaganq wiqkszoii. A zatem punkt

dotyczqcy ww. projektu uchwaly zostal usuniety z porzqdku obrad XLIV sesji Rady Miasta.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta zgodnie z wnioskiem Komisji Gt6wnej zaproponowal
zd.jqcie z porzqdku obrad projektu uchwaly zmieniajqcej uchwatq w sprawie uchwalenia

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018 - 2028.
W zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie ww. wniosek.

W wvniku qlosowania przeprowadzonego z udzialem 24 radnvch, za przvieciem wniosku

opowiedziafo sie 13 radnvch. przv 10 glosach sprzeciwu i l glosie wstrzvmuiacvm sie.

W rezultacie dokonanego glosowania wniosek uzyskat wymaganq wiqkszo6i. A zatem punkt

dotyczqcy ww. projektu uchwafy zostal usuniqty z porzEdku obrad XLIV sesji Rady Miasta.

Po zakoriczonei orocedurze glosowari o sios poprosil radnv Jaroslaw Chmielewski. ,,Panie

Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, Szanowni Patistwo chcialbym, aby Rada Miasta

gromkimi brawami nagrodzila dru2ynq Anwil Wtoclawek, za to, ie wczoraj zdobyli5my

mistrzostwo. Prosze Pafistwa 15 lat czekali(my na tQ wielkE chwilq, przvpomnq,2e radni

Rady Miasta uchwalajqc bud2et podjqli decyzjq dotyczqcE tego, 2e bqdziemy przeznaczac

6rodki publiczne na ten cel, wiqc tym bardziej powinni6my podziqkowai bardzo serdecznie

tym, kt6rzy uczestniczyli przez ostatnie lata w zmaganiach jakie nasza druiyna dla

mieszkaric6w miasta ipromocji miasta czynila, bardzo serdecznie dziqkujq". (wypowiedi

doslowna).
Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta.,,Szanowni Paistwo z pewno(ciq naleiE siq takie
podziQkowania sponsorowi klubu. Chciaibym podziqkowai Panu Jaroslawowi

chmielewskiemu jako przedstawicielowi sponsora. Niewqtpliwie to, 2e w nazwie mamy tam

przydomek Anwil jest tei bardzo znaczEce ijest to dobry przyklad wsp6fpracy organu

wykonawczego z uchwalodawczym, poniewai miasto bralo udzial w tym, aby wesprzei klub

Anwil Wloctawek i cieszymy siq, ie jest taki final". (wypowied2 dosiowna)

Glos zabral radnv Stanistaw Wawrzonkoski. ,,Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, trochQ ze

zdumieniem przyjqfem to wystEpienie, aczkolwiek wczoraj .iak wszyscy wloclawianie siQ

radowalem, bvlem nawet w strefie kibica, by razem z nimi cieszyi siq z tego sukcesu'

Podpowiadaczom odpowiem, 2e chyba mam nieskromny udzial w osiqgniqciach tej druiyny i

tej dyscypliny sportu we Wtoclawku. Ale zdumialo mnie nie to, ie6my klaskali za zasluzone

zwyciestwo imistrzostwo Polski w koszyk6wce w 2018 roku, tylko za niezrozumiale decyzje

Konwentu poslusznie przygotowane przez koalicjq plus, PIS plus o zdjQcie tematu

dotyczacego 2ywotnych interes6w mieszkaric6w miasta. Moje kole2anki ikoledzy radni od

kiedy to sprawa komunalna, usiuga, kt6ra nale2y do podstawowych obowiQzk6w miasta,

Prezydenta, Rady staje sie tematem zastQpczym czy politycznym W tej formule

organizacyjnej instytucje obslugujqce tq dziedzinq gospodarki miejskiej zostaly utworzone
ju2 na poczEtku samorzqdu w latach 90 - tych, za prezydentury Pani Urszuli Paliriskiej i nigdy

temat ten dotyczqcy wstydliwej, lecz koniecznej dziedziny 2ycia jakq jest dziatalno5c w

zakresie odpad6w komunalnych nie stala siq problemem. Co my funduiemy miastu w



najbli2szych miesiEcach w okresie upal6w, kto bqdzie wywozil Smieci. lwy panowie, kt6rzy
kandydujecie na stanowisko przyszfego prezydenta tak fundujecie mieszkafcom lato 201.8

roku. Czy formula im gorzej tym lepiej musi w tej radzie w tym mieScie funkcjonowai przez

caty ten rok. My5lq, 2e jest to wstyd, trudno o tym m6wii, brak jest slowa wyja6nienia,
dlaczego zdejmuje siq ten punkt z porzqdku obrad. W Statucie jest jasno napisane, 2e

powinny byi wysluchane glosy za zdjqciem jak i glosy przeciw. Wobec takiej struktury, kt6ra
uksztaltowala siq w tej Radzie i prowadzenia tej dzialalnoici bieiqcej trudno jest cieszyi siq

nawet z tak olbrzymich sukces6w. Mnie jest osobiscie wstyd przed mieszka6cami za to, co

sie tutaj w tej sali dzieje". (wypowied2 doslowna).
Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta. ,,Szanowni Pa6stwo potraktujmy to, ie byl to glos

przeciw. Ja, je2eli mo2na to powiem za. To wystapienie o tyle mi siq nie podobato,2e po

pierwsze zmqcilo naszq radoSi iwydaje mi siq, ie w nieodpowiednim momencie padfo, ale

druga rzecz to chcialbym wyja5nii, 2e Komisja Gf6wna wyja6nita, dlaczego chcialaby zdjqi te
punkty z porzqdku obrad, po drugie motywacja zostala okreSlona w gfosowaniach podjQtych

przez Komisjq Gl6wnq. Uchwaly wedtug Komisji Gl6wnej byfy ile przygotowane. Jereli

chodzi o wieloletni plan finansowy nie zawierat on niezbqdnych danych, kt6re pozwolilyby

okre6lii jak poszczeg6lne wskainiki bqdq wyglqdaty w kolejnych latach w naszym mie6cie.

Przypomne,2e WPF jest tak skonstruowana, ie mamy wymienione punkty poszczeg6lnych

inwestycji natomiast nie mamy okre6lonych wskalnik6w jak bqdq one oddziatywaly na

sytuacjq finansowq w naszvm mie6cie w nastQpnych latach a to jest dla nas niezbqdnym

elementem Pani Skarbnik, nikt nie bqdzie chodzil iwyliczal na wlasnq rgkq kalkulatorem

tvlko powinna to zrobii Pani w uchwale to jest rzecz pierwsza. Rzecz druga, je2eli chodzi o

sprawy zwiqzane z utrzymaniem czystoici, myli siq Pan podajqc te informacje, a mianowicie

Srodki do korica roku sq przewidziane. UwaiamY,2e uchwala zostala napisana kuriozalnie,
je2eli wziqi pod uwagq jej uzasadnienie iuwa2am,2e nie musimy podejmowai zobowiqzaf

na lata 2019 i nastQpne w wysoko6ci 15 mln. zl. polegajqc na tak kuriozalnym uzasadnieniu.

Natomiast nie ma co szermowai tutaj slowem, ie lato siq zbli2a i nie wiadomo co siq stanie

ze (mieciami, bo to jest nieprawda, bo te 6rodki do ko6ca roku sq zagwarantowane. My

tylko nie zgadzamy sie na to, aby takim uzasadnieniem itakim poziomem przygotowania tej

uchwaly 2qdai od nas zaciqgniqcia zobowiQzafi na 15 mln. zl. na lata nastqpne. Ja rozumiem,

ie nie traktuje tego jako zlo5liwoid padskiej wypowiedzi, ale chcialem tq jednE kwestiq

wyjasnii, 2e w tym roku te Srodki sq i mo2emy te zadania realizowai, tak jak moglismy

realizowai zadania zwiqzane z utrzymaniem zieleni i tylko od sprawno(ci organu

wykonawczego zaleiy, jak to bqdzie przebiegalo. Przechodzimy zatem do realizacji porzEdku

obrad, kt6ry jest nieco zmieniony i uchwaly dotyczqce oiwiaty sE na poczqtku obrad ze

wzglqdu na konkursy na stanowiska dyrektor6w o co prosila Pani Wiceprezydent

Moraczewska. W zwiqzku z tym punkt dotyczqcy informacji Prezydenta Miasta jest

przesuniety na p6iniej." (wypowiedi dosfowna).

Ad.2
Projekt uchwa\ zmieniajEcej uchwale w sprawie utworzenia samorzqdowej jednostki

organizacyjnej pod nazwE Centrum Usfug Wsp6lnych Plac6wek Oiwiatowych we
Wfoclawku oraz nadania jej statutu.

Zagadnienie zostalo przedstawione przez Paniq Agnieszke Bialopiotrowicz Dyrektora

Wydziatu Edukacji, kt6ra wyja(nila, ie wobec dokonania zmian w organizacji plac6wek

a



oswiatowych polegajacych na wtaczeniu Gimnazjum Nr 2 do Szkoty Podstawowej Nr 2,

wlqczeniu Gimnazjum Nr 4 do Szkoly Podstawowej Nr 23, wlqczeniu Gimnazjum Nr 14

do Szkoty Podstawowej Nr 14 oraz na podstawie uchwaly nr XXlll/95/2O16 Rady Miasta
Wtoclawek z dnia 29 sierpnia 2016 r. w sprawie utworzenia samorzEdowej jednostki

organizacyjnej pod nazwa Centrum Uslug Wsp6lnych Plac6wek OSwiatowych we Wfoctawku
oraz nadania jej statutu, wprowadza siq nastqpujqce zmiany:
Z tre5ci zaiqcznika nr l oraz nr 2 zostajA wyeliminowane nastqpujqce jednostki:

1) Gimnazjum Nr 2 im. Jerzego Popieiuszki,

2) Gimnazjum Nr 4 im. Organizacji Narod6w Zjednoczonych.

3) Gimnazjum Nr 14 im. Jana Pawla ll,
przy jednoczesnym przejqciu do obslugi finansowej od 1 paldziernika 2018 r. przez Centrum

Ustug Wsp6lnych Plac6wek OSwiatowych pozostalych szk6f i plac6wek, wymienionych w tej
uchwale, zgodnie z uzasadnieniem do uchwaly nr XXlll/95/2016 Rady Miasta Wloclawek z

dnia 29 sieronia 2016r.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Edukacji Opinie w tej

sprawie przedstawila Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Agnieszka Chmielewska.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, 2e otwiera dyskusjq nad ww.

zagadnieniem.

W dvskusii udziaf wzieli:
Glos zabral radnv Jaroslaw Hupalo. ,,Pani Prezydent, Pani Dyrektor, ja wiem, ie procedu.lemy

ze wzglqdu na pewne sytuacje zewnQtrzne, ale chcialbym, 2eby Pani Dyrektor wymienifa, te

przypadki odstQpstwa od przeniesienia pracownik6w zwiqzanych z obslugq ekonomicznq

szk6l, kt6re omawiali(my na spotkaniu. Jest to kilka plac6wek, chciafbym, 2eby to

wybrzmialo na tej sali, ieby bylo wiadomo,2e czqii pracownik6w obslugujQcych pewne

obszarv ekonomiczne w szkolach zostaje io tA informacjQ tylko proszq"' (wypowiedi

dosfowna).
,,Szanowni Panstwo

m6wili6my o tym na Komisji Edukacji, ie w dw6ch plac6wkach ze wzglqdu na obslugq

klient6w sa kasy fiskalne dotyczv to obslugi warsztat6w ZSS i kurs6w kwalifikacyjnych

prowadzonych przez CKZ|U itam bqdq pozostawieni intendenci, kt6rzy bedA tE obsluge

prowadzili. Ma to zwiqzek z tym,2e w przypadku ZSS klient przychodzi i robi naprawg w

warsztatach i ciq,ko oczekiwai od niego, 2e bqdzie trafiat do cUW lub urzqdu po otrzymanie

fakturV. W zwiqzku z tym, aby to usprawnii, jest propozycja, aby intendenci bezpoirednio

obslugujqcy klienta ikasy fiskalne przyporzadkowa ne do danej plac6wki pozostali w tych

plac6wkach". (wypowiedl dosfowna).

po wyczerpaniu glos6w w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddai pod gfosowanie

przyjqcie projektu uchwaty zmieniajqcej uchwalq w sprawie utworzenia samorzadowej

jednostki organizacyjne.i pod nazwa centrum Uslug wsp6lnych Placowek oswiatowych we

Wlociawku oraz nadania jej statutu.



W wvniku glosowania przeprowadzonego z udziafem 24 radnvch za oodieciem uchwalv

radni opowiedzieli sie iednomvSlnie, glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.

W rezultacie dokonanego gtosowania Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie
uchwata zostata podjeta przez Radq Miasta Wloclawek w zaproponowanym brzmieniu'

Uchwala - zalqcznik do protokofu.

Ad.3
Projekt uchwaty w sprawie wyraienia zgody na przystEpienie Gminy Miasto Wfoclawek do

projektu wsp6tfinansowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego

wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2o2o, oi priorytetowa 9 solidarne

spoleczefstwo, Dzialanie 9.2 Wlqczenie spoleczne, Poddzialanie - 9.2.2 Aktywne

wfqczenie spoleczne mlodzieiy obietej sadowym 6rodkiem wychowawczym lub

poprawczym, w partnerstwie z Woiew6dztwem Kujawsko - Pomorskim - partnerem

wiodqcym, Powiatem nakielskim, Powiatem mogileriskim, Powiatem inowrocfawskim,

pt.: ,,Wykluczenie - nie ma MOWy!"

wprowadzenia do projektu uchwaly dokonata Pani Agnieszka Bialopiotrowicz Dyrektor

Wvdziatu Edukacji, kt6ra poinformowala, 2e projekt pn.,,Wvkluczenie - nie ma MOWy!"

realizowany bqdzie w partnerstwie zawartvm pomiqdzy wojew6dztwem Kujawsko -

Pomorskim a Gminq Miasto wtoctawek, Powiatem nakielskim, Powiatem mogilehskim oraz

Powiatem inowroctawskim, w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa

Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2020, 06 priorytetowa 9 Solidarne spoleczeistwo,

Dzialanie 9.2 wtqczenie spoleczne, Poddziafanie - 9.2.2 Aktywne wtqczenie spoieczne

mlodzie2y objqtej sqdowym 6rodkiem wychowawczym lub poprawczym' Partnerem

wiodqcym projektu bqdzie wojew6dztwo Kujawsko - Pomorskie. celem projektu jest wzrost

aktywnoSci spolecznej, edukacyjnej izawodowej oraz zwiqkszenie zdolno6ci funkcjonowania

w spofeczeristwie mlodzie2y zagrozonej wykluczeniem spolecznym. Beneficjentami projektu

bqdq osoby nieletnie, wedtug kt6rych zastosowano 6rodki zapobiegania i zwalczania

demoralizacji i przestqpczo6ci, osoby przebywajqce w mfodzie2owych o6rodkach

wychowawczych i mlodzie2owych o6rodkach socjoterapii. szacunkowa warto(i calego

projektu bqdzie wynosii 4.954.485,35,52 zl, w tym dofinansowanie dla Miasta wloclawek -

945.196,10 zl. Wklad wlasny niepieniqiny Miasta Wloclawek do projektu to u2yczenie sal o

warto(ci - 723.779,22 zl. Projekt realizowany bqdzie w latach 2018 - 2O2t. Zadania

przypisane Gminie Miasto Wloclawek realizowai bqdzie Mfodzie2owy oSrodek

Wvchowawczy we Wfoclawku.

Opinia Komisii Stalei RadV Miasta

Projekt uchwaly w przedmiotowej sprawie rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala

Komisja Edukacji. opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta wiceprzewod n iczqcy

Komisji rad ny Krystian tuczak.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjg nad ww'

zagadnieniem.



Wobec braku zgloszeri do udzialu w dyskusji nad procedowanym zagadnieniem
Przewodniczqcy Rady Miasta poddaf pod przyjqcie projektu uchwaly w sprawie wyra2enia
zgody na przystqpienie Gminy Miasto Wloclawek do projektu wsp6lfinansowa n ego w
ramach Regionalnego Programu Operacy.jnego Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na

lata 2014 - 2020, Oi priorytetowa 9 Solidarne spolecze6stwo, Dziatanie 9.2 Wtqczenie

spoleczne, Poddzialanie - 9.2.2 Aktywne wlqczenie spoleczne mlodzieiy objqtej sqdowym

irodkiem wychowawczym lub poprawczym, w partnerstwie z Wojew6dztwem Kujawsko -
Pomorskim - partnerem wiodqcym, Powiatem nakielskim, Powiatem mogilefiskim,

Powiatem inowroclawskim, pt.: ,,Wykluczenie - nie ma MOWyl"

stwierdzono,

W rezultacie dokonanego gtosowania Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e

uchwala zostafa podjeta przez Radq Miasta Wloclawek w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalEcznik do protokolu.

Ad.4
Informacla Prezydenta Miasta z dzialalnoSci miasta w okresie miQdzysesyjnym.

prezvdent Miasta dr Marek Wojtkowski przedstawif Radzie Miasta informacjq z dziatalnojci

miasta w okresie miqdzysesyjnym, kt6ra obejmuje okres od 27 kwietnia 2018 roku do dnia 5

czerwca 2018 roku iprzedstawia sie nastQpujAco:

W zakresie dziafari Biura Zam6wieri Publicznvch m.in.:

- zawarto 8 um6w dotyczqcych udzielenia zam6wienia publicznego. To m,in. umowa na

budowq miejsc postojowych wzdlu2 ulicy Kujawskiej zawarta z Przed siebiorstwem
produkcyjno - Uslugowo - Handlowym LUX-DOM sp. z o.o. z siedzibq we wloclawku. Termin

realizacji zadania to 90 dni od dnia zawarcia umowy, a kwota: 198.798,25 zlotych brutto. 25

maja zostata zawarta umowa z firmq Iniynieryjno - Drogowq DROGTOM sp. z o.o. z siedzib4

we wloclawku na przebudowe ulicv Pustej na odcinku od ulicy wiejskiej do ul. Prostej.

Kwota zadania to 253.421,60 zfotych brutto, wykonawca ma 60 dni od dnia podpisania

umowy na jego realizacjQ. w okresie miqdzysesyjnym zostafa r6wniei zawarta umowa z PGK

sANIKO z Wloclawka na kwotQ 6.094.440,00 ztotych brutto na zagospodarowa n ie odpad6w

komunalnych pochodzqcych z gospodarstw domowych od wfaicicieli nieruchomo(ci, na

kt6rych zamieszkujq mieszkaricy, poloionych na terenie Gminy Miasto Wloclawek. Termin

realizacji zadania od 1 czerwca 2018 roku do 31 grudnia 2018 roku. W toku sq kole.ine

postQpowania m.in. na budowq 2tobka integracyjnego na osiedlu Pofudnie wraz z

wyposa2eniem, utrzymanie teren6w zieleni na terenie miasta wloclawek z podziafem na 5

zadafi oraz modernizacjq budynk6w wraz z wyposazeniem centrum Ksztafcenia

Praktycznego we Wloclawku przy ulicy Ogniowej - dostawa wyposaZenia'

wvdzial Inwestvcii koordynuje zadania inwestycyjne z r62nym stopniem zaawansowanla

realizacji. obecnie.jest to okolo 50 zadari inwestycyjnych m.in. w plac6wkach o6wiatowych,

obiektach sportowych, zadan zwiEzanych z infrastrukturq drogowq, transportem ibudzetem

obywatelskim. Ponadto wydzial na bieiqco wykonuje dzialania zwiqzane z przeglqdami



gwarancyjnymi, podejmuje dziaiania zwiqzane z usuwaniem awarii oraz zleca przewidziane

w ramach zada6 inwestycyjnych opracowania dokumentac.j..
W zakresie Wvdzialu Politvki Spoiecznei iZdrowia Publiczneso m.in.:
- ogloszono otwarty konkurs ofert w ramach Miejskiego Programu Profilaktyki i

Rozwiqzywania Problem6w Alkoholowych oraz Przeciwd zialan ia Narkomanii na 2018 rok na

udzielanie mieszkaficom Wfoclawka gwarantowanych Swiadczei zdrowotnych z zakresu

terapii uzaleinienia iwsp6luzale2nienia od alkoholu i innych substancji psychoa ktywnych.

tqczna wysokoSi Srodk6w publicznych planowanych na realizacjq zadai objqtych procedurE

konkursowq wynosi 70 000,00 zl.
- 7 maja podpisano umowq pomiqdzy Paistwowym Funduszem Rehabilitacji Os6b

N iepelnosprawnych a Gmin4 Miasto Wloclawek dotyczAca realizacji pilotaiowego programu

,,Aktywny Samorzqd". Gl6wnym celem programu jest likwidacja barier utrudniajecYch

aktywizacjq spotecznq i zawodowq oraz pomoc w uzyskaniu wyksztalcenia na poziomie

wy2szym poprzez dofinansowanie koszt6w edukacji dla os6b z niepetnosprawn osciam i.

Przyznana kwota dofinansowania wynosi 22I 96L,33 zt. Realizacja programu nie wymaga

udzialu wtasnego Gminy Miasto Wlocfawek.
W zakresie dzialalnoici Wvdzialu Edukacii m.in.:
- dofinansowano 220 uczniom z szeSciu wloclawskich szk6l podstawowych wyjazdy na

ziefonq szkoiq w og6lnej kwocie 20 OOO zt, Chodzi o Szkoly Podstawowe numer 2, 3, 5' II'
Zesp6l Szk6l Muzycznych i Zesp6f Szk6t nr 3. Wyjazdy dzieci zaplanowane sE na mai i

czerwiec i bqdq zorganizowane w miejscowoSciach umo2liwiajqcych poznawanie walor6w

przyrodniczych i krajobrazowych wojew6dztwa kujawsko-pomorskiego.

Do zadari Wvdzialu Kulturv, Promocii i Komunikacii Soolecznei w omawianym okresie

nale2alo m.in.:
- koordynacja i udzial w obchodach Dnia Flagi Rzeczypospolitej Polskiej, przygotowanie i

udzial w uroczystodciach patriotycznych z okazji Swiqta Konstytucji 3 Maja oraz Dnia

Zwyciestwa, a takie udziat w uroczystoici z okazji Swiqta Kultury w Teatrze lmpresaryjnym.

- wydziat koordynuje r6wniei kolejnq edycjq Bud2etu obywatelskiego. 15 czerwca mija czas

na zglaszanie propozycji. w tym roku mieszkaricy decydu.iq na co przeznaczyi 4 miliony

ztotych. Dobrze przyjQtQ nowo6ciq tegorocznej edycji jest wyodrqbnienie puli

og6lnomiejskiej z kwotq l milion zfotych.

W zakresie dzialai Centrum Obslugi lnwestora m.in.:

- 23 maja podpisany zostaf akt notarialny, kt6ry dotyczyl sprzeda2y dzialki pofo2onej na

terenie wloclawskiej strefy Rozwoju Gospodarczego Park Przemyslowo-Tech nologiczny, o

powierzchni 3,11 ha, za cenq ponad 2 mln zl. Zakupu przedmiotowej dzialki dokonal

inwestor z braniy chemicznej z polskim kapitalem. Przedsiqbiorstwo bqdzie korzystalo z ulg

podatkowych w ramach Pomorskiej specjalnej strefy ekonomicznej. Planowana wartosi

inwestycji ma przewyiszyi kwotq 16 mln zl. w firmie zostanie utworzonych ok. 40 etat6w.

- 24 maja w Szkole Gl6wnej Handlowej w warszawie przedstawiciele centrum obslugi

Inwestora uczestniczyli w konferencji pt.,,Forum Gmin na 5!" podczas kt6re.i miasto

Wlocfawek uzyskalo twul Gmina na 5! Gl6wnym aspektem stanowiAcym podstawq badania

byfa jako6i obstugi potencjalnych inwestor6w oraz przedsiqbiorc6w przez Urzqdy jednostek

samorzqdu terytorialnego na poziomie lokalnym. W badaniu wziglo udziaf 675 jednostek

samorzqdu terytorialnego, z kt6rych wyr6iniono 51 gmin.

W zakresie dzialai Wvdziafu Rozwoiu m.in.:



- w dniach 15 - 16 maja odbyla siq we Wfoclawku og6lnopolska konferencja pn.:

,,Rewitalizacja - wsp6lne zmiany, wsp6lny sukces?", dedykowana podmiotom

zaanga2owanym w proces odnowy zdegradowanych obszar6w miast, kt6rej organizatorem

byt Urzqd Miasta Wloclawek we wsp6lpracy ze Stowarzyszeniem Forum Rewitalizacji.

Konferencja zostala zrealizowana w ramach projektu pn.,,Sr6dmie(cie na drodze do zmian -
opracowanie narzqdzi aktywizacji zawodowej i spolecznej mieszkafc6w centrum

Wloclawka".
- od 22 maja prowadzone sq konsultacje spoleczne projektu Gminnego Programu

Rewitalizacji Miasta Wlocfawek na lata 2018-2028, kt6re potrwajq do 13 czerwca

Konsultacje te maja na celu zebranie od interesariuszy rewitalizacji uwag, opinii i propozycji

dotyczqcych projektu ww. dokumentu w postaci papierowej i elektronicznej za pomocE

formularza konsu ltacyjnego. Dzi5 o godz. 17.00 w Starej Remizie przy ul. Zabiej 8 odbgdzie

siq otwarte spotkanie konsultacy.ine z interesariusza m i procesu rewitalizacji'

- w ramach wsparcia projekt6w lokalnych 25 maja zawarto porozumienie dotyczqce

realizacji mikrograntu ,,Zbieramy Smieci - sadzimy kwiaty" autorstwa nieformalnej grupy

,,Mieszkadcy Sr6dmieicia dla Tr6jki" na terenie SP nr 3 we Wtoclawku. Projekt bqdzie

polegal na tworzeniu mikroogr6dk6w w zakupionych w tym celu betonowych donicach

ogrodowych oraz skrzyniach, kt6rymi dysponuje szkofa. Ponadto w celu podnoszenia

iwiadomo6ci ekologicznej i problemu wykorzystania odpad6w teren zostanie wyposazony w

zgniatacze do butelek oraz autorsko pomalowane przez dzieci kolorowe kosze na smieci.

- 22 maja w Urzqdzie Miasta mialo miejsce otwarte spotkanie, w kt6rym udzial wziqli

mieszkaricy i przedsiqbiorcy oraz przedstawiciele: Komendy Miejskie.i Policji, straiv Miejskiej

we wloclawku, Miejskiej Komis.ii Rozwiazywania Problem6w Alkoholowych oraz Radni Rady

Miasta Wloclawek. Przedmiotem spotkania byla nowelizacja ustawv o wychowaniu w

trzeiwo(ci i przeciwdzialaniu alkoholizmowi, a jej celem poznanie opinii mieszkaric6w'

przedsiqbiorc6w i przedstawicieli wybranych podmiot6w w sprawie:

- ewentualnego wprowadzenia ograniczenia sprzeda2y alkoholu w godzinach nocnych w

sklepach na terenie calego miasta Wlociawek,
- okreSlenia liczby zezwoleri na sprzeda2 poszczeg6lnych rodzaj6w napoj6w alkoholowych

- tzw. rejonizacji tych punkt6w (zasad usytuowania na terenie miasta)'

UczestnicyspotkaniaotrzymaIidowype|nieniaankietq,kt6rejwynikizostanqwykorzystane
doprzygotowaniaprojekt6wstosownychuchwalorazprzekazanedoBiuraRadyMiasta
celem zapoznania i wykorzystania przez Radnych Rady Miasta Wloclawek przy

procedowaniu w sprawach dot. sprzedaiy napoj6w alkoholowych'

Biuro sDortu i Turvstvki przygotowuje i podpisuje umowy ze stowarzyszeniami kultury

fizycznej dotyczqcymi organizacji szkolenia sportowego dzieci i mlodzie2y oraz imprez

sportowo - rekreacyjnych. W ramach wymienionych um6w w okresie migdzysesyinym' poza

systematycznvmi zajgciami szkoleniowymi, odbylo siq wiele wydarzef sportowo-

rekreacyjnych w tym m.ln: 36 Bieg Kujawiaka wraz z towarzyszAcymi mu biegami dzieci i

mlodzie2y, miting Lekkoatletvczny o Uimiech Dziecka, mistrzostwa wojew6dztwa w lekkiej

atletyce do lat 14,3 wloclawski Maraton MTB Skoda challenge, finalowe rozgrywki

wloclawskiej Ligi Koszyk6wki Amatorskiej, otwarte Eliminacje do Mistrzostw Polski modeli

jacht6w F5E Kujawiak Cup oraz Wiosenny Turniej tuczniczy'



Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski poinformowaf, 2e otwiera dyskusjg nad
zagadnieniami dotyczqcymi przedstawionej przez Prezydenta Miasta informacji miqdzy
sesyj n ej .

W dvskusii udzial wzieli:
Wiceprzewod n iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvriski. ,,Panie Przewodniczqcy,
Pahstwo Prezydenci, Szanowni Paistwo, kontynuujqc wEtek po wczorajszym radosnym dniu
zwyciqstwa naszej dru2yny i zdobycia mistrzostwa Polski oraz duzej promocji miasta, do
kt6rej ja .jako skromny kibic, kt6ry kupuje od 25 lat karnet, aby wspierai naszQ druiynq, to
chcialem zapytai Pana Prezydenta, bo jest to niewqtpliwie du2a promocja naszego miasta i

o tego typu promocje powinniSmy dbai ijq rozwijai. Mam pytanie zwi4zane z promocjE

chodzi o festiwal Rzeki Wisly, w roku ubieglym zostal bardzo dobrze przyjqty przez

mieszkarlc6w a Wtoclawek zostal dobrze wypromowany jako miasto i badania, kt6re robifo

miasto Toruri pokazaly, ie I zt., kt6rq zainwestowalo nasze miasto w to wydarzenie
przektada sie na 12 zf. to tak jak wlo2yliSmy 100 tys. zt. to tak jak bySmy zaplacili 1.200 tys.

zl. za reklamq miasta w og6lnopolskich mediach, portalach internetowych iinnych mediach.

W mieicie Toruri festiwal 6wiatta i blasku to 1zl. oddaje 1zl. wiqc powinniSmy w tym

kierunku i6i, je2eli m6wimy o tym,2e miasto otwiera siQ na WislQ, je2eli rewitalizujemy

obszary nadwi(lane, to powinniSmy uczestniczyi w tego typu wydarzeniu a nie tYlko

poprzestawai na deklaracjach. Duio mniejszy od wtoclawka ciechocinek przeznacza 50-70

tyi. zl. Panie Prezydencie apelujq, aby(my w tym uczestniczyli, rozmawialem z

organizatorami z Torunia i chetnie by widzieli, ,eby wloclawek uczestniczyl, mamy 2

tygodnie na podjqcie decyzji, w tym przedsiqwziqciu uczestniczy miasto Toru6, samorzqd

wojew6dztwa, Ciechocinek ijak nie bqdzie Wlociawka to itak siQ ten festiwal odbqdzie, ale

bqdzie zubo2ony ze szkodE dla mieszkaric6w naszego miasta ijego promocji. ApelujQ zatem

o wziqcie udzialu w tym wydarzeniu, tym bardzie.i,2e cala Rada Miasta wyrazila zgodq w

roku 2015 przyjmujqc w tej sprawie stosownE uchwale, dziqkujq" (wypowiedi doslowna)'

Gtos zabrai radnV Krzvsztof Kukucki.,,Panie Prezydencie, Panie Przewodniczqcy, Wysoka

Rado, wszystkim udzielajq siq pozytywne emoc.ie, na kt6re wiele lat pracowal zesp6l, nazwa

hali mistrz6w jest waina moim zdaniem i nie do korica rozumiem, dlaczego mamy zbierai

podpisy, Pan ma inicjatywg uchwalodawczq i my mozemy jako Rada z takE inicjatywq

uchwatodawczq wyjsi i szybko te sprawy uregulowai' Chcialem zwr6cii uwagq na dwie

rzeczy, na kt6re kibice zwracali uwagq podczas sezonu i final6w. Pierwsza rzecz to jest

klimatyzacja, hala byla budowana 16 lat temu choi na tamte czasy byl to obiekt innowacyjny

choiby przez konstrukcjq dachu byla te2 oszczednym projektem w6wczas tego zabrakto,

dzisiaj natomiast czas sie nad tym zastanowii, druga rzecz o kt6rej m6wili kibice choi nie

tylko, 2e gdyby hala miala 15 tys. miejsc to tei tyle bilet6w by siq sprzedalo, wiem, ie Klub

na czas rozgrywek wynajql i slusznie trybuny za koszami, moim zdaniem powinni6my jako

miasto zastanowii siq nad zakupem trybun takich jak np. w Browarze B, ktore sq sktadane i

rozkladane, po to, ieby byly na wyposa2eniu Hali Mistrz6w, czyli doposaiyi obiekt o te

trybuny. Sa to rzeczy, na kt6re nale2y zwr6cii uwagQ w najbli2szej przysztoSci' Panie

Prezydencie mam jednak powa2ne wqtpliwo(ci co do innego obiektu chodzi o basen Delfin i

mam powa2ne wqtpliwo6ci,2e basen bqdzie oddany mieszka6com zgodnie z zapewnieniami

Pana Prezvdenta w dniu 1 sierpnia br. To jest wstyd dla naszego miasta i tak to trzeba

okreili6, po pierwsze roczna zwloka, gdzie nic siq nie dzialo a dzisiaj, mimo 2e wykonawca

jest na budowie widai, ie bqdzie przekroczenie termin6w i pierwotny termin nie zostanle



dotrzymany przez co mieszkaricy Wtoctawka kole.jne miesiqce nie bqdq mogli korzystae z

basenu. Druga rzecz to ul. Brzezinowa, mam powaine wEtpliwo6ci czy nowa nawierzchnia
tej ulicy odpowiada faktycznie naszemu zam6wieniu, czyli miastu jako zlecajqcemu tq
inwestycjq, dziqkujq bardzo". (wypowiedi doslowna).
Gtos zabral Przewodniczacv Radv Miasta. ,,Zgadzam sie z Panem radnym Krzysztofem

Kukuckim, je6li chodzi o modernizacjq hali sportowe.i, chcialem jednak przypomniec na

marginesie,2e mistrzostwo zdobylijmy w gorszej hali od naszej,40 stopni upafu, a sie

udalo." (wypowied2 doslowna).
Gtos zabrat radnv Jaroslaw Chmielewski. ,,Panie Prezydencie, Szanowni Paistwo, dwa

pytania. M6wil Pan, ie zawarto umowe z Saniko na wYw6z odpad6w komunalnych od ko6ca

czerwca do korica roku na kwote 6 mln. zl. proszq o przypomnienie, ile rocznie kosztuje

wyw6z odpad6w. Korespondujqc z uchwalq, kt6ra zostala dzisiaj zdjqta z porzqdku obrad w

kt6rej bylo zobowiEzanie na 4lata na kwotq 15 mln. zl. Patrzac na podpisana p6trocznq

umowe z saniko na 6 mln. zt. to proszq wytlumaczyi z czego wynikafa kwota 15 mln. zt.

Druga sprawa to wdro2enie procedur zwiqzanych z RoDo, czy miasto jest przygotowane w

ramach zmienionych przepis6w do prawidlowego funkcjonowania w tym obszarze we

wszystkich plac6wkach miejskich, dziqkujq". (wypowiedi doslowna).
. ,,Panie

Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, trudno nie odnie6i siq do tego zwyciestwa, dlatego tez

chcialbym pogratulowai zawodnikom i trenerom Anwilu za zfoty medal. Pamiqtam

zwyciqstwo w 2003 roku r6wniei bylem na hali, prawdziwy kibic oczywiScie cieszy siq ze

zwyciestwa, ale nie gani za pora2ki, prawdziwy kibic nosi Anwil w sercu, a ja jestem kibicem

Anwilu od samego poczqtku. Panie Prezydencie wracajqc to tematu chcialbym prosii, aby

Pan zwr6cil uwagq swojemu pracownikowi, chodzi o firmq MPEC, 2e w godzinach pracy nie

siedzi siq na Facebooku i nie pisze siq glupot. Ja nie wiem, za co Pan placi temu Panu, moina

go sprawdzii na wczorajszym Facebooku Wczoraj od godz' 13'00 do godz 14-15 mo2e Pan

sprawdzii bez przerwy pisal bzdury, glupoty, kt6re nie sq w og6le zwiqzane z dziafalnosciq

tej sp6lki. Wiqc prosilbym Pana Prezydenta, ieby zwr6cif na to uwagq, ja nie negujq tego' 2e

moie pisai po godzinach pracy, niech sobie pisze po 16-17, ale nie w godzinach pracV' bo

ludzie to widzq i m6wiq mi, dziqkujq bardzo". (wypowiedi doslowna)'

6los zabrat radnv Piotr Czarnecki. ,,Panie Przewodniczacy, Panie Prezydencie' Wysoka Rado'

chcialem zapytai, czv to na Pariskie polecenie przemalowano 4 lawki na skwerze

Kaczvriskich na niebiesko z r62nymi napisami, i czy to nie jest wandalizm, ja bylem obejrzee

te lawki to jest po prostu 2enada, dziqkujq". (wypowiedl dostowna)'

Glos zabral radnv Krzvsztof Kowalski.,,Panie Prezydencie, Szanowni Paistwo' w ostatnim

czasie w mediach 2alil siq pan Prezydent,2e radni nie wyrazili zgody na zaciqgniqcie kredytu,

w zwiEzku z tym nie bgdzie zrealizowanych kilka wainych dla miasta inwestycji. Jakimi

kryteriimi w zwiqzku z tym kierowal sie Pan, ie to wtainie te inwestyc.ie nie zyskaly Pa6skiej

akceptacji. Skoro Rada Miasta nie wyrazila zgody na zaciqgniqcie kredytu na ponad 30 mln'

zl. to dlaczego nie chce Pan realizowa6 inwestycji za 11 mln. zl. a nie za 20 lub za 25 mln. zl,

Kole.jne p$anie, skoro radni Pis zglosili poprawki do bud2etu tylko za 3,5 mln. zl. to logiczne

jest, ie w tvch 11 mln. kt6rych nie chce Pan realizowad na inwestycje, sq r6wniei ite
propozycje, kt6re sam Pan zloiyl. W taki razie, gdzie w tym chaosie jest logika proszq o

wyjadnienie. Kolejne pytanie, skoro dobrowolnie rezygnuje Pan z inwestycji Budzetu

obywatelskiego kt6ry sam Pan zaproponowal i mieszkaricy w roku ubieglym, i nie chce Pan

zrealizowai tych inwestycji to jaki sens ma rozpisywanie nowego projektu. Je2eli nie chce



Pan realizowai tych inwestycji, lekcewa2y mieszkaric6w i rezygnu.je Pan z inwestycji, ktore
sami mieszkaicy zaproponowali to jest takie balamucenie mieszkaric6w. Najpierw Pan

obiecuje, chce Pan wsp6ipracowai iz nimi realizowaa a p6lniej sie Pan wypina na

wszystkich mieszkaric6w i m6wi, 2e nie bqdzie tego realizowal. Panie Prezydencie chcialbym
przypomniei z Pariskiej kr6tkiej historii w naszym mieicie na temat wiQkszosci koalicyjnej i

wiqkszo5ci jakq Pan mial w tym mie6cie. Przypomnq, 2e na poczqtku podpisal Pan

Porozumienie programowe z PlS, szybko okazalo siq, ie nre realizuje Pan podstawowych

zapis6w tego porozumienia. Nie umial Pan uszanowai wiqkszo(ci jakq Pan wtedy mial,

stolkowa koalicja z SLD r6wnie2 okazala siq byi tylko papierowym tygrysem, prosze sie

zatem nie dziwii i nie obarczai swojE nieudolnoiciq radnych w Radzie Miasta. Nikt inny tylko

Pan jest winny tego, 2e nie ma Pan wystarczajQcego zaplecza w Radzie, dziqkujg".

(wypowiedl doslowna).
Glos zabrala radna Mariola Gawlowska. ,,Panie Przewodniczqcy, Paistwo Prezydenci,

Szanowni Parlstwo, Panie Prezydencie, kiedy zostanie zakoriczony remont ul. Grodzkiej, bo

mijajq kolejne terminy, mieszkaicy pytajq i proszq o wskazanie konkretnego terminu.

Ponadto czv termin zakoriczenia remontu na mojcie nie jest zagro2ony i rzeczywiScie bqdzie

to lipiec, kiedy most zostanie oddany do uzytku, uprzejmie prosze o odpowiedi na te dwa

pyta nia, dziqkujq". (wypowiedi doslowna).

Gios zabral radnv J6zef Mazierski. ,,Panie Przewodniczqcy, Szanowni Paistwo Prezydenci,

chcialbvm zasygnalizowai Panu wiceprezydentowi Najbergowi przyziemnq sprawq zwiqzanq

z czvsto(cia na terenie miasta wloclawka. ot62 przy Al. K. Wielkiego w dni wolne od pracy

organizowana jest gietda tzw. pchli targ, po zako6czeniu handlu pozostaje problem

zaimiecenia foliq, butelkami, workami terenu w pobli2u targowiska poza jego ogrodzeniem.

Osoby przejeidiajace tE trasE widzq obraz duiego balaganu, kt6ry czeka do nastQpnego dnia

na sluiby porzqdkowe, kt6re sprzEtaja ten teren, robiE to dobrze ijest czysto' Moim

zdaniem, je6li nie mo2na od organizatora targowiska wyegzekwowai uprzEtniecia terenu

zaraz po zakoiczeniu handlu to dobrze bytoby, aby pracownicy MZD po godzinach handlu

zajqli siq uprzEtnieciem terenu, abv nie czekac do nastqpnego dnia z jego u porzqdkowa n iem '

Jest to mo.ia proiba i sugestia, ieby ten problem rozwiqzai, gdyi to 6wiadczy o nas"'

(wypowiedi doslowna).
Gios zabrat radnv Dariusz Jaworski.,,Panie Przewodniczqcy, Pafistwo Prezydenci, Szanowni

Pafstwo, w polowie maja do UM wpiynqla promesa dotyczQca zadania zwiazanego z

wymianq lr6det ciepfa zasilanych paliwami stalYmi na terenie Gminy Miasto wloclawek i 16

maja do Skarbnika Miasta wplyneio pismo o wprowadzenie tego zadania do budietu miasta

na 2018r. po stronie dochod6w iwydatkow. Ja rozumiem, ie na tE sesje Paristwo nie

zdqiyliicie tego zrobii, gdyi promesa mogla wplynqi po przYgotowaniu iprzekazaniu na

sesjq materiat6w finansowych, ale nie bylo 2adnych problem6w, przy dobrze i sprawnie

funkc.ionujqcym Urzqdzie Miasta, aby w formie autopoprawki wprowadzii to zadanie do

realizacji, chyba, ie ja mam mylne informacje. Dlaczego zatem, to zadanie nie zostato

wprowadzone na tE sesje. Jest to wa2ny temat, kt6ry spowodowat duie zainteresowanie

mieszka6c6w Wloclawka. Drugie pytanie, to 31 marca tego roku uplynqi termin usuwania

relikt6w kom unistycznych, m6wiq o obelisku o usuniqcie, kt6rego zwracalem siq do Pana ju2

w czerwcu zeszlego roku. Na moje kolejne interwencje w tej sprawie otrzymywafem r6inego

rodzaju odpowiedzi. Chcialbym dai przyklad jak temat ten mo2na kr6tko zalatwii. w marcu

na sesji zwr6cilem siq do Komendanta Miejskiego Policji o usuniqcie podobnego obelisku na

terenie Komendy. Komendantowi Miejskiemu Policji zatatwienie tego tematu zaiqlo 2
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miesiEce czasu. Tutaj mija ju2 prawie rok czasu i nie jest Pan w stanie podjqi decyzji, mo2e
byi ona r6ina, je2eli Pan chce, aby ten relikt komunistvczny byl w tym mieScie, bo ma Pan

takie poglqdy, je2eli nie wie Pan jakie jest uzasadnienie historyczne, to wystarczy wej(i na

stronq internetowq i tam jest okreilone, ie ten pomnik mie6ci siq w realiach tej ustawy.
Stanowisko Pana jest jednoznaczne z tym, ie nie realizujemy ustawy jaka w tym kraju
obowiqzuje, czyli nie realizujemy prawa, chcialbym siq zapytai na jakim etapie jesteimy w
tej sprawie, dziqkujq bardzo". (wypowiedi doslowna).
Gios zabrala radna Olga Krut-Horonziak. ,,Panie PrzewodniczEcy, Panie Prezydencie,

Szanowni Pa6stwo, po raz kolejny proszQ o udzielenie konkretnych informacji na temat
powoiania przez dwie sp6lki komunalne Saniko i MPEC - Wloclawskiej Sp6lki Komunalnej.

Jaki byt rzeczywisty cel, kt6ry spowodowal powolanie tej sp6tki, jakie korzy5ci ma miasto z

powotania tej sp6lki i jakie sE koszty jej funkcjonowania. Ot6i Wloclawska Sp6lka

Komunalna oglosita parq przetarg6w, jeden z nich dotyczy najmu 12 pojazd6w do zbierania

odpad6w w tym 2 pojazd6w do zbi6rki odpad6w zmieszanych, najmu kilkudziesiQciu

pojemnik6w na odpady, najmu magazyn6w z pelnq infrastrukturq, serwisowaniem,

Wta(ciwie jest to ogtoszenie o najem przedsiQbiorstwa komunalnego parajqcego siq

zbieraniem odpad6w. Na to ogloszenie odpowiedzialo jedno przedsiQbiorstwo mniej

zainteresowanych z pewnoiCiq mocno to zdziwi a mianowicie Saniko. Suma przeznaCzona na

przetarg Wloclawskie Przedsiqbiorstwo Komunalne okreSlilo na 700 tys. zl. Saniko wygrato

najniisza cena jako jedyny zglaszajqcy siq sumq 870 tys. zl. Na stronie saniko jak i wPK

znajduje siq informacja, 2e od 1 czerwca br. zar6wno jedna jak i druga sp6tka bqdq zbieraly

odpady zgodnie z podanymi do publicznej wiadomo5ci harmonogramami, kt6re pokrywajE

siq z sobq w 100%. Zam6wienie zostaio zlo2one z wolnej rqki, ponadto powotanie pomiqdzy

sp6lkami sp6lki WSK umoiliwia sytuacja prawna, jest to pewnego rodzaju prawna furtka

wyjgcia. Konstrukcja powolania sp6lki WPK jest tak zawila, 2e bardzo proszq o jasne

planowane efekty, kt6re spowodowaly, ie Pan jako Prezydent Miasta przyjal do petnej

akceptacji powstanie takiego tworu, kt6ry jest bis saniko, lub ma Pan plany dla tej sp6lki, te

bqdzie zajmowai siq innq czqjciq zwiqzanq z odpadami, radni powinni to poznai. Drugi

udzial tej historii, to jest udziai MPEC, w jakim aspekcie jest on niezbqdny.iako udzialowiec

sp6lki wPK. Jakie sq zadania, kt6re spowodowaty, ie MPEC wraz z Saniko powolaly wsp6lnq

sp6tkq do zbierania odpad6w. Przejaw dziatalno(ci na dzieri dzisiejszy dotyczy wylqcznie

Saniko. Proszq o jasne wyja(nienie nam, co spowodowalo, ie tego typu mechanizmy

iniynieryjne zafunkcjonowaly na gruncie zbierania odpad6w w mieScie wloctawku. Dla

wszystkich Pafistwa, kt6rych interesujq sprawy funkcjonowania MPK, to najlepszq

odpowiedziq, to jest odpowiedi jakiej udzielil mi Pan Najberg ZastQpca Prezydenta Miasta,

2e wszystko, czego doSwiadczajq mieszka6cy wfoclawka tych niedogodnoSci itd. sq

dogodno6ciami poniewai sa oparte o przeprowadzone badania, kt6re wykazaly te wszystkie

dzialania, kt6re zostaly zrealizowane iwszyscy powinni5my byi zadowoleni, caly wachlarz

tego, czego siq ludzie domagajq zostal skwitowanY tvm, ie mieszkaricy maja zrealizowane

wszvstkie oczekiwania, kt6re byly zgfoszone, nie ma problem6w je2eli chodzi o

funkcjonowanie MPK w zakresie 6wiadczonych uslug, dziqkujq". (wypowiedi doslowna)'

Gtos zabrat prezvdent Miasta dr Marek Woitkowski. kt6ry ustosunkowal siq do wypowiedzi

radnych.,,Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado postaram siq ustosunkowai do niektorych

pyta6, natomiast co do niekt6rych pytari odpowiedzi udzielq moi zastqpcy. JeSli chodzi o

pytanie Pana radnego Janusza Dqbczyriskiego o festiwal wisly, to pytanie jest zasadne,

niestety kwestia siq rozbija o pieniEdze. Jak Paristwo doskonale wiedzq, te pieniqdze, kt6re
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mielismy zarezerwowane w paragrafie zwiazanym z promocja miasta, zostaiy przesuniqte
decyzjq Rady Miasta iw zwiqzku z tym, nie dysponujemy odpowiednimi 6rodkami
przynajmniej 100 tys. zt.,2eby ten festiwal zorganizowai. Rozmawiamy z organizatorami, ale

mo2liwoici mamy ograniczone i nale2y miei tego Swiadomoii. Jeili chodzi o pytania Pana

radnego Kukuckiego sq oczywidcie zasadne, klimatyzacja niewEtpliwie by sig przydala, koszt

orientacyjny to ok. 2 mln. zl. Bqdziemy siQ starali zapisai ten wydatek w preliminarzu do
bud2etu na nastepny rok, podobnie.jak trybuny, mo2na tak2e dodai kwestiq telebim6w, ale

taki wniosek zostal zloiony bodaj2e do Budietu obywatelskiego. Je6li chodzi o procedury

RODO to pragnq Parlstwa uspokoii, 2e mamv iwiadomodi obowiqzywania ustawy od

kilkunastu dni iw zwiqzku z tym jeste6my do tego przygotowani w chwili obecnej trwa audyt
pod kqtem wprowadzania RODO w UM. JeSli chodzi o pytanie Pana Dariusza Wesolowskiego

dotyczqce sp6lki MPEC, oczywi(cie ja poproszg Pana Prezesa o wyjaSnienia. Pan radny

Czarnecki pyta o pomalowane lawki na skwerze, jest to realizacja projektu, kt6ry jest

wsp6lfina nsowa nv przez inwestora zewnetrznego i to nie jest wandalizm Pan radny

Krzysztof Kowalski jako nauczyciel dziwiq siq, ie Pan uiywa takich sformu'lowa6, 2e siq

wypinam. Ja na nikogo sie nie wypinam, moie w Parlskim katalogu sformulowa6 jest to

slowo, kt6rego uiywa Pan na co dzie6, ja nie uiywam, i bardzo bym prosil, 2eby takie stowa

nie padaly, bo mam (wiadomoii, 2e obrad sesji byi mo2e stuchajq tak2e Pahscy uczniowie,

bardzo bym o to prosit. Je6li chodzi o listQ inwestycji, to jest kwestia Panie radny pewnego

kompromisu, niejestesmy w stanie zaciqgnqi kredytu dlugoterm inowego, w zwiazku z tym

naleialo ograniczyi listq inwestycji i wydaje sie, ie jest lo rzecz naturalna i Pan radny ma

tego 6wiadomo6i. Je6li chodzi o Pahskie dywagacje na temat realizacji porozumiefi z PIS czy

SLD iwiqkszosci w Radzie, to Pan pozwoli,2e nie bqdq siq do tego ustosunkowywal,

poniewa2 Pan doskonale zna sytuac.iq i nad tq kwestiq naleiv spuicii zaslonq milczenia. Pan

radny J6zef Mazierski pyta o tzw. pchli targ, rzeczywi6cie porz4dek w tym rejonie leiy nam

na sercu, takie pytania padaiy tak2e na spotkaniach z mieszkancami, postaramy siq

oczywi(cie reagowad na bie2Eco. Pan radny Dariusz Jaworski pytal o promese zwlazana z

wymianq ir6del ciepla, taki wniosek trafil i mam nadziejq, 2e do tej promesy ustosunkujemy

siq pozytywnie. Tablica na ul. Kiliriskiego, aby nie wprowadzai dyskusji politycznej czy tez

ideologicznej w Radzie Miasta skierowali3my wniosek do IPN w tej sprawie i bqdziemy starali

siQ do tego ustosunkowai. Je6li chodzi o kilka pyta6 Pani radnej olgi Krut-Horonziak, to

wydaje mi siQ,2e co sesjq odpowiadam na to pytanie, ale dzisiaj o ustosunkowanie sie do

tych kwestii poprosze Pana Wiceprezydenta Najberga, dzigkujq bardzo"' (wypowiedi

dostowna).
I

rozwoiu i inwestvcii, ,,szanowni Pa6stwo, pytania Pana radnego Kukuckiego odnosnie

basenu, to my6lq, ie co do tegorocznego po6lizgu dotyczqcego wykonania dokumentacji

podczas obrad Rady Miasta ju2 wyja6nialidmy. Teraz chcialam poinformowae o stanie

zaawansowania na dzie6 dzisiejszy realizacji tej inwestycji. Prace z zakresu rozbi6rek i rob6t

zabezpieczajqcych sq wykonane w 100%. Wykonane Sciany dzialowe, 85% tynk6w

wewnQtrznych, 45% posadzek, 100% termomodernizacji pokryi dachowych, 70% stolarki

zewnQtrznej, 80% kanalizacji sanitarnej bez bialego montazu, 60% kanalizacji

tech nologiczn ej, 60% cyrkulacji c.w.u, 45yo p.poi., 60o/' c.o.,50% kanal6w wentylacyjnych,

60% wykonania technologii basenowej, g0% dostaw centrali wentylacyjnych,30% instalacji

elektrvcznych i niskoprqdowych i 100% stanu surowego dobudowy basenu od strony DK 91,

100% dobudowv basenu od stronv Hali OSIR, 75% stanu surowego rozbudowy basenu od

13



strony od strony parkingu i60% niecki rekreacyjnej. Szanowni Paistwo, pamiqtajmy, ze

remontujemy obiekt ponad 40 letni ije2eli wystapiq potwierdzone przez inspektora nadzoru

kaidej braniy nieicisfoSci projektowe bqdi tei ingerencje w obiekt, kt6re, nie mogly zostac

przewidziane na etapie projektowania i wykonawca wystEpi o termin lub te2 roboty

dodatkowe, sprawv te bqdq rozpatrywane ijeieli sytuacja taka bqdzie miala miejsce,

bqdziemy o tym Panstwa informowai. Jeieli chodzi o ul. Brzezinowq to w ostatnich dniach

maja o czym r6wnie2 informowali6my Padstwa podczas ostatnie.j sesji, zgodnie z przy.iqtym

programem naprawczym przedstawionym przez firmq, kr6tko przypomne na warstwie

icieralnej wystEpily nier6wnogci podfuzne, kt6re przekraczaly 6 mm. zgodnie z programem

naprawczym nastqpilo sfrezowanie warstwy Scieralnej do 3 cm. i ponowne jej ulo2enie,

lqczenie ta5mq bitumicznq, kt6re jest nieodczuwalne. w dniu jutrzejszym nastqpi ponowne

badanie nawierzchni planografem warstwy icieralnej i nowej nawierzchni. Zar6wno na ul.

Zachodniej jak ina ul. Brzezinowej sq to dwie inwestYcje, kt6re nie sq odebrane przez

zamawiajqcego, Wykonawca zgodnie z umowq musi przedlo2yi operat kolaudacy.iny w

kt6rym wyszczeg6lniony zostanie zakres prac i wskainiki kt6re musi osiEgnac warstwa

icieralna, warstwa wiq2qca i podbudowa zasadnicza a .iest to wskainik zagqszczenia nie

wv2szv nii 95%, wskainik wolnych przestrzeni od 1,5 do 5% iw6wczas zostanie oceniona

jako6c wykonanych rob6t. Je2eli chodzi o ul. Grodzkq to tei informowatam Pani radna,2e z

uwagt na !o, ze pracownia projektowa zloiyla zamienne dokumenty zwiqzane z

poszerzeniem jezdni Wydzial Architektury prowadzi postepowanie nastqpnie wykonawca

przystqpi do prac, w zwiqzku z powyzszym termin wydtu2enia tych prac do koniec lipca br'

Jeieli chodzi o prace na moscie to chcialam Pa6stwu przypomniei,2e na moscie pracuje 2

wykonawc6w, sp6tka MPWIK dla kt6rei prace wykonuje firma Huzar i pracuje firma

Gotowski, kt6ra wykonuje remont nawierzchni chodnik6w, termin umowny to 10 lipca br. Ja

dzisiaj nie powiem czy w tym terminie zostanie ulozona iywica na nawierzchni chodnik6w,

ooniewa2firmaHuzardysponujeswoimsprzqtem,niezajmujejezdni'leczchodnikSq
ustalenia pomiqdzy wykonawcami ze wzglqdu na wsp6lny plac budowy a zatem trwajq

uzgodnienia czy firma Huzar bqdzie pracowala na 2ywicach czy tei 2ywice zostanQ utozone

po zej6ciu Huzara z mostu, dziqkujq". (wypowiedi doslowna)'

,WysokaRado,SzanowniPaistwo,chcialbymwyja6niikwestieokt6rePaistworadni
pytajq, a mianowicie, sprzqtanie po tzw. pchlim targu naleiv do organizatora targowiska'

kt6ry powinien siq wywiqzywai ze swojego obowiqzku' JesteSmy czQstymi go6imi z

KomendantemstraiyMiejskiejnatymterenie,rozmawiamyzorganizatoremtargowiskai
staramysiqsk|oniigodojaknajszybszegouprzEtniecieterenupozakoriczonymhand|u.Nie
trzeba czekai kolejnego dnia na uprzEtniqcie terenu, bqdziemy motywowai do szybkich

dziafari, jeSli bqdzie trzeba to bqdq nakladane mandaty, aby teren zostal sprzQtniety w jak

najkr6tsiym czasie po godzinach handlu. Natomiast nie widze potrzeby wydatkowania

mie.iskich irodk6w na sprzatanie po podmiotach prowadzqcych wlasnq dziatalno(f'

potrzebnq z pewnosciq w sytuacji zakazu handlu w sieciach sklepow

wielkopowierzchn iowych. Bqdziemy podejmowaf dzialania, aby czysto(i na tym terenie byla

utrzymywana. Je(li chodzi o kolorowe laweczki o czym m6wil Pan radny' to nie jest

dewastacja to,iest chwi|owa zmiana ko|orystyki, kt6ra zostanie zmieniona po zakoiczeniu

projektu promocyjnego na kt6ry gmina nie bqdzie wydatkowala Srodk6w' Co do promesy' to

wydzial jest przygotowany do podpisywania um6w, czekamy na wprowadzenie (rodk6w do

budietu zgodnie z obowiazujQcymi procedurami, my6lq, ie na kolejnej sesji slu2by
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finansowe miasta wprowadzq. Kwestia o kt6rej m6wimy ju2 kolejnq sesje, dlaczego WPK,

dlaczego Saniko, nawiqzujqc do wypowiedzi Pani Olgi Krut-Horonziak oraz Pana

Chmielewskiego . Zaczynajqc od poczqtku nale2y wyr62nii dwa zadania w obrqbie zwiEzanym

z gospodarkq odpadami. Pierwsze jest to odbi6r odpad6w od mieszka6c6w, drugie jest

zagospodarowan ie odebranych od mieszkaric6w odpad6w. Jedno idrugie zadanie mo2e byi
wykonywane przez wyspecja lizowa ne firmy. Co do zagospodarowan ia na terenie naszego

miasta jest to jedna firma, kt6ra ma w swoim zarzqdzaniu Regionalny Zaktad Utylizacji

Odpad6w Komunalnych ijest to firma Saniko. Na to zadanie byio przeprowadzane

postqpowanie przetargowe io tym zadaniu m6wil Pan Prezydent m6wiAc o podpisywanej

umowie. Mo2na powiedziei, 2e mieszkaricy Wfoclawka przeznaczajq wsp6lnie ok. 15 mln. zl.

na gospodarkg odpadami komunalnymi z czego 10 mln. zl. to zagospodarowa nie natomiast

5 mln. zt. to odbi6r odpad6w. Dlaczego wydzielona zostala sp6lka zajmujqca sie odbiorem
odpad6w od mieszkaric6w, ot62 na terenie naszego kraju w ostatnim czasie, dziafo siq wiele

zfych rzeczy zwiqzanych z odpadami, palily siq wysypiska, du2o r6inych cwaniak6w
prowadzilo w obszarze Smieciowym swoje dzialania, chyba nie chcemy tego typu rozwiqzan

w naszym mieScie, nie chcemy tei, aby 6rodki bud2etowe naszego miasta byly zarobkiem

firm zagranicznych lub innych miast polskich. Ot62 jak sqpy nad tymi srodkami krq2q r62nego

rodzaju firmy z kapitalem zagranicznym, nie chcemy do tego dopu6cii, chcemy,2eby praca

byla dla mieszkaric6w Wtociawka a 6rodki pozostawaly w naszym mie6cie Dlatego

zdecydowalijmy siq na rozwiqzanie, kt6re jest znane w Polsce i kt6re bylo w ostatnim roku

nowelizowane przez rzqd powierzenia zada6 zwiqzanych z odbiorem odpad6w
przekazywanych w trybie zam6wienia z wolnej rqki firmie zwiqzanej z miastem. Dlaczego

musieliSmy wydzielii sp6lkq, na ile m6j talent pedagogiczny pozwoli postaram siq w prosty

spos6b to przedstawii. Ot6i, aby mo2na bylo skorzystai z tego rozwiqzania naleiy speinic

trzy warunki, po pierwsze kapital sp6tki musi byi miejski, nie moie byi kapitalu prywatnego,

po drugie organ prowadzqcy, czyli Prezydent musi miei pelna kontrolq nad sp6tkE, czyli radq

nadzorczq i walne zgromadzenie musi stanowie organ prowadzqcy. Po trzecie i

najwainiejsze, co najmniej 90% przychod6w musi pochodzii od jst., kt6ra zarzqdza tq

sp6lkq. I tutaj wystQpuje problem w zwiqzku z Saniko, w tym momencie na ten czas

gospodarczy Saniko mialo 50% przychod6w od miasta a 50% przychod6w z komercji a tq

komercjq jest odbi6r odpad6w z innych gmin, od firm a takie zagospod arowan ie tych

odpad6w, kt6re pochodzq z innych gmin nie tylko z Gminy Miasta Wloclawek. W zwiAzku z

tym stanqli6my przed trudnym zadaniem w jaki spos6b zrobii to zgodnie z prawem, zgodnie

z dobrze pojqtE gospodarkq finansowq iieby nadal pracowali pracownicy i2eby Srodki

pozostaly w gminie. Dlaczego zatem obydwie sp6lki miejskie siq zwiEzaly. Ot62 zgodnie z

kodeksem sp6fek handlowych jedna sp6lka sama nie moie powolai drugiej sp6lki. W

zwiqzku z tym positkowaliSmy siq nie tylko sp6tkq Saniko, lecz tak2e do tego zadania

zaproszona zostala sp6lka MPEC, nie ma w tej koncepcji 2adnych szczeg6lnych tajemnic

Takie jest dopuszczalne prawnie rozwiqzanie i w tym obszarze najlepsze. R62nie w Polsce siq

dzieje, czasami zdarza siq tak, ie np. zwiazki zawodowe maja pewien procent udziafu w

takiej sp6lce in houseowej. My poprosili5my sp6lkq MPEC ito jest sensowne rozwiqzanre,

nie ma tutaj ukrytych zamiar6w, nie ma tutaj tego o czym kiedy6 wspominala Pani radna nie

ma moiliwo6ci, ieby sp6lka miejska dziafala wbrew prawu. W zwiqzku z tym, nie moie
spalai iadnych odpad6w, poslugujemy siq przepisami prawa a tak2e logikq idbalosciq o

zdrowie mieszkaric6w Wloclawka. W zwiqzku z tym nie dzieje siq nic, co powodowafoby

zagroienia, MPEC nie spala iadnych Smieci ani z Wtoctawka ani z innych miast. Zr6dlem
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zasilania kotl6w w tej sp6fce jest mial, wqgiel pochodzqcy z legalnych i16del, Od dnia 1

czerwca, zgodnie z powierzeniem odbi6r odpad6w komunalnych od mieszka6c6w
Wloclawka, kt6rzy sq w systemie prowadzi sp6lka WPK na podstawie powierzenia z wolnej
rgki, nastQpnie te odpady sq przekazywane do Saniko, kt6re zajmuje sie

zagospoda rowa niem tvch odpad6w. Zagospoda rowan ie jak Paistwo widzE jest zadaniem

dro2szym ni2 odbi6r, poniewa2 nale2y dokonywai 162nych operacji na odpadach zwiqzanych

z odzyskiem selektywnym materiaf6w. Utrzymanie wysypiska odpad6w to jest ok. 12 mln. zl.

w skali roku w chwili obecnej, gdy2 czekajq nas wyzwania zwiqzane z poszerzeniem

wysypiska albo zagospodarowan iem odpad6w w spos6b legalny, z selektywnej zbi6rki

odpad6w uzyskujemy ok.2 mln. zt. to w polskim systemie odbioru izagospodarowania

odpad6w siq nie finansuje Tak to wyglqda i nie jest tajemnicE, natomiast uchwala, kt6rq

dzisiaj wprowadzali6my miala na celu dlugofalowe zabezpieczenie dzialalno{ci naszej sp6lki,

w kt6rej pracujq mieszkaicy Wloclawka, na dluiszy czas. Po to, to wprowadziliSmy, 2eby

2adne zewnqtrzne firmy jak np. w Poznaniu czy w Krakowie odbiera firma Remondis, w

innych miastach odbiera firma Suez i takich firm z udzialem kapitalu zagranicznego jest

wiele. Czy Paistwo radni chcq, 2eby te firmy odbieraly odpady i zajmowaty siq ich

zagospoda rowa niem na terenie Wloclawka, jest to podstawowe pytanie. Dla mnie waine
jest, ieby sp6ika miejska, kt6ra ma duiq od powiedzia Ino(i, dziata zgodnie z prawem, my6li o

zdrowiu i bezpieczeistwie mieszkafic6w za.imowala siq odbiorem i zagospodarowan iem

odpad6w we wloclawku, jest to gl6wny cel dzialania. odpady sq drogie w odbiorze i

zagospoda rowan iu, je2eli siq to robi w spos6b legalny i wymaga wielu r62nych dzialari

zwi4zanych ze sprawozdawczojcia. Natomiast niekt6rzy pozwalajq na wwo2enie odpad6w z

zagranicy inielegalne sktadowanie. Na skladowisku w Machnaczu nie ma inie bqdzie takich

odpad6w. Je6li bqdzie potrzeba dodatkowych wyjaSnieri, to ja takie wyja6nienia zloze, nie

ma tez tajemnicy i nieScisloSci w kwotach, kt6re podajemy,.iest to ok. 10 mln. zl. rocznie na

zagospodarowan ie odpad6w, a 5 mln. zl. to odbi6r odpad6w. A zatem na ponad 3lata musi

byi zabezpieczone ponad 15 mln. zl. na odbi6r. w zwiazku z tym na nastQpnej sesji bqdq

prosil, aby6cie Pa6stwo to rozwiazanie dla dobra wsp6lnego i mieszka6c6w przyjqli,

odpowiem na wszystkie pytania iwqtpliwodci, nie robimy nic niewla5ciwego, kierujemy siq

w naszym dzialaniu wsp6lnym dobrem nas wszystkich"' (wypowiedi doslowna)'

Glos zabrala radna olga Krut-Horonziak. ,,szanowni Paristwo ja siq nie pytalam o tajemnice

tylko o wypowiedi opartq o fakty. ot62 sp6lka nie zostala wydzielona, lecz powolana. Jest to

bardzo kontrowersyjna forma prawna, owszem ona siq w Polsce najczq6ciej mieSci pomiqdzy

podmiotami zajmujqcymi siq odpadami, niemniej jest to przedsiQwziqcie kontrowersyjne,

ale proszq o informacjq jakie sq koszty operacyjne funkcjonowania takiego podmiotu

miqdzy-sp6lkowego, kt6ry jest r6wniei sp6tkq. Je2eli to siQ odbywa rzeczywiScie na

zerowym bilansie, to prosze to powiedziei. Jaki jest rzeczywisty zysk finansowY, natomiast

te zagrozenia, proszq wybaczyi, ale u bram wloclawka nie stoi ani jedna firma, kt6ra by siq

dobijala o przejqcie. Pan radny Wawrzonkoski kiwa giowq, 2e nie, ja proszq, wobec tego ilu

ju2 mial inwestor6w, kt6rzy chcieli wej6i na rynek niech odpowie na to Pan Prezydent, kt6ry

podobno ju2 odpowiadal na sesjach na ten temat, najczqSciej obok prawdy. Natomiast Panu

dziqkulq dzisia.i, poniewa2 w tym temacie otworzyl Pan jakieS okienko, niemniej my nie

dostalismy w iadnym momencie na sesjach lub komisjach material6w informujqcych o

zamiarze, natomiast zamiar nie byl oglaszany, od listopada ubiegtego roku dopominalam siq

o informac.jq co moina przeczytai w protokoiach komisji i sesji Rady Miasta, takich

informacji nie uzyskali(my. Dopiero dzisiaj dociskany Pan Prezydent pozwolil cokolwiek na
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ten temat powiedziei. Prosze o podanie jakie zyski finansowe oraz plan finansowy kt6ry
spowodowal takie rozwiqzania a nastqpnie jakie koszty ponosimy w zwiqzku z takE wymianA

zadari. Mieszkaricy powinni wiedziei, kto bqdzie odbieral od nich Smieci, gdzie bqdzie

obsluga finansowa, gdzie sig bilansujq koszty utrzymania, funkcjonowania nowej sp6lki,

dziqkujq". (wypowiedZ doslowna).
Gtos zabraf Przewodniczacv Radv Miasta.,,Panie Prezydencie proszq powiedzied na jakiej

zasadzie jest przekazywany sprzqt Saniko do tej sp6lki". (wypowiedi doslowna).

Glos zabraf Pan Jaroslaw Naiberg Zasteoca Prezvdenta ds. gospodarki mieiskiei.,,Wysoka

Rado, Szanowni Paistwo, zacznq od tego, ie jest pewnego rodzaju istotna dychotomia

logiczna wypowiedzi Pani radnej, bo albo coi jest legalne, albo jest nielegalne. Pani radna ta

sp6lka jest legalna i nie jest kontrowersyjna. ProszQ Pahstwa ja siq nie zajmuje politykA tvlko
pracq nie.iestem celebrytq tylko czlowiekiem od czarnej ciq2kie.i pracy w zwiqzku z tym nie

bqdq siq wdawaf w polemiki polityczne. Co do kwestii zwiqzanych z kosztami, ot62 jak sami

Paristwo wiedzq w tym roku pomimo zmiany systemu odbioru odpad6w i zwiqkszenia ilo6ci

frakcji nie podniesione zostaly w naszym mieScie opfaty dla mieszkaric6w za odbi6r i

zagospoda rowa nie odpad6w komunalnych' Jest to zysk, gdyi duio okolicznych gmin

podnioslo ceny,2eby system siQ bilansowat. Czy nie bqdzie to musiato nastqpii w latach

nastqpnych trudno powiedziei, gdy2 w obszarze odpad6w zmienia siQ prawo, zwiekszane sq

wymagania wobec firm i samorzqd6w nakladane przez rzqd i UE, nie oznacza to, 2e im

wiqcej bqdzie nakfadanych zadari tym bqdzie taniej, nastqpito zwiqkszenie zadari zwiqzanych

z selekcjq, kt6ra schodzi do 2r6dla, czyli do mieszkarica, kt6ry ma wiqcej pracY to rosnq

kosztv itrzeba bqdzie zwiqkszyt Srodki w tym obszarze. Je6li Pani radna pyta o zysk, to nie

do6i, 2e nie weszfa inna firma, kt6ra tak jak np. w Tarnowie a jest to przyklad z 2ycia

obniiyta koszty, aby wejSi na rynek, po 2 latach koszty poszybowaty w 96rq, a okoliczne

gminy prosily Prezydenta i sp6lkg komunalnq, aby trafii z powrotem pod ich skrzydia'

My6lq, 2e tak by to byto, gdyi to nie.iest hipotetyczne i wystqpuje w wielu miastach w

Polsce. czy istnieja takie firmy czy tei nie to Pani radna nie moze miei takiej wiedzy, gdyi

Pani radna operacy.inie nie spotyka siq z firmami kt6re sq tym zainteresowane i pewnie

dobrze, gdy2 Pani radna ma swojq pracg iswoje zadania do wykonania ipewnie pracodawca

mialby pretensje, gdyby Pani na takie spotkania wychodzita i siq tym zajmowala. ot6i ja

spotykam siq z takimi firmami i nie jest tajemnicq, 2e jedna z firm w ostatnim okresie chciata

kupii od nas wysypisko imieci, kt6re siq korlczy. Koszty to jak powiedzialem ok' 5 mln' zl w

skali roku za odbi6r odpad6w i w takich kosztach sie teraz mie6cimy, techniczne sprawy

miqdzy sp6tkami sq zgodne z zasadami prawa irachunkowo6ci. Je(li Pani radna ma czas i

pracodawca pozwoli to zapraszam, poniewai jest to bardzo dfugie wyja5nienie. Nie robimy

nic niezgodnego z prawem, staramy siQ go przestrzegai, nad przestrzeganiem zasad

rachunkowoSci czuwajq sluiby finansowe miasta oraz Pani skarbnik. Je6li chodzi o

gospodarowanie sprzqtem, to jest umowa legalna, wypracowana w negocjacjach miqdzy

sp6tkami zgodnie z prawem zam6wie6 publicznych inie ma iadnych tajemnic, jest peha

transparentnogi, jest to dzier2awa sprzetu, pracownrcy przeszli do zatrudnienia w nowej

sp6fce, takie porozumienie zostalo wypracowane w porozumieniu z firmami doradczymi,

kt6re w tym procesie uczestniczyfy.

Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta. ,,Skoro jak Pan powiedzial wszystko jest legalne i

transparentne to mam proSbq o udostqpnienie umowy zawartej pomiQdzy tymi sp6ikami"'

(wypowiedi dostowna).
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Glos zabrat Pan Jaroslaw Naiberg Zasteoca Prezvdenta ds. eospodarki mieiskiei. ,,Je6li chodzi

o tq kwestiq to ja nie bqdq wnikal ije6li Pan Prezydent pozwoli, to Pani Prezes o ile jest to
mo2liwe udostqpni to. Dlaczego wydawafo siq, 2e informacje przekazujemy w spos6b mniej

otwarty ni: normalnie, ot6i odbi6r izagospodarowanie odpad6w komunalnych to lakomy

kqsek dla wielu firm w zwiqzku z tym, baliimy siq, 2e jeili sprawa powierzenia i rozwiqzania z

wolnej rqki lecz zgodnie z prawem zam6wieri publicznych bqdzie zbytnio nagla6niania to
bqdziemy mieli protesty i nie bqdziemy mogli zrealizowai tego rozwiqzania, bo firmy

zaskar2q nasze dzialania do Krajowej lzby Odwolawczej, szczqiliwie siq stalo, ze

przeprowadzili6my to w taki spos6b, ie odwolari nie byto i 2adne firmy nie kwestionowafy

naszego trybu postqpowania. Moie na nastQpnej sesji Pani Prezes moie to wyjasnie, te

procesy nie sq procesami tatwymi pomimo tego, ie sa to rozwiazania prawnie dopuszczalne

iustawodawca po to to robi, ieby polskie miasta mogty korzystai ze swoich sp6lek to itak
jest wiele trudnych rozwiqzafi, kt6re trzeba zastosowai, dzigkuiq". (wypowiedi doslowna)'

Glos zabrat radnv Piotr czarnecki.,,Panie Przewodniczqcy, wysoka Rado, po raz kolejny Pan

Prezvdent opuScil obrady a pytanie moje skierowane bylo do niego, p6iniej w mediach

wypowiada sig, 2e radni nie wiedzq, co m6wiq. Zwr6cifem siq w sprawie malowania lawek i

dobrze, ie jest Pan Komendant Stra2y Miejskiej, osobi5cie wymalujq lawkq na Pl Wolnoici w

barwach Pls ijE te2 oklejq, przyjdi usiqdziesz z wra2enia, skorzystam z okaz.ii, gdy2 tam jest

data moich urodzin i my(lq, ie je3li to nie jest wandalizm jak stwierdzil Pan Prezydent, to

mam takie prawo, dziqkujq bardzo". (wypowied2 dosiowna).

Glos zabral radnv Krzvsztof Kowalski' ,,Zwracam siq z proibq do Pani Wiceprezydent o

zreflektowanie siq nad tymi ciqciami, kt6re Pafistwo zaproponowali i rzeczywiScie, 2eby te

propozycje kt6re zglosili mieszkaricy do Bo w roku ubieglym byly zrealizowane. Mo2e warto

uszanowad wolq mieszkaric6w ite propozycje zrealizowad kosztem innych, choi wszystkie sq

waine. Byfoby to rozsqdne i szanowalo wole mieszkaric6w" (wypowiedi doslowna)'

Glos zabrat radnv Dariusz Jaworski, ,,Panie Przewodniczqcy, SzanOwni Pa6stwo, cieszQ sie, ze

Pan Prezydent powiedziaf, 2e jest od pracy i ciqiko pracuje, ale dam przykfad, 2e mam co do

tego wQtpliwo(ci, a jest to odpowiedi na mojq interpelacjQ, zwr6cilem sie 26 kwietnia br. o

usuniqcieubvtk6wznajdujqcychsiqnaskrzyiowaniuulicChopina,WroniejiChmielnejuSunlQcle ubvtl(ow znalou.lEcycn slq na sKllyzewdrrru urr\' \-rruPrrro, rv'v"rLr I v'rr-rer

odpowiedi byla taka, 2e ubytki zostanE naprawione do 10 maja br. Dzisiaj jest 5 czerwca i

nic siq nie zmienito, ubytki sq tak jak byly, dziqkujq" (wypowiedi doslowna)
owni

pahstwo nie dam siq skusii na te polityczne zabiegi nie bqdq odpowiadai jak polityk, lecz iak

urzqdnik. ot62 je6li chodzi o faweczki to jest to projekt realizowany wsp6lnie z miastem a nie

2adna dewastacja. Jeili Pan radny ma taki pomyst pomalowania w jakii barwach

politycznych czy innych np fawkq, to je6li wvstEpi do urzqdu, je(li bqdzie to zgodne z

prawem i bqdzie mo2na wydai takie pozwolenie to takie pozwolenie wydamy i zrobi to Pan

legalnie. Nie namawiam Pana radnego szczeg6lnie w roku wyborczym do lamania prawa' W

przypadku dewastacji slu2by miejskie bqdq interweniowai

Po zakodczeniu dyskusji nad ww' punktem porzqdku obrad Przewodniczacy Rady Miasta

oglosil przerwq w obradach sesyjnych.

Przerwa w obrad ach
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Wznowienie obrad po przerwie.

Ad.5
sprawozdanie z realizacji programu promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego rynku
pracy za rok 2017.

wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia dokonala Pani Anna Jackowska zastqpca

Dyrektora Powiatowego Urzqdu Pracy we wlocfawku, kt6ra wyjasnila m.in. jak ksztattowaf

siq rynek pracy we Wloctawku w roku 2oL7 a tak2e bezrobocie w naszym miescie na tle

wojew6dztwa kujawsko-pomorskiego. Ponadto Pani wicedyrektor przedstawifa sytuacjq

os6b bezrobotnych z terenu miasta wtoclawek kt6rzy sE zarejestrowani w Powiatowvm

urzqdzie Pracy we wloctawku, strukturq bezrobocia wedlug kategorii wiekowej, wedlug

czasu pozostawania bez pracy oraz wedlug wyksztalcenia. Pani wicedyrektor wskazala cele i

ich realizacjq w ramach Programu Promocji zatrudnienia iaktywizacji lokalnego rynku pracy

jak r6wniei wskazala strategiczne cele takie jak edukacja na potrzeby rynku pracy'

kreowanie wsp6lpracy instytucjonalnej dla uzyskania efektu synergii w zakresie aktywizacji

zawodowej lokalnego rynku pracy oraz aktywizacjq lokalnego rynku pracy

Opinia Komisii Statei Radv Miasta.

Spiawozdanie z realizacji programu promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego rynku

pracy za rok 2017 rozpatrzyla oraz pozytYwnie zaopiniowala Komisja Zdrowia' Rodziny i

opiekispo|ecznej'opiniqwtejsprawieprzedstawi|RadzieMiastaPrzewodnicz4cyKomisji
radny Tomasz N agala.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad ww'

zagadnieniem.

,,Panie

Pr."*"d"i*E.y, euni Pr".yd"i1, wyrok. nudo, Pani Dyrektor, dziqkujq za obszerny material

dostarczany corocznie z PUP, te liczby ifakty, zawarte w materiale jak r6wnie2 wystqpienie

Pani Dyrektor napawaja optymizmem. Te twarde dane wynikajq z dobrej polityki

prorozwo.iowej rzqdu Prawa i Sprawied liwoici, analizujqc sytuacjq naszego miasta na tle

wojew6dztwa kujawsko-pomorskiego to poludniowa czq(i wojew6dztwa sE to powraty

wloclawski, wloctawski ziemski, lipnowski, radziejowski majq najwy2szy wskainik

bezrobocia, Swiadczy to, i: do tej porV prowadzona byla polityka niezrownowazonego

rozwoju przez samorzqd wojew6dztwa kierowany przez koalicjq PO-PSL Spadek bezrobocta

na koniec 2016 roku do poziomu !6,60/o, na koniec 2017 toku- 73,I%, obecnie jest to

wskainik 71,g% lecz na tle wojew6dztwa, w kt6rym jest 10% i na tle kraju, gdzie jest 6% jest

to ciqgle bardzo du2e bezrobocie. Chciatbym zapyta6, ile miejsc pracy powstalo ze Srodk6w

subsydiowanych, chodzi o te 6rodki, kt6re byty funduszu pracy' z europejskiego funduszu

spolecznegoizPFRON,dotYczylotook.26%wszystkich6rodk6wiliczbyl43los6b
aktywizowanych. Dla jakiej grupy i ilosci os6b stworzono stale miejsca pracy' bo prace

interwencYjne i roboty publiczne stalych miejsc pracy nie tworzq' ale sE konieczne i
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niezbQdne dla samorzqdu. Jeszcze jedna refleksja dotyczqca najliczniejszej grupy

bezrobotnych, podany przedzial od 35 do 44 lat obejmuje 1675 os6b bezrobotnych w roku

2017, jest to 27,2% wszystkich os6b bezrobotnych, akurat ta grupa wiekowa jest najbardziej

mobilna iodpowiedzialna a z danych wynika, ie stanowi ona najwiqkszy procent bezrobocia

i z czego to wobec tego wynika. Dziqkujq za uwagq". (wypowiedi doslowna).
,,Panie

Przewodniczqcy, Paistwo Prezydenci, sluchalem wypowiedzi Pani Dyrektor, jesteSmy na

bie2qco z Paniq Dyrektor jako pracodawca jestem ciqgle w Urzqdzie Pracy, bo chcq zatrudnii
pracownik6w w mojej firmie. Jeieli chodzi o Urzqd Pracy to trzeba powiedziei, ie tak milych

i sympatycznych os6b, kt6re w tej chwili obslugujq pracodawc6w to ai przyjemnie tam

chodzii. Nie ma sprawy, kt6ra nie bylaby zalatwiona, wracajqc do bezrobocia to Pani

DVrektor doskonale wiemy o tym, 2e jest kuriozum, ie pracownicy skariq siq na

pracodawc6w, ie oni chcq ich zatrudnii do pracy. Przykladem sq skargi na mnie,2e chciatem

kogo6 zatrudnii do pracy, ale on nie chcial pracowai i pisze pisma. Dlatego uwazam, ze

bezrobocie w tym mieicie jest jeszcze poni2ej 5%, a osoby zglaszajqce siq do pracy proszE,

abv napisai na skierowaniu, ie sq niezdolne do pracy, ie ma za niskie wyksztafcenie, 2e siq

nie nadaje do pracy. Dlatego bezrobocie jest na ni2szym poziomie a ludzie nie chcq

pracowai". (wypowiedi doslowna)

Glos zabral radnv Stanistaw Wawrzonkoski. ,,Panie Przewodniczqcy, WVsoka Rado,

sprawozdanie z realizacji programu promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego rynku

pracv za rok 2017 jest sprawozdaniem bardzo obszernym i wyczerpujqcym, wszystkie

podane dane dobrze stu2q do dalszych przemySleri iwyciqgania pozytywnych wniosk6w'

Materiat pokazuje pozpywne trendy jakie wynikajq z gospodarki naszego rzqdu' paristwa'

regionu i miasta. Szczeg6lnie w diagnozie ilustru.iq jak wielkq stratq byla likwidacja

wolew6dztwa wfoclawskiego. Jak bezlitojnie dzialaty mechanizmy liberalnej gospodarki

rynkowej, szczeg6lnie w okrqgach do(i dobrze uprzemyslowionych a my takim okrqgiem z

lipnowskim, rypiriskim iradziejowskim 2e5my byli Spoglqdajqc na mapkq' kt6ra obrazuje

aktualny stan bezrobotnych to jasno wynika, ie im dalej od Bydgoszczy iTorunia tym gorzej

dla tych powiat6w. Jest to wynik ijednoznaczny wniosek jak bardzo brakuje stolecznoSci w

naszym mieScie, jak wainq rola sq miasta stoleczne nie tylko dla siebie iswoich powiat6w

grodzkich, ale takie dla pozostalych powiat6w otaczajQcych Bydgoszcz czy Toru6' Urzqd nie

prowadzil inie prowadzi statystyki iloici os6b zatrudnionych przypadajqcych na 1000

mieszka6c6w, a szkoda, bo moina byloby to wykorzystai przy opracowywaniu strategii dla

miasta Wloctawka na lata 2O2O+, z opracowania dokonanego przez Urzqd Statystyczny

wynika, ie jestesmy miastem, w kt6rym zatrudnienie na 1000 mieszkaric6w jest relatywnie

lepsze ni2 w kraju i r6wnie2 o kilka punkt6w procentowych lepsze nii w Bydgoszczy iw
Toruniu. Dlatego nasuwa siq wniosek, skoro mamy doSi du2e zatrudnienie relatvwnie lepsze

a jednoczeSnie jeszcze spore rezerwy w zakresie zatrudnienia iistniejqcego bezrobocia to

iwiadczy optymistycznie, 2e jeste6my spoteczehstwem dynamicznym przed kt6rym istnieie

doSi dobra perspektywa pod warunkiem, ie bgdziemy systematycznie i zgodnie dzialat na

rzecz rozwoju iwspierania wszelkiego rodza.iu przedsiqbiorczoici. Takie dzialania pozwalajq

mySlei optymistycznie, co do przysztoici naszego miasta"' (wypowiedi doslowna)'

Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski' "la chciatbym siQ ieszcze

odnie6i do jednej kwestii a mianowicie do niedostosowania strukturalnego jak okreslita to

Pani Dyrektor. Wydaje mi sig, 2e jest to pole do wsp6lpracy pomiqdzy samorzadem'

Urzqdem Pracy imieszkaicami, poniewai istnieje wiele szans zwiqzanych z mo2liwoiciq



lokowania centr6w obstugi biznesu, ale wymaga to dostosowania umiejetnoSci
mieszkaric6w, kt6re nie zawsze muszE byi zwiqzane z dtugotrwalq edukacjq. Jest to tez

szansa dla os6b 50+ i 60+, bo takie osoby sq poszukiwane do takich centr6w obslugi biznesu.

M6wiq o tym jako o przykladzie dziatari, gdyi niedawno byfem na spotkaniu z

wicepremierem w ministerstwie gospodarki i generalnie rzecz biorqc jeieli chodzi o Polske

to zapotrzebowanie na takie centra obslugi biznesu w zakresie informatycznym czy tei
ksiqgowym jest bardzo duie i w tym zakresie mogliby6my wspdlpracowai, bo je2eli wsp6lnie

z wloclawskimi uczelniami przedstawimy taki plan powolania tego rodzaju centr6w we

Wloclawku to wydaje siq, 2e za 2-3 lata bqdziemy mogli zbierai owoce tych dziataA".

(wypowiedi dostowna).

wloctawku. ,,odwofujqc siq do tego, co Pan Przewodniczqcy powiedzial to rzeczywiscie

Polska jest w og6le ciekawym miejscem do tworzenia centrow obslugi iw wiqkszych

miastach ta forma znakomicie funkcjonuje istworzenie na naszym terenie, gdzie mamy

zasoby ludzkie do wykorzystania jest dzialaniem kt6re przy wsp6lpracy miedzY instytucjami

mogloby miei raciq bytu i bytaby to jaka5 propozycja dla tej grupy Nie moiemy bowiem

uog6lniai, 2e wir6d bezrobotnych nie ma grupy, kt6ra rzeczywiScie jest zmotywowana, bo

jest taka grupa, tylko bardzo czqsto ich oczekiwania czy aspiracje sq wyisze ni2 to, co siq im

proponuje. Odpowiadajqc na pYtanie Pana radnego Dqbczyriskiego dotycz4ce stalych mieisc

pracytowykluczajqcrobotypubliczne,kt6resEczasowymimiejscamipracyitakiteibyf
zamyst ustawodawcy,2e to ma pom6c iinstytuciom iosobom w czasowym zatrudnieniu' ale

analizujqc inne formy pomocy to jako stale miejsce pracy traktujemy jako moiliwoii pracy

ponad okres kiedy my co6 refundujemy czyli te miejsca gdzie my oczekujemy' 2e p6iniej

bqdzie pracowal to w roku ubieglvm takich stalych miejsc pracy moglibydmy wskazai ok'

400. Kilkaset miejsc to byly roboty publiczne, kt6re z natury sa czasowe, warto wskazai l'200

staiv, kt6re skutkowaiy w ponad 80% podjqciem pracy p6lniej My badamy efektywno6i' co

siq dzieje z naszymi staiystami niemniej jednak zatrudnienie p6iniejsze nie zawsze iest

dlugotrwale. Jeieli chodzi o drugq kwestiQ, czyli grupq w najlepszej sile wieku 35-44 moina

tlumaczyi czym5, co zaobserwowali pracownicy naukowi UMK w Toruniu' kt6rzy w roku

bieiqcymprowadzi|iunasbadaniacozosta|or6wnieiwskazanewsprawozdaniuidotyczy|o
ekspertyzy genezy trudnej sytuacji na rynku pracy w poludniowo-wschodn ich powiatach

wolew6dztwa kujawsko-pomorskiego. Badane byly powiaty: Lipno' Radziej6w' powiat

ziemski i miasto w kt6rych wskainiki byty zawsze slabsze iwskazujq na wytworzenie siq

subkultury dlugotrwalego bezrobocia, gdzie przyjmuje siq pewne strategie 2yciowe ito' co

Pan Wesolowski powiedzial, ie nastepu.ie pewna gra z Urzqdem Pracy iz pracodawcami'

gdzie stawkq jest utrzymanie pewnych korzy6ci socjalnych Pewne zmiany obserwuje siq u

mlodszychos6b,kt6resqbardziejotwartenastaze,nazaczynaniepracyodnajni2szejstawki
krajowej, albo stypendium staiowego, to ju2 starsze osoby chocia2 czasem trudno siq dziwii'

majE rodziny na utrzymanru iza 1000 zt stypendium sta2owego nie podejmq pracy' ale

bardzo czqsto te strategie przyjmowane przez grupQ dojrzalych os6b powodujq' ie w ich

hierarchii wartosci praca Jest zupelnie gdzie indziej idlatego ta grupa jest liczna ponadto

zatrudnienie w szarej strefie jest obserwowane. czqsto osoby bezrobotne pracodawcom

m6wiq otwarcie, ie one pracujq inie majq czasu do nas przyj6t' Podsumowujqc mo2na

stwierdzii, ze w pewnym zakresie to bezrobocie jest jednak pozorne, ale osoby rejestruja siq

z r62nych powod6w, analizujqc 6redni poziom wynagrodzeri ogloszony w marcu przez GUS

df a Pofski w wysokoSci 4.900 zl. a dla naszego wojew6dztwa 4.O37 zl. a wiqc 82o/o wartosci
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dla Polski, a dla naszego regionu jest jeszcze mniej bo 3.027 zl. czyli 62% tego, co irednia dla

calej Polski czyli tak naprawdq pracodawcy oferujE wynagrodzenia na ni2szym poziomie a

oczekiwania os6b, kt6re szukajq pracy sa du2o wyisze itutaj te2 nastQpuie taka kalkulacja.

Dziqkujq r6wniei za dobre slowo odnosnie UP i sfuszne wskazanie ir6del dlugotrwalego

bezrobocia o czym m6wii Pan radny Wawrzonkoski. Dzigkujq bardzo". (wypowiedi

dostowna).
Po wyczerpaniu gfos6w w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie

przyjqcie sprawozdania z realizacji programu promocji zatrudnienia iaktywizacji lokalnego

rynku pracy za rok 2017r.

wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.

przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf, ie w rezultacie dokonanego glosowania, Rada

Miasta Wloclawek przyjqla Sprawozdanie z realizacji programu promocji zatrudnienia i

aktywizacji lokalnego rynku pracy za rok20L7r.

Sprawozdanie z realizacji programu promocji zatrudnienia iaktywizacji lokalnego rynku

pracy za rok 2017 r. - zalqcznik do protokoiu'

Ad.6
projekt uchwaly zmieniajqcel uchwalq w sprawie uchwalenia budietu miasta Wfoclawek

na 2018 rok wraz z autoPoPrawkq'

Wprowadzenia do zagadnienia dokonala Pani Janina Radzikowska skarbnik Miasta, kt6ra

poinformowata, 2e projekt zmian w budiecie po stronie dochodowej zwiqksza budiet o

kwotQ 413 ty(. zt. sq to dotacje na r62ne formy wychowania przedszkolnego' opiekq w

ilobkach oraz Srodki fundacji Anwil na projekty realizowane gf6wnie przez plac6wki

oiwiatowe.PostronieWydatk6wjestglqbokazmianawynikajqcazfaktu,2eRadaMiastanie
wyrazila zgody na zaciqgniqcie kredytu w zwiqzku z tym budiet nie jest zbilansowany' nte ma

pokrycia w 6rodkach, sa przyznane limity, ale fizycznie brak jest irodk6w bud2etowych' w

zwiqzku z tym wszystkie te zadania, kt6ra majq jui podpisane umowy pozostaly w budiecie'

2eby nie nara2ai siq na wiqksze straty. Natomiast w ciEgu roku wpfywajq Srodki chocia2by

tak jak obecnie wplywajq grodki z dotacji i bqdzie z tych Srodk6w zmnie.iszany deficyt i naleiv

mieinadziejq,2edokoricarokuudasiqzbilansowaibudietUleglzmianieterminsplatY
kredytu i na przypadajqcq w tym roku kwotq w wysoko5ci 3'400 ty6 zt zloiony zostal do

banku aneks o przeniesienie tej sptatv na rok 2019' Niemniej na pozostale elementy brak

Srodk6w w zwiqzku z tym wydatki majqtkowe zmniejsza sig o kwotq 9 362 300 zl Natomiast

przedto2ona auiopoprawka dotyczy wylqcznie otrzymanej dotacii' kt6ra zostafa przekazana

wokresiepomiqdzyzloieniembud2etuadniemdzisiejszym'ikt6razostatawprowadzona
Zarzqdzeniem Prezydenta Miasta zgodnie z przepisami o finansach publicznych zar6wno po

stronie dochodowej .iak i po stronie wydatk6w bud2etowych'

Opinia Komisii Statei Radv Miasta
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Projekt uchwaly zostal negatywnie zaopiniowany przez Komisjq Budietu, Rozwoju i Promocji

Miasta. Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny

Andrze.j Patucki.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad ww.

zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:

Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta. ,,chcialbym siq podzielii swojq opinia, kt6rE

sygnalizowalem takie podczas spotkania z mediami a mianowicie,2e projekt tei uchwaty jest

przykladem tego, jak negatywnie mo2na prowadzii wsp6lpracq z Radq Miasta wloclawek.

To, co sygnalizowai Pan radny Krzysztof Kowalski, wykre5lenie inwestycii zwiazaneJ z

realizacjq Bud2etu obywatelskiego i jednoczesne oglaszanie konsultacji zwiqzanych z

Bud2etem Obvwatelskim na rok nastQpny .iest dzialaniem ewidentnej schizofrenii

Prezydenta, kt6ry nie rozumie, 2e jeieli zmiany w bud2ecie wymagajq akceptacji Rady to

przed przygotowaniem budietu Prezydent powinien skonsultowai to z radnymi' jakie

ewentualnie inwestycje bqdq realizowane w przypadku kiedy nie mamy zapewnionego

finansowania w pelnym zakresie jeieli chodzi o zaciqgniqte kredyty Taka procedura

powoduje, 2e tracimy tylko niepotrzebnie czas, gdy2 tu chcq wyrazii swoje stanowisko- nie

uzyska mojej akceptacji ten budiet dlatego, 2e te inwestycje zostaly skre6lone przez

Prezydentabez2adnejkonsu|tacjizRadqMiastaWtoclawek.Idziwnabqdziesytuacjataka,
2ePrezydentbqdziesiqdziwit,2etazmianawbud2ecienieuzyskaakceptacji,aIechcQto
powiedziei Paistwu i rownie2 mieszkancom,2e wynika to z tego' ie nie sq zrozumiane

podstawowe zasady funkcjonowania samorzqdu gdy2 to Rada Miasta jest organem

uchwalodawczym ije2eli jej zgody wymaga akceptacja zmiany w bud2ecie to uwazam' ze z

niq naleiy konsultowai ksztalt tego bud2etu iw przypadku braku zapewnionego

finansowania ewentualna liste inwestycji, kt6re majq byi realizowane bqdi nie' To jest co6 o

czym chcialem powiedziei dl.t.go, 2e przedstawiciele ratusza czesto u2ywajE takich

argument6w podczas dyskusji z miastami,2e czego( nie mo2emy zrobii' nie mo2emy zrobi6'

bo moim zdaniem cafy czas organ wykonawczy nle rozumie iak funkcjonuje samorzqd tak2e

we Wloclawku i bardzo nad tym ubolewam" (wypowiedi dostowna)'

Glos zabrat radnv Jaroslaw Chmielewski. ,,Szanowni Pahstwo' Zastqpcy Prezydenta' Pani

Skarbnik,niestetyjakp..o.ud,i"'yt.t.Wa2nekwestiejakzmianywbud2ecietoPrezydenta
nie ma, my5lq, 2e jeieli Prezydent wnosi o uchwalenie zmian w budiecie to powinien

wygospodarowai czas, tym bardziej, ie wiedzial i uzgadnial z Przewodniczqcym RadV termin

,"rji, .by m6c przekonai radnych do swoich argument6w Widzq tei taka sytuacjq' 2e jeieli

Prezydent nie otrzyma akceptacji do zaciqgniqcia dodatkowych zobowiqzari w postaci

kredytu, to najpierw wychodzq lejo zastqpcy bqdi sam Pan Prezydent' kt6ry m6wi' 2e radni

nie pozwolili na zaciAgniqcie zobowiqzari w zwiqzku z tym trawa nie jest koszona' takq

retorykg przyjqf Pan Prezydent, po czym natychmiast gdy opozycja odpowiedziata' to

nastQpnegodniaruszy|ykosiarkiisiqco6zmienitonag|ewbudieciemiasta,aprzecieijest
tozadaniekt6rejestprzygotowywanewcze6niejwbud2ecieprzezPrezydenta.Jakwidai
dziafania takie nie ma.jq charakteru merytorycznego, moze majq co6 wsp6lnego z politykq

bqdi z czyms innym, na to pytanie powinien odpowiedziei Pan Prezydent W taki spos6b nie

powinno siq zarzqdzad jst. czyli w momencie pro5by o uzyskanie kredytu nie odbywajq siq

spotkania w tej sprawie, na komisiach Pan Prezydent takie siq nie pojawia' a zatem nie ma z
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kim dyskutowai. Nie przypominam sobie, aby przez 3,5 roku Pan Prezydent pojawiaf sig na

komisjach, rzadko te2 bywa na Konwencie, pytany o uchwaty odpowiada, 2e nie wie,

zorientuje siq jak to wyglqda, koledzy mogq to potwierdzii. To pokazu.ie w jaki spos6b

wyglqda zarzAdzanie w naszym mieicie. JeZeli ktoi chce zaciqgnqi zobowiqzanie i brakuje

mu na wykonanie inwestycji, to powinno siq to odbywai w taki spos6b,2e powinna odbyi
siQ w tej sprawie konsultacja z radnymi czy jest zgoda Rady na takie dzialanie i w6wczas

mo2na doj6i do kompromisu. Dlatego Klub radnych PIS bqdzie glosowal przeciw

zaproponowanym zmianom w bud2ecie, poprawki zgloszone przez PIS stanowity duio ni2szq

kwotq nii kwota tych ciqi zaproponowanych przez Pana Prezydenta, ponadto kwoty

przychod6w wzrosly w stosunku do uchwalonego wcze6niej budietu o 2 mln. zl' Wspomnq

jeszcze o jednej kwestii, projekt uchwaly to nie jest dokument jedynie dla radnych Rady

Miasta, jest to dokument r6wnie2 dla mieszkafic6w, kt6rzy w Internecie moga zapoznac srq z

projektami uchwal, dokument ten jest nieczytelny i nic z niego nie wynika. Nie wynika z

niego, kt6re inwestycje chce Pan Prezydent ograniczyi a kt6re chce zostawic, przypomnQ

tylko o.iednym enigmatycznym zapisie, kt6ry tutaj siq znajduje: ,,w zwiqzku z niepodjqciem

przez wysokq Radq w dniu 27 -o4-zot} uchwaty w sprawie zaciqgniqcia kredytu, dokonuje

siq zmniejszenia wydatk6w majqtkowych zawartych w uchwale budietowej, polegajqcych na

zmniejszeniu bqdi zrezygnowaniu z wykonywania zadari inwestycyjnych na wykonywanie

niekt6rych zaciqgniqtych zobowiqzarl. To jest dramat, brak wskazania, kt6rych dotyczy to

sytuacji jest n iedopuszczaln e, przychodzq mieszkaricy wspomnQ tutaj o Panu CZ' Z, kt6ry byl

dzisiaj na Komisji Budietu i nie wiedzq co w tych dokumentach jest Dopracuimy siq choiby

na koniec kadencji jasnego i czytelnego przekazu. Jestem radnym od 12 lat i byly wczelniej

takie sytuacje, ie byfo wiadomo co i z czego jest zdejmowane w bud2ecie. Taki enigmatyczny

spos6b zapisu jest byi moie po to, ieby zamydlid cala sytuacjQ, potem Pan Prezydent na

konferencji prasowej bqdzie m6wil, ie to nie on, lecz radni Rady Miasta sq winni tego typu

rozwiqzaniu, a dzisiaj podczas procedowania tej kwestii jest nieobecny' Na drugiej stronie

uchwaty mamy 5 4 w kt6rym zapisano kwotg przychod6w i rozchod6w, co jest zgodne z

zalqcznikiem nr 5, zatqcznik ten r6wniei nie jest doiqczony do uchwaly. czy.iest to zatem

pomyika i dotyczy to zaiEcznika nr 3 czy te2 zafqcznik nr 5 nie zostat dotEczonv do uchwaty

W taki spos6b my teZ nie mo2emy procedowai, skoro w taki spos6b sa przygotowywane

uchwafy nad kt6rymi mamy procedowai. Organ uchwalodawczy iwykonawczy powinien ze

sobq wsp6ldziatai dla dobra miasta bez wzglqdu na przynale2no(i partyjnq, sq pewne zdania

do wykonania ijest potrzebny dialog do tego, aby inwestycje byty realizowane bez op6inieri

i by Pan Prezydent nie m6gl wvstapii w telewizji i powiedziei, ie nie iest to jego wina tylko

wina radnych, dziqkujq". (wypowiedi dostowna).

Glos zabrala radna Katarzvna Zarebska.,,Panie Przewodniczqcy, Pani Prezydent' Szanowni

radni, Szanowni goscie, od jesieni ubiegtego roku mo2emy zaobserwowai dzialania

podejmowane przez radnych z Klubu Pls oraz radnych z Klubu Niezaleinych. sq to dzialania

ewidentnie szkodliwe dla naszego miasta, przykladem takiego postqpowania jest podjecie

uchwaty bud2etowej na rok 2018, chcq przypomniei,2e ta uchwala byla zakwestionowana

przez Rlo w Bydgoszczy, nastepnie radni z Klubu PIS iradni z Klubu Niezale2nych zabrali

prezydentowi ijego slu2bom upowainienia do zaciqgania zobowiEza6 finansowych.

NastQpnie na ostatnie.i sesji nie udzielono kredytu. Uchwala o kredycie to byla formalnoSi,

uchwata ta bvfa konsekwencjq podjAtej wczeSniej uchwaly budietowej, natomlast

konsekwencjq niepodjqtej uchwaly o kredycie jest dzisiejsza uchwala zmieniajqca bud2et na

rok 2018. Szanowni Pafistwo trzeba jasno iwyrainie podkreSlii, 2e inwestycje bardzo wazne,
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bardzo istotne dla mieszkadc6w naszego miasta sq zagro2one niewykonaniem w roku 2018.
Poniewai radni z Klubu PIS i radni z Klubu Niezaleinych jednq rqkq glosujq za

wprowadzeniem inwestycji do bud2etu za6 drugq rgkq wykre(lajq te inwestycje nie dajqc
pokrycia finansowego na ich realizacjq. Szanowni Pafstwo, czy tak powinni postepowai
radni, kt6rzy zostali wybrani przez mieszkarlc6w Wtoclawka, radni powinni przede

wszystkim dbai o rozw6j naszego miasta. Szanowni radni wstyd, dziqkujq". (wypowiedi
doslowna).
Glos zabrat Przewodniczacv Radv Miasta.,,Ja tylko jednq rzecz poruszq, to co Pani przed

chwilq powiedziata jest wlainie przykladem niezrozumienia tego, jak funkcjonuje samorzqd,
przyktady i ciqg zdarzeri, kt6re Pani wymienila, to co Pani okre(lila jako formalno5i i co Pani

okreSlila jako wstyd wynika wlainie z tego, ie Pani nie rozumie jak funkcjonuje samorzad i to
jest wla(nie wstyd, kt6ry po czq(ci spoczywa na Pani i wstyd, kt6ry spoczywa na

Prezydencie. Skoro wszystko jest czystq formalnoSciq i mo2na wszystko tak latwo robii, to
dlaczego tak siq nie dzieje. To jest kolejny dow6d na to, 2e kto( nie rozumie jak funkcjonuje

samorzqd itego mamy przejaw na dzisiejszej sesji". {wypowied2 doslowna).

Glos zabrat Wiceprzewodn iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvriski' ,,Panie

Przewodniczqcy, Pani Prezydent, Szanowna Rado, przed chwilq mieliSmy przejaw

niekompetencji ze strony n iedoSwiadczonej Pani radne.i, ale my(lq, 2e w 4 roku sprawowania

mandatu radnego to ju2 czegoi mo2na byloby siq nauczyi. Traktowanie bardzo wainej
uchwaty Rady Miasta jako formalno6ci, (wiadczy myllq o braku kompletnej wiedzy ibraku
pelnej podmiotowoSci. My jako radni PIS nie jesteimy klakierami i nie traktujemy funkcji

radnego jako formalnodt i podnoszenie rqki, bo nie po to zostalismy powolani przez

mieszkaric6w. JesteSmv powolani po to, aby w spos6b rozumny dzialat na rzecz dobra

wsp6lnego i taki mandat my wypetniamy. Natomiast je2eli Prezydent nie potrafi zarzEdzai

miastem a tych przyklad6w mamy mn6stwo, to jest inna sprawa, je2eli Prezydent nie potrafi

siq doliczyi swojej koalicji, kt6ra formalnie moglaby mu pewne rzeczy przeglosowai a tego

nie robi, to tei nie jest nasz problem. Nale2y wyrainie powiedziet mieszkaicom, ie gdyby

Prezydent poszedl po rozum do glowy to wskazal by poszczeg6lne inwestycje, na ktore

potrzebuje kredyt a nie stosowal takiej techniki, ie dajcie mi 30 mln. zf. kredytu w ciemno i

na 5lepo a ja bqdq wiedzial co z tym zrobii. Podchodzqc do ka2dej inwestycji w spos6b

kompleksowy dali by(my takie zobowiEzanie inie byto by problemu. Natomiast Rada musi

walczyi o swojq podmiotowo6i, bo Rada nie slu2y jako klakier i do podnoszenia lapki

zgodnie z wszystkimi oczekiwaniami Prezydenta miasta, dzigkujq". (wypowiedi doslowna).

Glos zabral radnV KrzVsztof Kukucki.,,Pani Prezydent, Pani Skarbnik, Panie PrzewodniczEcy,

Wysoka Rado, od kilku miesiqcy a od poczqtku tego roku na pewno, w naszej Radzie Miasta

dziejq siq zle rzeczy, doszli5my w moim odczuciu do 6ciany, ja siQ nie bqdq zaglqbiat w

wypowiedi przedm6wcy, skupiq siq na jednej rzeczy kt6rE powiedzial. Nie Panie

Przewodniczqcy my nie jestedmy tutaj radnymi PlS, radnymi PO, radnymi SLD, my jesteSmy

radnymi miasta Wloctawek idla mieszkaric6w Wloclawka mamy pracowac, umiec

debatowai nad problemami, znajdowai rozwiqzania. Nie jest tak wcale, 2e im gorzej dla

Wloclawka tym lepiej dla radnych PlS, radnych PO czy SLD. Dzisiaj mamy takE sytuacjQ, ie
nie mamy kredytu, bo takq decyzjq podjgta wigkszoSi w Radzie Miasta, ale zgody na

wykre(lenie inwestycji z budietu miasta byd nie moie, bo w stosunku do innych

samorzqd6w nasze miasto ma ogromny dystans do nadrobienia i nie stai nas na odkfadanie

tych temat6w o kolejne 5-6 miesiqcy dalej. Jestem przekonany,2e w nowej kadencji bqdzie

wystarczajqco duio sily, energii a przede wszystkim chqci do realizacji inwestycji dla
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mieszkaic6w Wtoclawka, ale jeszcze mamy 5 miesiqcy tej kadencji. Tak jak powiedzialem

wszyscy jestesmy pod 5cianE, mo2e wy macie lepsze humory, ale radni SLD majq bardzo zte

humory, bo to, co obserwujemy przez ostatnie miesiqce nie napawa optymizmem nikogo

kto dobrze iyczy miastu, dlatego Panie Przewodniczqcy m6wiQ to do Przewod niczqcych

Pana Chmielewskiego, Sobolewskiego, Pani Ewy Szczepariskiej, Pana Hupalo czas najwyiszy,

abyimy zwolali okrqgly st6t usiedli wsp6lnie przy stole z Prezydentem i znaleili spos6b

wyj6cia z tego kryzysowego miejsca w kt6rym siq znaleiliSmy. Slyszq tutaj, ie Prezydent nie

rozmawia, powiem szczerze z nami te2 nie bylo rozmowy na temat zmian do bud2etu miasta

i ja nie mogq poprzei tych zmian w budiecie, ale z drugiej strony ja nie widzq inicjatywy ze

strony Rady Miasta, 2eby spr6bowai z tego impasu wyjii' Dlatego Panie Przewodniczqcy na

pariskich barkach jui od dzisiaj spoczywa, ieby wyj6i z tego zaklqtego krqgu, aby z godnogciq

reaf izowai mandat, kt6ry od mieszkanc6w wloctawka dostali6my, dziqkuje bardzo".

(wypowiedl doslowna).
Glos zabra'i Przewodniczacv Radv Miasta ,,My6lq,2e takim pierwszym krokiem wyiscia z

zamkniqtego krqgu jest wzajemny szacunek do siebie i stowa kt6re padaja, 2e w Radzie

dzieje siq ile sq n iesprawied liwe. Nie chce m6wii po kt6rej stronie dzieje siq lle, skoro to

Pan tak m6wi, ale nie zgadzam siq z ta opiniQ. Przeciwnie uwa2am,2e Rada Miasta, co

wielokrotnie podkreSlatem odzyskala swojq podmiotowo6i w tym samorzqdzie. Natomiast

tylko brakiem zdolnoici Prezydenta do wsp6tpracy zawdziqczamy to, ie ta sytuacja jest tak

ciqika jaka jest. Jako Rada Miasta wlocfawek jeste6my dobrze przygotowani do tego, zebY

wsp6lnie zarzqdza( z Prezydentem. wszystkie uchwaly sq procedowane w terminie,

wszystkie uchwaly sq opiniowane i przygotowywane pod obrady w zwiqzku z tym jedyne na

co mo2emy liczyt, to na to, 2e Prezydent odpowie na nasz apel, 2e chcemy wsp6lpracowac i

rozmawiad. Tego niestety nie ma ina to czekamy, natomiast nie zgadzam sie na to, ie w
Radzie dzieje siq ile, w Radzie dzieje siq bardzo dobrze czekamy tylko na glos od

Prezydenta". (wypowied2 doslowna).

Glos zabral radnv Andrzei Pafucki. ,,Panie Przewodniczqcy, wysoka Rado, zastanawiajac siq

nad punktem dotyczqcym zmian w bud2ecie na 2018r. naszla mnie taka refleksja,2e Pan

Prezvdent bardzo latwo wykorzystuje wlasne potkniqcia, aby nie realizowai inwestycji. Jest

to mocna teza, ale wiele przyklad6w mo2na byloby na jej poparcie znaleli. Proszq Panstwa

wiqkszoji nie przeglosowala kredytu tylko, 2e na sali w chwili glosowania byto obecnych 19

radnych, wyszly osoby, kt6re formalnie sq w koalicji z Panem Prezydentem, gdyby byli

wszyscy uchwala bylaby podjqta. Dzisiaj fatwo jest zrzucii na tzw. opozycjq a trudno jest byf

opozycjq do rozwiqzafi, kt6re pozwalajE na realizacje plan6w finansowych My5lq, 2e Pan

prezydent jest mistrzem pijaru i chylq czola, ale nie jest mistrzem gospodarno(ci. Gdyby Pan

Prezydent mial zaciqcie do realizacji przedsiqwziqi gospodarczych to podjql by jeszcze raz

ten wqtek zamiast proste.i formuly iwycigcia inwestycji w budiecie wedlug wlasnego

widzimisiq. Podam przykladY, basen miejski na Slodowie byl trzy razy odrzucany, wr6cifem

czwarty raz i basen jest. Co byfoby, gdyby w6wczas nie starczylo mi uporu przy dzisiejszym

sposobie realizacji remontu basenu dotychczasowego. w6wczas ponad 100 tYs. miasto nie

mialoby 2adnego basenu. W tak prostej sytuacji z powodu braku glos6w koalicjant6w Pan

prezvdent na sali, na.jprostszE neczq byloby zrobid spotkania z klubami i wr6cii z uchwalq

ponownie na sesjq Rady Miasta. Tu jest prostsza sprawa, bo gdyby dopilnowano dyscypliny

klubowej to uchwala bylaby podjqta. Pani radna Katarzyna Zarqbska tak latwo szafuje

pewnymi pojqciami, kt6re nie do ko6ca majq swoje odpowiedniki w rzeczywistoSci. Rada

Miasta nie zabrala Panu Prezvdentowi 2adnych uprawniefi, Rada Miasta w kolejnej WPF nie
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udzielita a to jest r62nica, to nie jest obligatoryjne, 2e musi byi i nie jest obligatoryjne, 2e nae

musi bvi udzielone. Rada Miasta ka2dorazowo ma prawo dokonania oceny idokonala takiej

oceny, ale szafowanie tym pojqciem jest dzisiaj bezzasadne, przez 3 poprzednie lata Pan

Prezydent mial nieograniczone moiliwo(ci iczy w zwiqzku z tym mialy miejsce jakiei

fajerwerki inwestycyjne irozwojowe miasta, pytanie pozostawiam jako retoryczne Ale jak

nie udzieliia Rada Miasta upowainienia Panu Prezydentowi w kolejnej WPF to proszq

zwr6cii uwagq na kilka element6w, kt6re siq w6wczas wydarzyly. Pan Prezydent na sesji

Rady Miasta zapowiedzial odwolanie siq do Rlo czego nie uczynil. Pani zastqpca Prezydenta

w imieniu Pana Prezydenta poszla do Przewod n iczEcego Rady Miasta iuzgodnila, ie na

poszczeg6lne zadania inwestycyjne bqdq przygotowane uchwaly i uzgodnili wstQpnie termin

sesji Rady Miasta. Kilka dni po tym Pan Prezydent wystapil do Rady Miasta o sesjq

nadzwyczajnq w celu przywr6cenia mu uprawnieri. W tym okresie rozmawialem z Panem

Prezydentem i zapytalem czy Pani wiceprezydent byla na pewno w Pana imieniu - tak, to
ju2 z tego nic nie rozumiem. Po czym jak na tej sesji podtrzymala Rada Miasta swoie

stanowisko o nieudzieleniu sptynQty wszystkie uchwaly, kt6re mogly wczeSniej sptynqi ito
moglo siQ wczeSniej stai. Proszg zwr6cii uwage, 2e wszystkie uchwaly dostarczone na sesjq

zostaly pozytywnie przeglosowane. Niestety zabraklo frekwencji na kolejnym etapie, czYli

udzieleniu kredytu. Gdyby wszyscy byli obecni tak jak na poprzednich gfosowania z

pewno6ciq skutek byly pozytywny. Ja wiem, ie to nie jest komfortowa sytuacja dla Pana

prezydenta, ale on pracuje tei intensywnie na tE n iekomfortowoii, bo nie mo2e siq

zdecydowai w jakiej formule chce pracowai. spada jako6i materiat6w dostarczanYch

Radzie, uzasadnienia nie sq uzasadnieniami, za chwilq uslyszq znowu placz nad rozlanym

mlekiem pt. wywozu nieczysto6ci. Popatrzcie Paistwo jakie tam bylo uzasadnienie, 2adne,

przepisany akapit z uchwaly jako uzasadnienie, jeszcze z blqdem cyfrowym, jak powiedziala

trafnie na komisji Pani Skarbnik, bo m6wili6my nieslusznie literowym. Dopiero dzisiaj na sesji

przv pytaniach do Pana Prezydenta, ZastQpca Prezydenta Pan Najberg wyja6nil wiele

istotnych kwestii merytorycznie. Ale gdyby takie spotkania odbyly siq w innych

konfiguracjach przed sesjq, uzasadnienie byloby pefne dzi5 jestem przekonany,2e taki los

nie spotkalby tej uchwaly. To wynikalo z dyletanckiego napisania uchwaly iz niewiedzy

radnych, kt6rzy nie wiedzieli o co w tym wszystkim chodzi. Sprawa jest zawila, nowa dla

miasta, ale bardzo istotna. szkoda, ie nie ma Pana Prezydenta, mam takie szczqScie,2e jak

chce siq podzielii jakqi refleksjq to Pana Prezydenta nie ma, uwa2am, 2e dzisiaj nie

powinni5my tak iatwo rezygnowai z zaplanowanych w budiecie miasta inwestycji i

podejmowai uchwaly w dniu dzisiejszym o ich zdjqciu. Uwaiam, ie Pan Prezydent powinien

odbyi rozmowy z poszczeg6lnymi klubami, przekonai do tYch inwestycji i wr6cic z

zachowaniem dyscypliny poszczeg6lnych klub6w do gtosowania nad kredytem

uzupelniajqcym budiet tegoroczny podjqty przez Radq Miasta Jest to najprostsze

rozwiqzanie iw6wczas bqdziemy mogli wszyscy powiedziei,2e dzialamy gospodarnie na

rzecz miasta w sferze rzeczywistej a nie werbalnej, dziqkujq"' (wypowiedi dostowna)'

Glos zabral przewodniczacv Radv Miasta.,,Je2eli m6glbym potqczyi trzy ostatnie wypowiedzi

a mianowicie wypowiedi Krzysztofa Kukuckiego, radnego Andrzeja Pafuckiego czv moja, to

pomimo tego, ie pozornie brzmiq one inaczej to zmierzajq do tego samego Wydaje mi siq'

ie my jako radni Rady Miasta Wloclawek wykonujemy dobrQ pracq i powinniSmy sie trzymac

razem pod wzglqdem wykonywania dobrej pracy, a teraz krok nale2y do Prezydenta. Bardzo

dobrze, 2e Pan Andrze.j Palucki przytoczyl przykfad, 2e planowaliSmy nawiqzai wsp6lpracq

zwiqzanq z realizacjq poszczeg6lnych inwestycji, bo tak bylo. Niestety trochq zmarnowaliSmy
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czasu i jeieli mamy wracai do historii to zmarnowali6my czas wtedy, kiedy
przygotowywaliSmy bud2et, wtedy powinniSmy usiE(i i przygotowai tak budiet, abV uzyskaf

on akceptacjq. Te wszystkie wypowiedzi zmierzaiq w tE samq stronq." (wypowiedi
dostowna).
Gtos zabrafa radna Katarzvna Zarebska. ,,Panie Przewodniczqcy, Pani Prezydent ja

wystuchalam tych wypowiedzi radnych i dziwiq sig, 2e spotykamy siq na posiedzeniach

Komisji Budietu, przedstawiane sq projekty uchwal, zmiany do projekt6w uchwai inie ma

2adnej dyskusji. Radni nie dyskutujE, nie zadajq pyta6, na ka2dym posiedzeniu Komisji

Bud2etu organ Prezydenta reprezentowany jest przez Zastepcq Prezydenta Pania Magdalenq

Korpo lak-Komorowskq. Pani Wiceprezydent jest gotowa odpowiedziei na wszystkie pytania

zwiqzane z budietem miasta. ljako6 na tych posiedzeniach Komis.ii Bud2etu iaden z radnych

nie zabiera glosu i nie ma pytari, tylko przychodza obrady sesji na kt6rych to w6wczas radni

majq wiele pytari, nie powinno tak byi drodzy radni. lad vocem do si6w Pana radnego

Dqbczyhskiego, Panie radny, Pan z takim wieloletnim do(wiadczeniem samorzqdowym,

powinien Pan miei odrobinkq kultury, dziqkujq". (wypowiedi dosiowna)

Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta.,,My(lq,2e nikt nikogo celowo tutaj nie obra2a,

chcq powiedziei, 2e to nie jest to konca prawda, 2e pytania nie padajq na komisjach, bo

oczywi6cie one padajq, Komisja wypowiedziaia siq w spos6b negatywny inie wziefo sie to z

sufitu, opinia radnych byla taka a nie inna. znowu wracamy do punktu wyi(cia i braku.ie nam

obecnoici Prezvdenta. Nic nie stoi na przeszkodzie, aby Prezydent byt obecny podczas prac

Komisji inic nie stoi na przeszkodzie, aby Prezydent dzisia.i obradowal razem z nami, nic nie

stoi na przeszkodzie, aby Prezydent zapytany jaki jest sens poszczeg6lnych uchwal

odpowiadal na te pytania. Niestety to siq nie dzieje. W zwiqzku z czym, je2eli mo2na

podsumowai, to brakuje nam partnera do rozmowy, bo brakuje nam osoby, kt6ra rozumie

pracq samorzqdowa ito przeklada siq nie tylko na prace komisji, ale r6wniei na pracQ Rady

M iasta Wloclawek". (wypowiedi doslowna).

Glos zabral radnv Andrzei Pafucki. ,,Panie Przewodniczacy, Wysoka Rado, ja tytulem

wyjasnienia pewnej sytuacji. Przed chwilq usfyszatem,2e posiedzenia Komisji Bud2etu sq

posiedzeniami niemymi, zachgcam do spojrzenia w protokoly iw6wczas siq przekonamy, czy

byly zadawane pytania czy tei nie. SE kwestie w kt6rych nie bylo zapytari, lecz sq kwestie w

kt6rych padlo bardzo duio zapytari iposiedzenia trwaly bardzo dlugo. Rolq kaidego radnego

we wlasnym sumieniu powinien rozpatrzyi, czy winien pytai czy tei nie. Ale muszq

stwierdzii, ie Pani radna Katarzyna Zargbska nie nale2y do naja ktywniejszych czionk6w tej

komisji. Jak popatrzymy w protokoly to pewnie najrzadzie.i zabierala gtos albo wcale.

Natomiast absolutnie prawdq jest, ie na kaidym posiedzeniu jest Pani Korpolak-

Komorowska Zastepca Prezydenta ijest Pani Skarbnik. Czy te posiedzenia sq wyczerpujqce,

pewnie nie, ale ma Pani szanse dopytywai' Natomiast nie stwierdzam, 2eby taka

nadaktywnoSi jak na sesji Rady Miasta u Pani wystqpowala w trakcie posiedze6 komisji".

(wypowiedi doslowna).
Glos zabral radnv Jacek Bulawa. ,,My6lq, ie jui nieco rozjaSnil nam sytuacjq Pan Andrzej

Paiucki, spytam tylko Paniq radnq Katarzynq Zarqbskq czy Pani jest obecna na komisji tylko

cialem czy r6wnie2 duchem, bo na ostatniej komisji jako jedyny zadalem dwa kluczowe

pytania zwiqzane z bud2etem i ze sprawozdaniami. Wiqc to tylko takie moje pytanie do Pani,

d ziqkujq bardzo". (wypowied2 doslowna).
Glos zabrala radna Olga Krut-Horonziak. ,,Panie Przewodniczqcy, Szanowni Panstwo,

poniewai caly czas radni sq wzywani,2eby nie uprawiali polityki w zwiqzku z tym powiem
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co( blizej merytorycznego. Wzywanie i przywolywanie Pana Prezydenta do obecnoSci na

sesji ma wymiar wylqcznie fizyczno(ci. Jeieli ktokolwiek oczekuje,2e PrezYdent podejmie

dyskusjq merytorycznE w jakimkolwiek przedziale jakim zajmuje siq Rada Miasta Wioclawek

to jest w blqdzie, 3,5 roku doSwiadczeri podczas spotkai z Prezydentem podczas sesji Rady

Miasta jak i okazjonalnych innych spotkari zwiqzanych z pracE samorzqdu, nigdy Prezydent

Miasta Marek Wojtkowski nie podjql jakiejkolwiek dyskusii i wypowiedzi merytorycznych.

Jeieli Paistwo nie chcecie w to uwierzyi to proszq przeanalizowai protokoty z 3,5 roku sesji

Rady Miasta Wioclawek, protokoly z r6inych komisji iwszystkie wypowiedzi kierowane do

Prezydenta Miasta, jego udziai w dyskusjach Rady Miasta jak r6wnie2 jego wystapienia

publiczne w mediach. Nigdy nie majq wymiaru gtqbokiej wiedzy, rozwagi, powagi, sA to
wylqcznie hasla. Dobrze byloby, 2eby Prezydent byl i wysiuchal, ale oczekiwanie, ie
Prezydenta wywota siq do dyskusji merytorycznej na skomplikowane tematy, jak budiet
miasta to jest oczekiwanie w powietrze, dziqkujq". (wypowiedi doslowna)'

Po wyczerpaniu gtos6w w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie

przyjqcie projektu uchwaty zmieniajqcej uchwalq w sprawie uchwalenia bud2etu miasta

Wloclawek na 2018 rok wraz z autopoprawkE.

wstrzvm u iacvch sie

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie w rezultacie dokonanego glosowania, w

zwiqzku z brakiem wymaganej wiqkszo6ci Rada Miasta wloclawek nie podjqla uchwaly

zmieniajqcej uchwafq w sprawie uchwalenia budietu miasta Wloclawek na 2018 rok wraz z

autopoprawkq w zaproponowanym brzmieniu.

Ad.7
Projekt uchwaly w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta wloclawek do zaciqgania

zobowiqzania zwiqzanego z realizacjq przedsiqwziqcia dotyczqcego utrzymania i

konserwacji oSwietlenia ulic miasta Wloclawek.

wprowadzenia do zagadnienia dokonala Pani Janina Radzikowska skarbnik Miasta, kt6ra

poinformowala,2e 5 18 ust 1 pkt 3 ustawy z dnia L0 kwietnia 1997 r. prawo energetyczne

stanowi, 2e do zadari wlasnych gminy nale2y finansowanie oiwietlenia m.in. ulic i plac6w.

Zatem finansowania i utrzymania infrastruktury stuiqcej do o(wietlenia ulic i plac6w na

terenie miasta nale2y do zadari wlasnych bez wzglqdu na struktury wtasnodci tych urzqdzef.

Zatem wnosi siq o upowa2nienie dla Prezydenta Miasta Wtoclawek do zaciEgniQcia

zobowiqzania ujqtego w wieloletniej Prognozie Finansowej z tytulu umowy o iwiadczenie

ustug publicznych na utrzymanie ikonserwacjq oiwietlenia ulic miasta wloclawek, kt6rych

realizacja w roku budietowym 2018 iw roku nastqpnYm jest niezbedna do zapewnienia

ciqgloSci dziafania Gminy do kwoty 3.100.000 zf.

Ooinia Komisii Stalei Radv Miasta.
Projekt uchwaly rozpatrzyfa oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Budietu, Rozwoju i

Promocji Miasta. opiniq przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej

Palu ck i.
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Nastqpnie Przewodnicz4cy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad

procedowanym zagadnieniem.

Wobec braku zgloszeri do udziaiu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie upowaznienia Prezydenta Miasta

Wtoclawek do zaciqgania zobowiqzania zwiEzanego z realizacjq przedsiqwziqcia dotyczqcego

utrzymania i konserwacji oSwietlenia ulic miasta Wloclawek.

Po zakoriczonej procedurze glosowania Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie Rada

Miasta podjqta uchwalq w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwafa - zafqcznik do protokofu.

Ad.8
Projekt uchwaty w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta wloclawek do zaciqgania

zobowiqzania zwiqzanego z realizacjq projektu ,,lnfostrada Kuiaw iPomorza 2.0", kt6rego

Beneficjentem jest Urzqd Marszafkowski wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskie8o, a

Partnerem Miasto Wloclawek.

wprowadzenia do projektu przedmiotowego uchwaly dokonaf Dyrektor Biura Informatyzacji

Pan Jarostaw Bartkowiak, kt6rv poinformowat, ie projekt pn. ,,lnfostrada Kujaw iPomorza

2.0,,uzyskal dofinansowanie ze irodk6w Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w

ramach Regionalnego Programu operacyjnego wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego na

f ata 2014-2020. Na zobowiazanie w wysokoSci 2.248.977,O0 zl skladajq siq nastqpujqce

kwoty: - kwota 2.179.977,00 zl na zakup towar6w i uslug przeznaczonych dla Partnera

Projektu (Gminy Miasto wloclawek). 85% tej kwoty (tj. 1.s52.980,00 zl) to wklad uE, kt6ry

zostanie przekazany przez wojew6dztwo Ku.iawsko-Pomorskie w formie dotacji Gminie

Miasto wloclawek, kwota 9.000,00 zl na zakup towar6w i uslug przeznaczonych dla

wsp6lnych dziatari Lidera (wojew6dztwo Kujawsko-Pomorskie) i Partnera Projektu oraz

kwota 60.000,00 zt przeznaczona na utrzymanie Projektu w roku 2022. zadanie jest ujqte w

Wieloletniej Prognozie Finansowej.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta.

Projekt uchwaly zostat rozpatrzony oraz jednomy(lnie pozytywnie zaopiniowany przez

Komisjq Budietu, Rozwoju i Promocji Miasta. opiniQ w tej sprawie przedstawil Radzie

Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej Palucki

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjg nad

procedowanym zagadnieniem.

wobec braku zgloszei do udziatu w dyskusji PrzewodniczEcy Rady Miasta poddat pod

glosowanie przyjqcie pro.iektu uchwaty w sprawie upowa2nienia Prezydenta Miasta

wtoclawek do zaciqgania zobowiqzania zwiazanego z realizaqq proiektu ,,lnfostrada Kujaw i
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Pomorza 2.0", kt6rego Beneficjentem jest Urzqd Marszalkowski Wojew6dztwa Kujawsko-
Pomorskiego, a Partnerem Miasto Wfoclawek.
W wvniku glosowania przeprowadzoneeo z udziatem 25 radnvch, za przvieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomvjlnie. przv braku glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch
s ie.

Po zakoriczonej procedurze glosowania Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,2e w
rezultacie dokonanego glosowania Rada Miasta podjqla uchwalQ w zaproponowanym
brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Ad.9
Projekt uchwaiy w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wlocfawek do zaciEgania

zobowiqzafi przekraczajqcych rok budietowy.

Zagadnienie om6wita Pani Janina Radzikowska Skarbnik Miasta informujqc, 2e w celu

zapewnienia ciqgloici wykonywania zadari wlasnych Gminy Miasto Wfoctawek

realizowanych przez jednostkQ organizacyjnA Miejskq Jadlodajniq,,U Swiqtego Antoniego"

we Wlociawku w zakresie przygotowania i wydawania posilk6w osobom uprawnionym,

niezbqdne jest przeprowadzenie procedury w trybie ustawy Prawo zam6wiei publicznych

oraz zawarcie um6w, a tym samym zaciqgniqcie zobowiEzai do kwoty 348'500,00 zl.

wykraczajqcych poza rok bud2etowy 2018 i nie przekraczajqcych nastepnego roku

budietowego.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly w przedmiotowej sprawie rozpatrzyla oraz jednomy5lnie pozytywnie

zaopiniowala Komisja Bud2etu, Rozwoiu i Promocji Miasta Opinie w tej sprawie przedstawil

Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Andrze.i Palucki.

NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad

procedowanym zagadnieniem.

Wobec braku zgloszef do udziafu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

glosowanie przy.iqcie projektu uchwaly w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta

Wloclawek do zaciqgania zobowiqzari przekraczajqcych rok bud2etowy'
W wvniku gtosowania przeprowadzonego z udzialem 22 radnvch za przvieciem ww.

wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.

Wobec powy2szego Przewodniczacy Rady Miasta

dokonanego glosowania uchwala zostata przyjqta

zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqczniki do protokoiu,

ooinformowai, 2e w rezultacie
przez Radq Miasta Wloclawek w

.J-t



Ad.9
Projekt uchwaly w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wlocfawek do zaciqgania
zobowiqzari zwiqzanych z realizacjq przedsiqwziqcia dotyczqcego realizacji projektu pn.

,,Wloclawek zawodowo" w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa
Kuiawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2020, Oi priorytetowa 10 InnowacYjna Edukacja,
Dzialanie 10,2. Ksztalcenie o96lne i zawodowe, Poddzialanie - 10.2,3 Ksztalcenie

zawodowe.

Wprowadzenia do projektu uchwaty dokonaia Dyrektor Wydzialu Edukacji Pani Agnieszka

Bialopiotrowicz, kt6ra poinformowala, ie realizacja projektu ,,Wloclawek zawodowo"

wymaga uruchomienia procedur skutku.jqcych zawarciem um6w, w tym z kadrE zarzqdzaiqcq

projektem, doposa2enie pracowni, zakup mat dydaktycznych. Termin um6w skutkowal

bqdzie zaciqgniqciem zobowiqza6, kt6rych platno6i przekracza rok bud2etowy. Wobec

powyiszego proponuje siq podjqcie ninie.jszej Uchwaty, kt6ra pozwoli na realizacjq projektu

,,Wloclawek zawodowo" w latach 2018 - 2019, zgodnie z umowQ na dofinansowanie
projektu.

Opinia Komisii stafei Radv Miasta
Projekt uchwaiy w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wtoctawek do zaciqgania

zobowiqzari zwiqzanych z realizacjq przedsiqwziqcia dotyczqcego realizacji projektu pn.

,,Wioctawek zawodowo" w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa

Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2020, Oi priorytetowa 10 Innowacyjna Edukacja,

Dziatanie 10.2. Ksztalcenie o96lne izawodowe, Poddzialanie - 10.2.3 Ksztalcenie zawodowe
jednomy6lnie pozytywnie zaopiniowata Komisja Bud2etu, Rozwoiu iPromocji Miasta. Opiniq

w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej Palucki.

NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww.

zagadnieniem.

Wobec braku dyskus.ii Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyjqcie

projektu uchwaly w sprawie upowa2nienia Prezydenta Miasta wloclawek do zaciqgania

zobowiqza6 zwiqzanych z realizacjq przedsiqwziqcia dotyczqcego realizacji projektu pn'

,,Wloclawek zawodowo" w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa

Kujawsko - Pomorskiego na lata 20L4 - 2020, Oi priorytetowa 10 Innowacyjna Edukacja,

Dzialanie 10.2. Ksztalcenie oe6lne izawodowe, Poddzialanie - 10.2.3 Ksztalcenie zawodowe.

nia

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie dokonanego gfosowania,

uchwala zostala podjeta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

wstrzvmuiacvch sie.

Uchwala - zalqcznik do protokotu.



Ad.10
Projekt uchwaiy uchylajqcej uchwalQ w sprawie okreilenia formy organizacyjno- prawnej

Straiy Miejskiej we Wlocfawku i nadania jej Regulaminu OrganizacyineSo.

Ad.11
Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie nadania Regulaminu Straiy Miejskiej we

Wloclawku.

Wprowadzenia do bloku uchwal zwiazanych z dziatalno6ciq Stra2y Miejskiej dokonaf

Komendant Stra2y Miejskiej Pan Bogdan Mielniczek informujqc,2e Rada Miasta Wioclawek

w dniu 26 marca 2001r. podjqla uchwatQ Nr 21/XXIX/2001 w sprawie okre6lenia formy

organizacyjno- prawnej Straiy Miejskiej we Wloctawku i nadania jej Regulaminu

organ izacyjnego. Podjqta uchwala obecnie nie jest stosowana, jednak2e wobec ogloszenia
jej w dzienniku urzqdowym pozostaje w obrocie prawnym. Majqc na uwadze pewno6t

obrotu prawnego celowym i zasadnym jest uchylenie uchwafy ijej wyeliminowanie z obrotu
prawnego. Odnoszqc siq natomiast do kolejnej uchwaty Komendant Stra2y Miejskiej

wyjaSnil,2e Ustawa o stra2ach gminnych stanowi w art.8 ust.2,2e szczeg6lowE strukturQ

organizacyjnq Stra2y okreSla regulamin Stra2y nadawany przez Radq Gminy. Dotychczas

obowiqzu.lqcy regulamin Straiy Miejskiej uchwalony w 2015 roku wymaga dokonania zmian

dotyczqcych spraw organ izacyjnych, kt6re pozwolq na usprawnienie je.i dzialarl, poprawq ich

efektywno(ci iskutecznojci, wprowadzenie zmian wynikajqcych ze zmian przepis6w ochrony

danych osobowych. SpolecznoSi lokalna oczekuje od Strazy szybkiej iskutecznej reakcji na

popelniane na terenie miasta wykroczenia inieprawidiowoSci. Przez dwa ostatnie lata Strai

Miejska prowadzila szczeg6lowe analizy zgloszen pod kqtem zagroief oraz podejmowala

pr6by wprowadzenia r62nych koncepcji organizacyjnych slu2qcych tym zadaniom. Ponadto

celem tych dziaiari byla optymalizacja skuteczno6ci, profesjonalizmu oraz organizacyjnej

sprawnosci. Efektem prowadzonych badari ianaliz jest nowy regulamin, kt6rv przewiduje

powstanie dw6ch wydzial6w na bazie dotychczasowych referat6w, a w nich utworzenie

zespol6w specjalistycznych do wykonywania zadari z zakresu wiedzy specjalistycznej w danej

kategorii wykroczeri (zesp6t drogowy, interwencyjny, ekologiczny, dzielnicowych, szkolny i

obslugi monitoringu). Nowa struktura organizacyjna pozwoli r6wnie2 zwiqkszyi skuteczno6i

nadzoru przeloionych nad jakoiciq pracy wszystkich pracownik6w na ka2dvm szczeblu nie

powodujqc jednocze(nie dodatkowych skutk6w finansowych i etatowych'

opinie Komisii Stalei Radv Miasta do ww. proiekt6w uchwal.

Projekt uchwaly uchylajqcej uchwalq w sprawie okre(lenia formy organizacyjno- prawnej

Stra2y Miejskiej we wtoclawku i nadania jej Regulaminu organizacyjnego rozpatrzyla oraz

jednomy6lnie pozytywnie zaopiniowala Komisja Porzqdku Prawnego iPublicznego. opiniq w

tej sprawie przedstawifa Radzie Miasta PrzewodniczEca Komisji radna Mariola Gawlowska.

projekt uchwaly zmieniajqcej uchwalQ w sprawie nadania Regulaminu stra2y Miejskiej we

wtociawku 16wniei rozpatrzyta oraz jednomy6lnie pozytywnie zaopiniowala Komisja

Porzqdku Prawnego i Publicznego. opiniq w tej sprawie przedstawila Radzie Miasta

Przewodniczqca Komisji radna Mariola Gawlowska.
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Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowai, ie otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniami.

Wobec braku dyskus.ji Przewodniczqcy Rady Miasta poddaf pod glosowanie przyjqcie

projektu uchwaly uchylajqce.i uchwalq w sprawie okre6lenia formy organizacyjno- prawnej

Straiy Miejskiej we Wfoctawku i nadania jej Regulaminu Orga nizacyjnego.

wslrzvmutacvcn sre.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie w rezultacie dokonanego glosowania,

uchwata zostala podjqta przez RadQ Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokofu.

NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwafy

zmieniajqcej uchwalq w sprawie nadania Regulaminu Straiy Miejskiej we Wtoclawku.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie w rezultacie dokonanego gfosowania,

uchwala zostala podjeta przez Radg Miasta w zaproponowanvm brzmieniu.

Uchwafa - zalqcznik do protokofu.

Ad. 12

Projekt uchwaty w sprawie przystEpienia do sporzqdzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego miasta WloClawek dla obszaru poloionego w rejonie

ulic: KoSciuszki, Okrzei, Wroniej, Al. Chopina, Warszawskiej.

Ad. 13

Projekt uchwaly w sprawie przyjqcia sprawozdania z realizacji w latach 2016-2017

,,Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Miasta Wloclawek na lata 2016'2019" '

Blok ww. projekt6w uchwal om6wila Dyrektor wydzialu urbanistyki iArchitekturY Pani

Jolanta Sta6czak informujqc, ie na podstawie ustawy o planowaniu i zagospoda rowan iu

przestrzennym Prezydent Miasta wloclawek dokonal szczeg6towej analizy ioceny zmian w

zagospodarowan iu przestrzennym oraz zasadnoici sporzqdzenia miejscowego planu

zagospoda rowa nia przestrzennego miasta Wloclawek dla obszaru poloionego w rejonie ulic:

Kosciuszki, okrzei, wroniej, Al. chopina, warszawskiej. Celowo6i sporzqdzenia miejscowego

planu potwierdza Uchwala Nr XXI / 74 / 2016 Rady Miasta wloclawek z dnia 23 czerwca

2015r. w sprawie aktualnosci ,,studium uwarunkowa6 i kierunk6w zagospodarowan ia

przestrzennego miasta Wloclawek o(az miejscowych plan6w zagospod arowa n ia

przestrzennego" . Z w/w uchwaly wynika, 2e plan miejscowy przyjqty Uchwalq Nr lx/73/LL

objqty granicami sporzqdzenia miejscowego planu utracil aktualno6i z uwagi na zmianq

wstrzvmuiacvch sie.



przepis6w ustawy Prawo wodne. Ponadto, analiza zloionego wniosku potwierdzila potrzebq
zmiany obowiqzujacego miejscowego planu. Studium uwarunkowai i kierunk6w
zagospoda rowa nia przestrzennego miasta Wloclawek przyjQte Uchwafq Nr 103 / Xl l20Oj
Rady Miasta Wloctawek z dnia 29 pa2dziernika 2007r. dla wskazanego terenu okre6la
politykq gminy jako: obszar koncentracji uslug o96lnomiejskich i regionalnych - centrum
wraz czq(ciq strefy ochrony historvcznej struktury przestrzennej oraz ukiadem dr6g: gl6wnej

ruchu przyspieszonego, zbiorczych, lokalnych idojazdowych. Projekt miejscowego planu

zagospoda rowa n ia przestrzennego sporzqdza siq po stwierdzeniu, ie nie narusza on ustalei
studium. Obszar objqty propozycjq sporzqdzenia miejscowego planu zostal przedstawionv

na zalqczniku graficznym nr 1do niniejszej uchwaty. 096lna powierzchnia teren6w objqtych
projektem planu wynosi ok.24 ha. W wiqkszo6ci sE to tereny bqdqce wlasnosciq os6b

fizycznych i prawnych. Przeprowadzona analiza potwierdza konieczno6i opracowania

miejscowego planu dla wnioskowanych zamierzei inwestycyjnych wraz z okre5leniem

warunk6w ksztattowania zabudowv i infrastruktury technicznej. Jednoczeinie ze

sporzqdzeniem miejscowego planu wi42e siq koniecznoSi realizacji zadari publicznych, kt6re

zostanq przewidziane w projekcie planu. Na podstawie art. 20 ust.1 ustawy o planowaniu i

zagospod arowan iu przestrzennym, plan miejscowy rozstrzyga o sposobie realizacji

inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, kt6re nale2q do zadari wlasnych gminy oraz

rozstrzyga o zasadach ich finansowania, zgodnie z przepisami. Niezale2nie od skutk6w

ekonomicznych wynikajqcych z ustale6 planu, przewidywane koszty opracowania

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wyniosq ok.35 tvs. zl i zostanq

sfinansowane z budietu gminy. Zgodnie z dyspozycjq art. Ustawy o planowaniu

i zagospodarowan iu przestrzennym o przystqpieniu do sporzqdzenia miejscowego planu

rozstrzyga rada gminy poprzez podjecie uchwaly. Z uwagi na powy2sze, podjQcie niniejszej

uchwaly jest zasadne i zgodne z obowiqzujqcymi przepisami.

Natomiast Gminny Program opieki nad zabytkami Miasta wloclawek na lata 2016-2079

zostaf przyjety przez Radq Miasta Wloclawek uchwalq nr XXI/72/2OL6 Rady Miasta

wfoclawek z dnia 23 czerwca 2016 r. Dokument ten okre6la cele, kierunki i zadania, kt6rych

realizacja ma na celu jak najszersze i najbardziej wszechstronne wykorzystanie potencjafu

lokalnego dziedzictwa kulturowego, nie tylko poprzez systematyczne przywracanie

zabytkom miasta wlasciwych walor6w historycznych i estetycznych, ale r6wnie2 poprzez

jego promowanie sluiqce zwiqkszeniu wrailiwoici i 5wiadomo6ci spoteczeistwa na

otaczajEcq go przestrzei ikrajobraz kulturowy. Zgodnie z art.87 ust.5 ustawy z dnia o

ochronie zabvtk6w i opiece nad zabytkami Prezydent miasta sporzqdza co 2lata
sprawozdanie z realizacji programu opieki nad zabytkami iprzedstawia radzie miejskiej.

ooinia Komisii Stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly w sprawie przystEpienia do sporzqdzenia miejscowego planu

zagospodarowan ia przestrzennego miasta Wloclawek dla obszaru polo2onego w rejonie ulic:

Ko6ciuszki, Okrzei, Wroniej, Al. Chopina, Warszawskiej rozpatrzyla oraz jednomySlnie

pozytywnie zaopiniowala Komisja Budietu, Rozwoju i Promocji Miasta. opiniq w tej sprawie

przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej Palucki

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww'

zagadnieniami.
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Wobec braku dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyjqcie
projektu uchwafy w sprawie przystqpienia do sporzqdzenia miejscowego planu

zagospoda rowa nia przestrzennego miasta Wfoctawek dla obszaru polo2onego w rejonie ulic:
Koiciuszki, Okrzei, Wroniej, Al. Chopina, Warszawskiej.
W wvniku gtosowania przeprowadzonego z udzialem 25 radnvch za podieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomvSlnie, przv braku gfos6w przeciwnvch oraz braku glos6w

wstrzvmuiacvch sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie dokonanego glosowania,

uchwala zostala podjeta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zatqcznik do protokolu.

Opinia Komisii Stafei Radv Miasta
Projekt uchwaly w sprawie przyjqcia sprawozdania z realizacji w latach 20f6-2OI7

,,Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Miasta Wloclawek na lata 2076'2019"

rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowafa Komisja Kultury i Sportu. Opiniq w tej sprawie
przedstawit Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Dariusz Jaworski.

Nastqpnie Przewodniczacy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww.

zagadnieniami.

Wobec braku dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod gfosowanie przyjqcie

projektu uchwaly w sprawie przy.jqcia sprawozdania z realizacji w latach 20|6-2017

,,Gminnego Programu opieki nad Zabytkami Miasta Wtociawek na lata 2075-2of9".

W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 24 radnvch za oodieciem uchwalv

radni opowiedzieli sie iednomvilnie, przv braku gtos6w przeciwnvch oraz braku gfos6w

wstrzvmuiacvch sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf, 2e w rezultacie dokonanego glosowania,

uchwala zostata podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu,

Uchwaia - zalqcznik do protokofu,

Ad. 14

Projekt uchwaty w sprawie wyraienia zgody na wYstqpienie Gminy Miasto Wloclawek z

Krajowego Funduszu Rozwoju ,,Samorzqdowa Polska" sp6lka z o'o. z siedzibq w
Warszawie (KRS 0000453168) oraz zbycie udzial6w Gminy Miasto Wloclawek w Krajowym

Funduszu Rozwoiu ,,Samorzqdowa Polska" sp6fka z ograniczonq odpowiedzialno5ciq z

siedzibq w Warszawie (KRS 0000463158) wraz z autopoprawkq'

Ad. 15
Projekt uchwa\ w sprawie wyraienia zgody na wystqpienie Gminy Miasto Wlocfawek z

Lokalnego Funduszu Poiyczkowego ,,samorzqdowa Polska" Wlocfawek sp6fka z o.o. z

siedzibq we Wloclawku (KRS 0000533665) oraz zbycie udzial6w Gminy Miasto Wloclawek
w Lokalnym Funduszu Poiyczkowym ,,Samorzqdowa Polska" Wlocfawek sp6lka z

ograniczonq odpowiedzialno3ciq z siedzibq we Wloclawku (KRS 0000533655).
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Wprowadzenia do bloku ww. projekt6w uchwal dokonala Pani Kamila Siomczewska
Dyrektor Biura Nadzoru Wla6cicielskiego i Przeksztalceri informujqc,2e projekt uchwaly w
sprawie wystqpienia Gminy Miasto Wloclawek z Krajowego Funduszu Rozwoju

,,Samorzqdowa Polska" sp6lka z ograniczon4 odpowied zia Ino6ciq z siedzibE w Warszawie,

stwarza mo2liwodi wylqczenia siq z dalszego zaangaiowania kapitaiowego Gminy Miasto
Wtoctawek w/w sp6lce. W dniu 4 marca 2013 roku pomiqdzy Uniq Gospodarczq

Samorzqdowych Funduszy Po2yczkowych ,,Samorzqdowa Polska" Sp6lka Akcyjna z siedzibq

w Warszawie iGminq Miasto Wloclawek zostato zawarte Porozumienie o Wsp6tpracy,

kt6rego efektem mialo byi utworzenie i rozwiniqcie dziafalno6ci nowej instytucji finansowej,
ukierunkowanej na wspieranie lokalnej przedsiqbiorczoSci, JednoczeSnie Gmina Miasto
Wloctawek zobowiqzala siq zaanga2owai kapitalowo w podmiot asekurujqcy dzialalnoic
tworzonego podmiotu gospodarczego, dzialajqcego pod firmq Krajowy Fundusz

Porqczeniowy ,,samorzqdowa Polska" sp6lka z ograniczonq od powiedzialnoiciq (obecna

nazwa Krajowy Fundusz Rozwoju sp. z o.o.). Rada Miasta Wloclawek uchwatq nr

XXXVff/105/2013/ z dnia 23 wrzeSnia 2013r, wyrazita zgodQ na przystqpienie miasta

Wloclawek do nowotworzonego wsp6lnie z Centrum Operacyjnym ,,Samorzqdowa Polska"

Sp6tka Akcyjna w Warszawie Lokalnego Funduszu Po2yczkowego ,,Samorzqdowa Polska"

Wloclawek oraz przystapienie i objqcie udziaf6w w kapitale zakladowym Krajowego

Funduszu Porqczeniowego ,,Samorz4dowa Polska" sp6ika z o.o. (obecna nazwa Krajowy

Fundusz Rozwoju sp. z o.o.). Na Nadzwyczajnym Zgromadzeniu Wsp6lnik6w Krajowego

Funduszu Porqczeniowego ,,Samorzqdowa Polska" sp6lka z o.o. (obecna nazwa Krajowy

Fundusz Rozwoju sp. z o.o.). w dniu 7 paidziernika 2013r., na podstawie uchwaly w sprawie

podwy2szenia kapitalu zakladowego w drodze utworzenia nowych udzial6w, Gmina Miasto

Wloclawek objqta 50 udziat6w o wartosci nominalnej 1.000,- zlotych kaidy udzial w w/w
Krajowym Funduszu Porqczeniowym ,,Samorzadowa Polska" sp. z o.o. Biorqc pod uwagq

brak konkretnych zalo2eri strategicznych dla Krajowego Funduszu Rozwoju ,,Samorzqdowa

Polska" sp6lka z o.o. wpisujqcych siq w zadania realizowane przez Gminq Miasto Wloctawek,
jak r6wniei podjete dzialania maj4ce na celu zbycie udziat6w w Lokalnym Funduszu

Po2yczkowym ,,SamorzEdowa Polska" Wloclawek sp. z o.o., zasadnym jest wyjScie

kapitalowe Gminy Miasto Wloclawek z Krajowego Funduszu Rozwoju ,,Samorzqdowa

Polska" sp. z o.o. Do podjqcia jakichkolwiek czynnodci majacych na celu zbycie udzial6w w

Krajowym Funduszu Rozwoju ,,Samorzqdowa Polska" sp6ika z ograniczonq

odpowiedzialnosciq z siedzibq w warszawie konieczna jest decyzja Rady Miasta wtoclawek

wyraiona w formie uchwaly. Autopoprawka do uchwaly dotyczy zmiany nazwy sp6lki, kt6ry

w zwiqzku z dokonanym w dniu 29 maja br. wpisem w KRS otrzymuje brzmienie,,Krajowy

Fundusz Seniora sp61ka z o.o. Takie projekt uchwaly w sprawie wystEpienia Gminy Miasto

Wloclawek z Lokalnego Funduszu Po2yczkowego,,Samorzqdowa Polska" Wloclawek sp6tka z

ograniczonq od powiedzia Ino6ciq z siedzibq we wlocfawku, r6wniei da.ie mo2liwoii
wylqczenia siq z dalszego zaanga2owania kapitalowego Gminy Miasto Wloclawek w/w
sp6lce. W dniu 4 marca 2013 roku pomiqdzy Uniq GospodarczA Samorzadowych Funduszy

Po2yczkowych ,,Samorzqdowa Polska" Sp6tka Akcyjna z siedzibe w Warszawie iGminq
Miasto Wfoclawek zostalo zawarte Porozumienie o Wsp6lpracy, kt6rego efektem miato byi
utworzenie i rozwiniqcie dziafalno6ci nowej instytucji finansowej, ukierunkowanej na

wspieranie lokalnej przedsiqbiorczoici. Jednocze5nie Gmina Miasto Wloclawek zobowiqzala

siq zaangaiowai kapitalowo w podmiot asekurujEcy dzialalno6i tworzonego podmiotu
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gospodarczego, dzialajqcego pod firmq Krajowy Fundusz PorQczeniowy ,,Samorzqdowa
Polska" sp6lka z ograniczonq od powiedzialn o(ciq. Rada Miasta Wloctawek uchwalq nr

XXXVff/105/2013 / z dnia 23 wrzeSnia 2013r. wyrazila zgodq na przystEpienie miasta

Wloclawek do nowotworzonego wsp6lnie z Centrum Operacyjnym,,Samorzqdowa Polska"

Sp6lka Akcyjna w Warszawie Lokalnego Funduszu Po2yczkowego ,,Samorzqdowa Polska"

Wtoclawek sp. z o.o. oraz przystQpienie i objgcie udziaf6w w kapitale zaktadowym

Krajowego Funduszu Porqczeniowego ,,Samorzqdowa Polska" sp6tka z o.o. Aktem

notarialnym Rep. A Nr 5065/2014 z dnia 19 maja 20I4r. zostala zawiazana sp6fka z

ograniczonq od powiedzialnoSciq pn. Lokalny Fundusz Poiyczkowy ,,Samorzqdowa Polska"

Wfocfawek sp. z o.o. Zgodnie z przyjQtym Programem,,Samorzqdowa Polska" na lata 2014-

2020, przygotowanym przez Uniq Gospodarczq Samorzqdowych Funduszy Po2yczkowych

,,Samorzqdowa Polska" S.A., w/w Sp6ika miata zostai dofinansowana irodkami
zewnqtrznymi, z przeznaczeniem na wsparcie finansowe dla mikro-, malych i 5rednich

przedsiqbiorstw z terenu naszego miasta. W chwili obecnej Lokalny Fundusz Po2yczkowy

,,Samorzqdowa Polska" Wtoctawek sp6lka z o.o. nie prowadzi 2adnej dziatalnoSci. Przy braku

konkretnych zaio2eri strategicznych i realnych lr6del dofinansowania sp6lki przez 6rupq
Kapitalowq ,,Samorzqdowa Polska", zasadnym jest wyjScie kapitaiowe Gminy Miasto

Wloctawek zar6wno ze sp6lki Lokalny Fundusz Po2yczkowy ,,samorzqdowa Polska"

Wfoclawek sp. z o.o., jak iz Krajowego Funduszu Porqczeniowego ,,Samorzqdowa Polska"

sp6lka z o.o., kt6ry teraz nosi nazwq Kra.jowy Fundusz Rozwoju ,,Samorzqdowa Polska"

sp6lka z o.o. Naleiy zauwaiyi, 2e nie zostaly zrealizowane przez Grupg Kapitatowq

zaloienia okre(lone w pierwotnym porozumieniu i brak jest perspektyw na to, aby uleglo to

zmianie. Uchwaty w sprawie wyra2enia zgody na wystEpienie z Lokalnych Funduszy

Poiyczkowych oraz Krajowego Funduszu Rozwoju ,,SamorzEdowa Polska" sp6lka z o.o. w

Warszawie podjqty jui samorzqdy m.in.: Skoczowa, Byczyny, Szklarskiej Porqby, Potczyna

Zdro.ju, Kowalewa Pomorskiego i Muszyny. W dniu 30 marca br. do Prezydenta Miasta

Wtoclawek wplynqta oferta odkupienia 4 udzial6w Gminy Miasto Wfoclawek w Lokalnym

Funduszu Poivczkowym ,,Samorzadowa Polska" Wloclawek sp6tka z o o. przez Wsp6lnika

Centrum Operacyjne ,,Samorzqdowa Polska" S.A. (kt6ry zmienil nazwQ na Centrum

Operacyjne ,,Senior 2030" S. A) za kwotq nominalnq 4.000,- zlotych. Do podjecia

jakichkolwiek czynnoSci majqcych na celu zbycie w/w udziat6w konieczna jest decyzja Rady

Miasta Wloclawek wvra2ona w formie uchwafv.

Opinie Komisii Statei Radv Miasta do ww. proiekt6w uchwal.

Projekt uchwaiy w sprawie wyraienia zgody na wystapienie Gminy Miasto woclawek z

Krajowego Funduszu Rozwoju,,samorzadowa Polska" sp6lka z o.o. z siedzibq w Warszawie

(KRS 0000463168) oraz zbycie udzial6w Gminy Miasto wloctawek w Krajowym Funduszu

Rozwoju ,,SamorzEdowa Polska" sp6lka z ograniczonq odpowiedzia InoSciq z siedzibq w

warszawie (KRS 0000463168) wraz z autopoprawk4 rozpatrzyla oraz jednomy(lnie

pozytywnie zaopiniowala Komisja Bud2etu, Rozwoju i Promocji Miasta. opiniq przedstawil

Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Andrzel Pafucki.

Takie projekt uchwafy w sprawie wyraienia zgody na wystEpienie Gminy Miasto Wtoclawek

z Lokalnego Funduszu Poiyczkowego ,,Samorzqdowa Polska" Wloclawek sp6lka z o.o. z

siedzibq we Wtoclawku (KRS 0000533665) oraz zbycie udzial6w Gminy Miasto Wfoctawek w

Lokalnym Funduszu Poiyczkowym ,,Samorzqdowa Polska" Wloclawek sp6lka z ograniczona
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od powiedzia Ino5ciq z siedzibq we Wloclawku (KRS 0000533655) rozpatrzyla oraz

.iednomy6lnie pozytywnie zaopiniowala Komisja Budietu, Rozwo.ju iPromocji Miasta. Opiniq
przedstawit Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej Palucki.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniami.

Wobec braku zgloszei do udziatu dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaiy w sprawie wyraienia zgody na wystQpienie Gminy

Miasto Wloclawek z Krajowego Funduszu Rozwoju,,Samorzqdowa Polska" sp6tka z o.o. z

siedzibq w Warszawie (KRS 0000463168) oraz zbycie udzial6w Gminy Miasto Wtoctawek w
Krajowym Funduszu Rozwoiu ,,Samorzqdowa Polska" spdlka z ograniczonE

odpowiedzialno6ciq z siedzibq w Warszawie (KRS 0000463168) wraz z autopoprawkq.
W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 24 radnvch za oodieciem uchwalv

radni opowiedzieli sie iednomv(lnie, przv braku gtos6w przeciwnvch oraz braku glos6w

wstrzvmuiacvch sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, 2e w rezultacie dokonanego glosowania,

uchwala zostala podjQta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalacznik do protokolu.

NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod giosowanie przyjqcie projektu uchwaly

w sprawie wyra2enia zgody na wystEpienie Gminy Miasto Wloclawek z Lokalnego Funduszu

Po2yczkowego ,,Samorzqdowa Polska" Wlocfawek sp6lka z o.o. z siedziba we Wloclawku
(KRS 0000533665) oraz zbycie udzial6w Gminy Miasto Wloctawek w Lokalnym Funduszu

Po2yczkowym ,,Samorzqdowa Polska" Wloclawek sp6tka z ograniczonq odpowiedzia InoSciq z

siedzibq we Wloclawku (KRS 0000533665)

radni opowiedzieli sie iednomv6lnie, przv braku elos6w przeciwnvch oraz braku elos6w

wstrzvmuiacvch sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie w rezultacie dokonanego giosowania,

uchwafa zostata podjeta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokofu.

Ad. 16

Projekt uchwaty w sprawie wyraienia rgody na przystEpienie Gminy Miasto Wfoclawek do
proiektu wsp6tfinansowanego w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Operacja

Rozw6j - Og prior$etowa - l. Osoby mlode na rynku pracy, Dzialanie 1.4,,Mfodziei
solidarna w dzialaniu" w ramach konkursu nr POWR.01.04.00'1P.03-00-001/18.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonal Dyrektor Wydziatu Polityki Spolecznej i Zdrowia

Publicznego Pan Piotr Bielicki informujEc, 2e instytucjq oglaszajqcq konkurs ,,Mlodzie2
solidarna w dzialaniu" jest Ministerstwo Rodziny, Pracy i Polityki Spolecznej. Realizatorem
przygotowywanego do konkursu projektu, bqdzie Wloclawskie Centrum Organizacji
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Pozarzqdowych i Wolontariatu. Celem projektu bqdzie zdobywanie i doskonalenie przez

osoby mtode umiejqtnoici spolecznych wa2nych na rynku pracy. Projekt obejmie 20 os6b w

wieku 15-29 lat, kt6rych kompetencje spoleczne wymagajq rozwoju z perspektywy potrzeb i

wymog6w rynku pracy, os6b zagro2onych wykluczeniem spotecznym, ludzi mlodych

wywodzqcych siq ze Srodowisk marginalizowa nych. Beneficjenci projektu bqdq wybrani
spo6r6d mlodzieiy zamieszkujqcej ,,Sr6dmie6cie" czyli obszar zdegradowany podlegajEcy

obecnie procesowi rewitalizacji oraz mtodzie2 z plac6wek opieku riczo-wychowawczych.

Projekt przyczyni siq do rozwiniqcia ich kompetencji spofecznych iwyposa2y w umiejqtnoSi
wykorzystywania ich potencjalu zar6wno na etapie wchodzenia na rynek pracy, jak i na

r6inych etapach kariery zawodowej poprzez zorganizowane szkolenia,

dzialalno6i wolontariackE oraz samodzielne oddolnie inicjowane dzialania. Projekt bqdzie

trwal w okresie od stycznia 2019 r. do grudnia 2020 r. Planowany cafkowity koszt projektu

wyniesie 1OO OOO,OO zl, w tym dotacja ze irodk6w unijnych - 97.000,00 zl, a wklad wlasny,

pozafinansowy - 3.000,00 zl.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta
Przedmiotowy projekt uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Zdrowia,

Rodziny i Polityki Spolecznej. Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta

Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz Nagala.

Nastqpnie PrzewodniczEcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww'

zagadnieniami.

Wobec braku zgloszef do udzialu dyskusji Przewodnicz4cy Rady Miasta poddai pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie wyra2enia zgody na przystqpienie Gminy

Miasto Wfoclawek do projektu wsp6lfin ansowa n ego w ramach Programu Operacyjnego

Wiedza Operacja Rozw6j - O( priorytetowa - L Osoby mlode na rynku pracy, Dzialanie 1.4

,,Mlodzie2 solidarna w dzialaniu" w ramach konkursu nr POWR.01.04'00-1P.03-00-001/ 18

wstrzvm u tacvcn sre.

W zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie w rezultacie

dokonanego glosowania, uchwaia zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym

brzmieniu.

Uchwala - zalacznik do protokofu.

Ad. t7
Projekt uchwaly w sprawie przyjqcia sprawozdania z realizacii ,,Programu wspt5fpracy

Gminy Miasto Wloclawek z organizaciami pozarzqdowymi oraz z podmiotami, o kt6rych

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o dzialalnosci poiytku publicznego i

o wolontariacie, na rok 2017".

Dyrektor Wydziatu Polityki Spolecznej iZdrowia Publicznego Pan Piotr Bielicki dokonal tak2e

wprowadzenia do ww. projektu uchwaly informujqc, ie Ustawa z dnia 24 kwietnia 2003r. o



dziatalnoici poiytku publicznego io wolontariacie, w art. 5a ust.3 naktada na organ
wykonawczy jednostki samorzqdu terytorialnego obowiqzek przedloienia organowi
stanowiAcemu jednostki samorzqdu terytorialnego, sprawozdania z realizacji programu

wsp6lpracy z organizacjami pozarzqdowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art. 3 ust.

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o dzialalnoici po2ytku publicznego i o wolontariacie, za

rok poprzedni. Uchwalq Rady Miasta Wtoclawek Nr XXVI/133/2016 z dnia 28 listopada 2015

r. zostal uchwalony ,,Program Wsp6lpracy Gminy Miasto Wloclawek z organizac.iami
pozarzqdowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia
2003r. o dzialalnoici po2ytku publicznego i o wolontariacie, na rok 7OL7". Program okre6lil

obszary, zasady i formy wsp6lpracy oraz wykaz zadari realizowanych przez organizacje
pozarzqdowe i podmioty prowadzqce dzialalno(i poiytku publicznego. Sprawozdanie z

realizacji programu wsp6tpracy za 2O77 r. zostalo opracowane na podstawie informacji

uzyskanych od realizator6w poszczeg6lnych zada6.

Ooinia Komisii Stalei Radv Miasta
Przedmiotowy projekt uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Zdrowia,

Rodziny i Polityki Spolecznej. OpiniQ w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta

Przewodniczqcy Komis.ji radny Tomasz Nagala.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowai, 2e otwiera dyskusjg nad ww.

zagadnieniami.

Wobec braku zgloszeri do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddai pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie przyjqcia sprawozdania z realizacji

,,Programu wsp6ipracy Gminy Miasto Wtoclawek z organizacjami pozarzqdowymi oraz z

podmiotami, o kt6rych mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o dzialalnosci

po2ytku publicznego i o wolontariacie, na rok2O77".

wstrzvmuiacvch sie.

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie

dokonanego glosowania, uchwaia zostata podjQta przez Radq Miasta w zaproponowanym

brzmien iu.

Uchwala - zalacznik do protokolu.

Ad.18
Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie uchwalenia Roczneto Programu

wsp6lpracy Gminy Miasto Wloclawek z organizacjami pozarzEdowymi oraz podmiotami, o

kt6rych mowa w art.3 ust 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o dziafalnoici poiytku
publicznego i o wolontariacie, na rok 2018.

Projekt uchwaly przedstawif Radzie Miasta Dyrektor wydzialu Polityki spolecznej iZdrowia
Publicznego Pan Piotr Bielicki informujqc,2e tworzqc program wsp6lpracy z organizacjami
pozarzqdowymi oraz podmiotami prowadzqcymi dzialalnoii pozytku publicznego Gmina
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Miasto Wtoclawek wyra2a wolq wsp6ldzialania w celu jak najlepszego zaspokojenia
zbiorowych potrzeb wsp6lnoty, tworzone.i przez mieszkaic6w. Wspiera r6wniei rozw6j

spoleczeristwa obywatelskiego i inspiruje spoleczno5i lokalnq do wiqkszej aktywno6ci na

rzecz wsp6lnego dobra. Aktywna wsp6lpraca z organizacjami pozarzqdowymi jest jednym z

element6w kierowania rozwojem Gminy Miasto Wloclawek. Organizacje pozarzqdowe,

skupiajqce aktywnych obywateli, poczuwajacych sig do odpowiedzialno6ci za rozw6j lokalny,

aspirujq do partnerstwa wobec Miasta w celu realizacji zadarl publicznych. Zmiana uchwaly

Nr XXXIV/133/2017 Rady Miasta Wlociawek z dnia 24 paidziernika 2017 r. w sprawie

uchwalenia Rocznego Programu wsp6lpracy Gminy Miasto Wtoclawek z organizacjami
pozarzqdowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia

2003 r. o dzialalno5ci po2ytku publicznego i wolontariacie na rok 2018, podyktowana .iest

uszczeg6lowieniem irodk6w finansowych na realizacjq zadai publicznych przez organizacje

pozarzEdowe w ramach otwartych konkurs6w ofert oraz zmianami w strukturze zadah

przyjqtych do realizacji. W zwiqzku z powy2szym wprowadzono r6wniei nowy podzial

Srodk6w finansowych na zadania realizowane na podstawie um6w wieloletnich oraz na

zadania realizowane w danym roku budietowym. Konsultac.je spoleczne z organizacjami

pozarzqdowymi zostaly przeprowadzone zgodnie z uchwalq Nr XLVI/227 /70 Rady Miasta

Wtociawek z dnia 27 wrzeinia 2010r. w sprawie okre6lenia szczeg6lowego sposobu

konsultowania z organizacjami pozarzqdowymi ipodmiotami, o kt6rych mowa w art.3 ust.3

ustawv z dnia 24 kwietnia 2003r. o dzialalnoSci po2wku publicznego io wolontariacie
projekt6w akt6w prawa miejscowego w dziedzinach dotyczqcych dzialalnosci statutowej

tych organizacji zmienionej uchwafq Nr Xll/141/11 Rady Miasta Wioclawek z dnia 29

sierpnia 2011r. Ponadto uzyskano stosowna opiniq Mie.lskiej Rady Dzialalno6ci Po2ytku

Pu blicznego.

Opinia Komisii Staiei Radv Miasta
Przedmiotowy projekt uchwaiy rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Zdrowia,

Rodziny i Opieki Spoleczne.i. Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy

Komisji radny Tomasz Nagala.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad ww.

zagadnieniami.

Wobec braku zgioszeri do udziafu w dyskusji Przewodniczqcy RadV Miasta poddaf pod

glosowanie przyjQcie projektu uchwaty zmieniaiacej uchwalq w sprawie uchwalenia

Rocznego Programu wsp6lpracy Gminy Miasto Wtociawek z organizacjami pozarzqdowymi

oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art.3 ust 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o

dzialalnoici poiytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2018.

wstrzvmuiacvch sie.

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf, 2e w rezultacie

dokonanego gtosowania, uchwala zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym

brzmien iu.



Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Ad. 19
Projekt uchwaly w sprawie nadania Statutu Miejskiemu Zespolowi 2lobk6w we
Wloclawku.

Ad. 20
Projekt uchwaly uchylajEcej uchwafe w sprawie nadania Statutu Miejskiemu Zespofowi

Zlobk6w we Wloclawku.

Blok projekt6w uchwal dotyczqcych Miejskiego Zespoiu Zlobk6w we Wloctawku om6wil
Dyrektor Wydzialu Polityki Spolecznej i Zdrowia Publicznego Pan Piotr Bielicki informujqc, 2e

zgodnie z art. 11 ustawy z dnia 4 lutego 2011r. o opiece nad dzieimi w wieku do lat 3

podmiot, kt6ry utworzyl 2lobek ustala jego statut. Obecnie Miejski Zesp6l Ztobkow we

Wloclawku prowadzi swojq dzialalno(i na podstawie statutu uchwalonego uchwatq nr

l[/64h1, Rady Miasta Wtoctawek z dnia 9 maja 2011 r. w sprawie nadania Statutu

Miejskiemu Zespolowi Ztobk6w we Wioclawku zmienionE uchwalq nr XXIV/115/2016 Rady

Miasta Wloclawek z dnia 26 wrzeinia 2016 r. Nadanie w nowym brzmieniu Statutu
Miejskiemu Zespofowi Zlobk6w we Wloclawku jest podyktowane nowelizacjq ustawy z dnia

4 lutego 2011r. o opiece nad dzieimi w wieku do lat 3. Nowe uregulowania prawne w
zakresie organizowania ifunkcjonowania opieki nad dzieimi w wieku do lat 3 w spos6b

istotny r62niq sie od dotychczasowych podstaw prawnych w oparciu o kt6re prowadzif

dzialalnoii Miejski Zesp6l 2lobk6w. Dokonane zmiany dotyczq nowych zasad rekrutacji

dzieci do 2lobk6w z uwzglqdnieniem preferenc.ii dla rodzin wielodzietnych i dzieci

niepelnosprawnych oraz warunk6w przyjmowania dzieci do 2tobk6w

w przypadku nieobecno6ci dziecka uczqszczajqcego do ilobka. Ponadto w statucie w mysl

zapis6w nowelizowanej ustawy okreslono zasady udzialu rodzic6w w zajqciach

prowadzonych w 2lobku. Przedlo2ony projekt statutu Miejskiego Zespolu Zlobk6w we

Wloclawku odpowiada przepisom ustawy o opiece nad dzieimi w wieku do lat 3. Wobec

powyiszego uzasadnione jest nadanie nowego statutu Miejskiemu Zespolowi Ztobk6w we

Wfocfawku. Odnoszqc siq do drugiego projektu uchwaly Dyrektor Wydziatu Polityki

Spolecznej iZdrowia Publicznego Pan Piotr Bielicki wyja(nil, ie nowelizacja ustawy z dnia 7

lipca 2017 r. o zmianie niekt6rych ustaw zwiEzanvch z systemami wsparcia rodzin

wprowadza nowe uregulowania prawne w zakresie organizowania ifunkcjonowania opieki

nad dzieimi w wieku do lat 3, kt6re w spos6b istotny r62niq siq od dotychczasowych w

oparciu o kt6re prowadzil dzialalnoSi Miejski Zesp6l 2lobt6w. Nadanie w nowym brzmieniu

Statutu Miejskiemu Zespolowi Zlobk6w we Wlocfawku jest zatem niezbqdne w celu

prawidlowego funkcjonowania jednostki. Wskazane zmiany skutkujq, i2 zachodzi

koniecznoii ogloszenia uchwaiy nadajqce.j nowv statut Mieiskiemu Zespotowi Ztobk6w we

Wtoclawku w Dzienniku Urzqdowym Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego. TVm samym

dla jasno5ci obrotu prawnego niezbqdne jest uchylenie Statutu nadanego uchwalq nr

IX/64/II Rady Miasta Wfoclawek z dnia 9 maja 2011 r. w sprawie nadania Statutu
Miejskiemu Zespolowi Zlobk6w we Wloclawku zmienionq uchwalq Rady Miasta Wlocfawek z

dnia 26 wrzeinia 2016 r., kt6ry nie byl wczeiniej publikowany w Dzienniku Urzqdowym

Wojew6dztwa Kujawsko Pomorskiego.
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Opinie Komisii Stalei Radv Miasta do ww. proiekt6w uchwal.
Projekt uchwafy w sprawie nadania Statutu Miejskiemu Zespolowi Ztobkow we Wtoctawku
rozpatrzyfa oraz pozytywnie zaopiniowaia Komisja Zdrowia, Rodziny i Opieki Spolecznej.
Opinie w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz

Nagala.

Takie Projekt uchwaly uchylajqcej uchwalq w sprawie nadania Statutu Miejskiemu
Zespotowi Zlobk6w we Wloclawku rozpatrzyia oraz pozytywnie zaopiniowafa Komisja

Zdrowia, Rodziny i Opieki Spolecznei. Opinie w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta

Przewodniczqcy Komisjr radny Tomasz Nagala.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniami.

Wobec braku zgloszef do udzialu w dyskusji nad procedowanymi zagadnieniami

Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod gtosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie

nadania Statutu Miejskiemu Zespolowi Zlobk6w we Wloclawku
W wvniku efosowania przeprowadzonego z udziatem 23 radnvch za podieciem uchwatv

radni opowiedzieli sie iednomv6lnie, glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie dokonanego glosowania,

uchwata zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanYm brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

uchylajqcej uchwaiq w sprawie nadania Statutu
Wloclawku.

glosowanie przyjQcie projektu uchwaly

Miejskiemu Zespolowi Zlobk6w we

radni opowiedzieli sie iednomvslnie, glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.

Przewodniczqcy RadV Miasta poinformowal, 2e w rezultacie dokonanego gfosowania,

uchwala zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu

Uchwata - zalqcznik do protokotu.

Ad. 21

Projekt uchwaty zmieniajqcej uchwalq w sprawie uchwalenia i przyjgcia ,,Planu gospodarki

niskoemisyjnej dla Gminy Miasto Wlocfawek".

Dyrektor Wydziatu Gospodarki Mie.iskiej Pani Sylwia Wojciechowska dokonujqc

wprowadzenia do zagadnienia poinformowala, 2e w zwiqzku z planowanq inwestycjq pn.

,,Rozbudowa AL. Jana Pawla ll we Wioclawku w kategorii drogi wojew6dzkiej" dokonuje siq

zmiany Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Miasto Wloclawek przyjQtego uchwalq



nr Xll/99/2015 Rady Miasta Wloclawek z dnia 29 paidziernika 2015r. w sprawie uchwalenia i

przyjqcia ,,Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Miasto Wlociawek" zmienionej

uchwalq nr XVI/12/2OI6 Rady Miasta Wloctawek z dnia 29 lutego 2016r., uchwatq nr

XXll/87 /2076 Rady Miasta Wloclawek z dnia 7lipca 2016r., uchwafq nr XXIV/112/2016 Rady

Miasta Wloclawek z dnia 26 wrzeinia 7076r. oraz zmienionej uchwalq nr XXXIY /I24/20I7 z

dnia 24 paidziernika 2017r. Inwestycja wystqpowata w Planie Gospodarki Niskoemisyjnej

pod nazwami ,,Rozbudowa alei Jana Pawla ll na ulicq o jezdni dwupasmowej w ka2dym

kierunku" oraz,,Rozbudowa alei Jana Pawla ll do granic miasta Wloclawek" dlatego zachodzi

koniecznoii jej usystematyzowa n ia zgodnie z wymogami o dofinansowanie. Gmina Miasto

Wloclawek bqdzie siq ubiegai o 6rodki unijne w ramach polityki terytorialnej Regionalnego

Programu Operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2O2O.

Jednym z warunk6w starania siq o dofinasowanie w ramach konkursu i aplikowania o Srodki

unijne jest ujqcie planowanej inwestycii w Planie Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy

Miasto Wfoclawek.

Opinia Komisii Stafei Radv Miasta
Komisja Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska rozpatrzyla oraz pozytywnie

zaopiniowafa projekt uchwaly zmieniajqcej uchwale w sprawie uchwalenia iprzyjqcia,,Planu

gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Miasto Wloclawek" Opiniq w tej sprawie przedstawifa

Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Olga Krut-Horonziak.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, 2e otwiera dyskusjq nad ww'

zagadnieniem.

wobec braku zgloszeri do udzialu w dyskusji nad procedowanym zagadnieniem

Przewodniczqcy Rady Miasta poddaf pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaty

zmieniajqcej uchwatq w sprawie uchwalenia i przyjgcia,,Planu gospodarki niskoemisyjnej dla

GminV M iasto Wloclawek".

stwierdzono.

PrzewodniczAcy Rady Miasta poinformowat, ie w rezultacie dokonanego gtosowania,

uchwafa zostafa pod.ieta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu

Uchwata - zalqcznik do protokolu.

Ad.22
projekt uchwaly zmieniaiEcej uchwalQ w sprawie ustalenia cen urzqdowych za uslugi

przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze

uiyteczno3ci publicznej w gminnych przewozach pasaierskich oraz ustalenia wysokoSci

oplat dodatkowych i oplaty manipulacyjnej.

wprowadzenia do zagadnienia dokonala Dyrektor Wydziafu Gospodarki Miejskiej Pani

Sylwia Wojciechowska informujqc,2e aktualne uregulowania dotyczqce opfat za przewozy

autobusami operatora, tj. Miejskiego Przedsiqbiorstwa Komunikacyjnego Sp. z o.o. na



liniach wykraczajqcych poza granice Miasta Wioclawek zawarte sq w zatQczniku do Uchwaty
nr XXXIV /I2L/2OL7 z dnia 24 paidziernika 2017r., natomiast uregulowania dotyczqce optat
za przewozy autobusami operatora na liniach w granicach Miasta Wloclawek zawarte sq w
zalqczniku do Uchwaty nr XXYI/I47/2O16 z dnia 28 listopada 2015r. Uchwala
XXVlll /16 /2077 z dnia 31 stvcznia 2017r. wprowadzila karnety sze5cioprzejazdowe
przesiadkowe, wa2ne 45 min. o nominale 13,00 zl i6,50 zl na liniach w granicach

admin istracyjnych Miasta Wloclawek. W granicach ad min istracyjnych miasta i poza

granicami admin istracyjnymi miasta (poza liniq podmiejskE nr 20GB do miejscowosci

Gqbinek) obowiqzujq jednorazowe bilety przesiadkowe, wa2ne do 45 min. o nominale 2,60

zl. Natomiast karnety tylko w granicach admin istracyjnych Miasta Wtoclawek. Korzystajqc z

karnet6w powv2sze uregulowania nie dajq moiliwoici podr6iowania poza granice

administracyjne miasta do Modzerowa - linia nr 8, Swiqtoslawia - linia nr 13k iWieica
Zdroju - linia nr 11, bez nara2ania siq na nalo2enie na pasa2er6w optat dodatkowych przez

osoby kontrolujqce bilety autobusowe, po przekroczeniu granic ad min istracyjnych Miasta

Wlocfawek.
Wychodzqc naprzeciw oczekiwaniom mieszkaric6w oraz chcQc zwiekszyi transparentnoSi

zasad korzystania z komunikacji miejskiej postanowiono dodai do zalqcznika nr 2 zapis:

1) pkt 1.1. kolumna 3,4,5

,,2,60 zl bilet jednorazowy przesiadkowy, wa2ny 45 minut,
13,00 zl karnet sze6cioprzejazdowy, wainy 45 minut";

2) pkt 1.1. kolumna 3,4,5

,,, wymiary bagaiu powyiej 60x40x20;

oraz za przew6z zwierzEt, 2,60 zl bilet jednorazowy przesiadkowy, wazny 45 minut";

3) pkt 1.1. kolumna 6

,,, wymiary baga2u powyiej 60x40x20;
otaz za przewoz zwierzqt, 3,40 zl bilet jednorazowy;

4) pkt 1.2. kolumna 3,4,5

,,1,30 zl bilet jednorazowy przesiadkowy, wainy 45 minuU

6,50 zt. karnet szeScioprzeiazdowy, wa2ny 45 minut"
Wprowadzenie takich zmian umo2liwi w pelni wykorzystai bilety jednorazowe, jak tez

karnety, wa2ne 45 min. na podr6i r62nvmi liniami w granicach ipoza granicami miasta.

Projekt uchwafy zostal negatywnie zaopiniowany przez Skarbnika Miasta Wloclawek.

Mo2liwe skutki finansowe wprowadzenia karnet6w przesiadkowych na linie podmiejskie na

2018r. przy zalo2eniu zastapienia bilet6w jednorazowych karnetami wynosi 1'.563 
'87 

zl. -
mo2liwe utracone wplywy.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwatq w sprawie ustalenia cen urzQdowych za uslugl

przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze

u2yteczno(ci publicznej w gminnych przewozach pasa2erskich oraz ustalenia wYsoko5ci opfat

dodatkowych i oplaty manipulacyjnej rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowata Komisja

Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska. Opiniq w tej sprawie przedstawiia Radzie

Miasta Przewodniczqca Komisji radna Olga Krut-Horonziak.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjg nad ww.

zagadnieniem.



Wobec braku zgloszeri do udziatu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaty zmieniajqcej uchwatq w sprawie ustalenia cen

urzqdowych za uslugi przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie zadania

o charakterze uiytecznoici publicznej w gminnych przewozach pasaierskich oraz ustalenia

wysokoSci opfat dodatkowych i oplaty manipulacyjnej.

W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 23 radnvch za podieciem uchwalv

radni opowiedzieli sie iednomvSlnie, glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierd zono.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie dokonanego glosowania,

uchwaia zostala podjeta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu

Uchwala - zaiqcznik do protokolu.

Ad.23
proiekt uchwaty w sprawie wyraienia zgody na udzielenie wsparcia finansowego przez

GminQ Miasto Wloclawek na rzecz Miejskiego Budownictwa Mieszkaniowego Sp' z o.o. we

wloclawku poprzez wnoszenie wkfad6w pieniqinych z przeznaczeniem na podwyiszenie

kapitalu zakladowego sp6lki.

wprowadzenia do projektu uchwaly dokonafa Dyrektor Biura Nadzoru wlascicielskiego i

Przeksztatceri Pani Kamila slomczewska informu.iqc, i2 w podiqtej przez Rade Miasta

wloclawek w dniu 27 marca 2077 r. uchwale nr xxxA3IZOIT w sprawie utworzenia
jednoosobowej sp6tki Gminy Miasto wtoclawek pod nazwq ,,Miejskie Budownictwo

Mieszkaniowe Sp6lka z ograniczonE od powiedzialnoSciq", okrellono przedmiot dzialalno6ci

MBM Sp. z o.o. oraz zaloiono, ii sp6lka bqdzie realizowai budowq mieszkari w oparciu o

6rodki zewnetrzne m.in. w formie dtugoterminowego kredytu. Miejskie Budownictwo

Mieszkaniowe Sp. z o.o. planuje realizacjQ nastQpujEcych inwestycji:
-,,Budowa budynku mieszkalnego wielorodzinnego z miejscami postojowymi w sYstemie

zapro.jektuj-wykonaj przy ulicy Stod6lnej 72-76 we wloclawku wraz z instalacjami, sieciami,

przylqczami oraz zagospodarowa n iem terenu i infrastruktura towarzyszqcq", kt6re.j

wvkonanie ma byi finansowane czq(ciowo ze irodk6w pozyskanych z kredytu,

- Budowa zespolu budynk6w mieszkalnych wielorodzinnych przy ul. Celulozowej we

Wlocfawku".
lnwestyc.ia przy ul. Stod6ln ei 72-76 we Wloclawku polegai bqdzie na budowie budynku

mieszkalnego wielorodzinnego z miejscami postojowymi wraz z instalacjami, sieciami i

przylqczami oraz zagospod arowa nie m terenu iinfrastrukturq towarzyszqcE. Przedmiotowa

inwestycja realizowana bqdzie na terenie dzialek nr 6612,671I,61/6,68/2,69/4 KM 47 Dla

powyiszych teren6w uchwatq nr lXll3/II Rady Miasta Wloclawek

z dnia 9 maja 2011 roku ustalony zostai miejscowy plan zagospod arowan ia przestrzennego.

Tereny planowanej inwestycji oznaczone sq symbolami lv/3Mw-u. Zgodnie z Programem

Funkcjonalno - Uiytkowym planuje siQ tam budynek mieszkalny, w kt6rym znajdzie sie na

parterze: lokal uslugowy oraz 15 wewnqtrznych, zadaszonych miejsc postojowych (gara2e).

Na zewnqtrz planuje siq otwarte miejsca parkingowe dla mieszkaric6w. w budynku planuje

sie do 50 lokali mieszkaniowvch oraz kom6rki lokatorskie. Uzyskanie przez sp6fkq

47



optymalnych warunk6w kredytu inwestycyjnego na realizacjq ww. przedsiqwziqcia

uzale2nione jest od wsparcia ekonomicznego Gminy Miasto Wtoclawek. Bez zaanga2owania

Gminy, wniosek Sp6lki o udzielenie kredytu byfby rozpatrywany w oparciu o Ustawq o

ochronq praw nabywcy lokalu mieszkalnego lub domu jednorodzinnego z dnia 15.09.2011r.
(DZ.U. nr 232 poz. 1377 ze zmianami). Udzial wlasny w finansowaniu przedsiqwziqcia Sp6tki

zostalby podwy2szony maksymalnie do 40 % wartoici projektu, co spowodowatoby wzrost

ceny finalnej dla nabywcy lokalu. MBM sp. z o.o. iest nowo powstalq sp6ikq, wpisanq do KRS

14 czerwca 2017 roku, zaangazowanq finansowo w procesy inwestycyjne. Ze wzglqdu na

kr6tka historiQ dzialalno(ci na rynku Sp6lka posiada niski rating finansowy.

W przypadku wsparcia Gminy Miasto Wloclawek w procesie pozyskiwania finansowania

Sp6lki w spos6b, kt6ry nie wplynqtby na wskainik dlugu Gminy Miasto Wioclawek, kondycja

Sp6lki oraz moiliwo6i realizacji zamierzed Miasta w zakresie budowy lokali mieszkalnych w

ocenie banku znaczEco sig poprawi. W efekcie: udziat wtasny w finansowaniu

przedsiqwzigcia sp6lki wyniesie maksymalnie do 20 o/o warto(ci projektu; zaanga2owanie

Gminy Miasto wloclawek umo2liwi traktowanie Miejskiego Budownictwa Mieszkaniowego

Sp6lka z o.o. jako podmiot quasi samorzqdowy, a tak2e w ocenie banku poprawi sie jej rating

finansowy. Ponadto, zgodnie z rozmowami z bankiem wpisy w wieloletniej Prognozie

Finansowej moglyby ulec modyfikacji/wykre(leniu po oddaniu inwestycji do eksploatacji.

w6wczas na wniosek MBM Sp. z o.o. moina bqdzie podjqi dzialania na temat zamiany

zabezpieczenia - na korzy6i cesji z placonych czynsz6w oraz hipoteki na nowo

wybudowanym lokalu, co spowodowaloby odciE2en ie/wykreSlenie pozycji z wieloletniej

Prognozy Finansowej. Jednym z warunk6w udzielenia kredytu na inwestvcje przy ul'

stod6lnej jest zawarcie pomiqdzy Bankiem, sp6lkq a Gmina Miasto wloclawek tr6jstronnej

Umowy Wsparcia, zawierajqcej miqdzy innymi zobowiqzanie Gminy do podwy2szenia

kapitalu zakladowego w wysokoSci zapewniajEcei terminowa obslugq zobowiqzari z tytulu

zaciqgniqtego kredytu inwestvcyjnego. w przypadku niewykonania zobowiqzania do

podwyiszenia kapitalu zakladowego wynikajaceSo z Umowy Wsparcia Gmina Miasto

Wtoctawek bqdzie zobowiqzana do wniesienia doplat do kapitalu Sp6lki. Na okoliczno6i

wystqpienia przypadku naruszenia Umowy Wsparcia, Gmina Miasto Wtoctawek bQdzie

zobowiqzana do dokonania skumulowanego podwy2szenia w kwocie, jaka pozostanie do

wykonania do kofca okresu objqtego harmonogramem, jednak nie wyiszej ni2 tqczna kwota

wynikajqca z obsfugi zobowiqzari z tytulu zaciqgniQteso kredytu inwestycyjnego do dnia

splaty oraz nie p6lniej ni2 do korica marca roku nastqpnego przypadajEcego po roku, w

kt6rym nastEpit przypadek naruszenia. Projekt inwestvcyjny przewidziany do realizacji przy

ul. celulozowej obejmuje budowq i uzyskanie decyzji pozwolenia na uiytkowanie 6-8

budynk6w mieszkalnych wielorodzinnych o lEcznej powierzchni ok. 26.200 m2 zawierajqcych

lqcznie ok.4oo lokali mieszkalnych wraz z infrastrukturq towarzyszacE. Inwestycja bedzie

realizowana na nieruchomoici przv ul. celulozowej o pow. catkowitej 3,6488 ha, skladajqcej

siq z dzialek o numerach 26, 27 KM 88 i dz. o nr 30 KM 87. Dla powy2szych teren6w

uchwatq nr xv l1120!6 Rady Miasta wloclawek z dnia 11 stycznia 2016 roku zostal ustalony

miejscowy plan zagospoda rowan ia przestrzennego. Tereny planowanej inwestycji

oznaczone sa symbolami gMwU oraz 1oMwu. warunkiem koniecznym zabezpieczenia

transakcji finansowania w/w inwestycji jest podpisanie pomiqdzy Bankiem, Miejskim

Budownictwem Mieszkaniowym sp. z o.o. a Gmina Miasto wloctawek tr6jstronnej umowy o

warunkowe dokapita lizowan ie Sp6lki, w kt6rej to umowie Gmina Miasto Wtoclawek



zobowiqzuje siq do dokapita lizowan ia Sp6lki w kwocie pozwalajqcej na sptatq przez niq

zaciqgniqtych zobowiqzari. Doka pitalizowa nie Sp6lki odbywai siq bgdzie poprzez wniesienie
przez Gminq wklad6w pieniq2nych na pokrycie objqtych przez Gminq udziat6w w
podwy2szonym kapitale zakladowym MBM sp6tka z o.o. Bez zaangaiowania Gminy wniosek

Sp6lki o finansowanie inwestycji przy ul Celulozowej nie bQdzie moiliwy do zrealizowania.

Wnoszenie wklad6w pieniqinych dotyczQcych obu inwestycji nastQpowai bqdzie przez okres

do 26 lat, poczqwszy od 2019 roku do 2044 roku. Kwoty na podwy2szenie kapitafu w danym

roku ujqte sq w zalqczniku do uchwaty. Ostateczne kwoty podwyiszenia kapitalu

zakladowego bqdq wynikaiy z kwot przypadajqcych do zaplaty z tytulu obslugi zobowiazan i

uzale2nione bqdq od ostatecznej wartosci przedsiqwziqcia jak imoiliwo6ci sp6lki zwiqzanej

ze splatq w/w zobowiqzari. Z uwagi na powyisze, istnieje konieczno6i wyraienia przez

GminQ Miasto Wloclawek zgody na wnoszenie wktad6w pieniq2nych przez Gming do sp6lki

Miejskie Budownictwo Mieszkaniowe Sp. o.o. z przeznaczeniem na podwv2szenie kapitalu

zakladowego, kt6ra skutkowai bqdzie ujeciem przedmiotowych przedsiqwziqc

w Wieloletnie.i Prognozie Finansowej, co umo2liwi podpisanie pomiqdzy bankami, MBM Sp.

z o.o. i Gminq Miasto Wtoclawek w/w um6w tr6jstronnych

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta
Projekt ww. uchwaty rozpatrzyla oraz pozytywnie

Promocji Miasta. Opiniq w przedmiotowe.j

Przewodniczqcy Komisji radny Andrze.i Palucki.

zaopiniowala Komisja Budietu, Rozwoiu i

sprawie przedstawil Rad zie Miasta

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww'

zagadnieniami.

W dvskusii udziat wzieli:

Gtos zabral radnv Jaroslaw chmielewski. ,,Panie Przewodnicz4cy, Szanowni Panstwo, po raz

kolejny Rada Miasta bqdzie siq za.imowai sprawq budownictwa mieszkaniowego, wszyscy

wiemy, 2e budownictwo to mogloby byi impulsem rozwoju gospodarczego w naszYm

mieScie, 3,5 roku kadencji za nami i 2adne mreszkanie nie zostalo wybudowane. Na

poprzedniej sesji stawal projekt dotyczqcy dokapitalizowa n ia sp6fki w wysokosci 10 mln. zt.

znacie Pa6stwo stanowisko Klubu Pls na ten temat, powolanie sp6lki ibudowa mieszkai w

ramach sp6tki to blqd. Dalej bgdq tak uwa2at i przekonywat o tym, 2e gdyby(my zdecydowali

o przeznaczeniu tych 5rodk6w na cele budowlane to dzisiaj moglibydmy przekazai

mieszkaicom pierwsze mieszkania. Przypomnijmy,2e sp6tka zostala wyposaiona w 8 mln.

zl. wktadu w tym 5 mln. Srodk6w pieniq2nych i 3 mln. w postaci aportu z nieruchomosci. Za

te kwotQ moina byfoby oddad ok.60 mieszkari, mamV sytuacjQ taka, 2e blisko 800 tyS' zl'

zostalo zaplacone w podatkach i blisko 300 tys. kosztowata nas sp6tka. Teraz mamy projekt,

z kt6rego wynika, 2e Prezydent chce dokapitalizowai sp6lkq o 71.513 ty6 zf' w ciqgu

najbli2szych 26 lat i bez zbqdnego przytaczania argument6w o kt6rych m6witem poprzednio,

my jako radni Klubu Pls oczekujemy projektu uchwaly, kt6ry bqdzie zmierzal do realizacji

rz4dowego programu Mieszkanie + imogQ zadeklarowai, ie klub nasz taki projekt uchwafy

poprze. Natomiast ten projekt byi mo2e wyborczy moie nie rozpisany w taki spos6b, 2e nie

jesteimy w stanie poprzet patrzqc na wskainiki w miedcie, patrzEc na gospodarowanie

publicznym groszem. Deklaracja moja jest jasna i oczywista, jeieli bqdzie projekt dotyczqcy

realizac.ii rzqdowego programu gdzie sq 6rodki na ten cel przeznaczone w bud2ecie paistwa i



bqdzie realizacja tego programu, ostatnio byl z wizytq we Wtoctawku Pan Minister
Kwieci6ski, kt6ry potwierdzil informacje, ie projekt bqdzie realizowany iSrodki na ten cel sA

zabezpieczone, a wiqc zachqcam abySmy racjonalnie podchodzili do publicznych (rodk6w i

do tego, aby taki projekt uchwaty m6gi stanqi na Radzie Miasta, a wtedy my zagtosujemy za,

d ziqkujq". (wypowiedi doslowna).
Gfos zabral radnv Krzvsztof Kukucki.,,Paristwo Prezydenci, Panie PrzewodniczEcy, Wysoka

Rado, mifo siq slucha si6w wyglaszanych po raz kolejny przez jednego z lider6w PIS we

Wloclawku,2e mieszkania pobudzajq gospodarkQ ija siq z tym zgadzam, 2e mieszkancy

czekajq na mieszkania to te2 prawda i ja siQ z tym zgadzam,2e 3,5 roku tej kadencji minqlo i

nie ma mieszkari, tez siq niestety muszq z tym zgodzii, tylko zapominacie Pafstwo, 2e przez

2 lata z tych 3,5 to wy odpowiadaliicie za gospodarkq mieszkaniowq, 2e przez te 2 lata nic

kompletnie w tym obszarze nie zostalo zrobione. Je2eli za sukces brai to, co pr6bujecie

powiedziei mieszkaricom Wtoclawka, ie przez 2 lata udato sie wam znaleii lokalizacjq pod

budownictwo mieszkaniowe to takie rzeczy siq robi w 20 minut, a nie w 2 lata, majqc zesp6t

ekspert6w, majqc zesp6l pracownik6w, zesp6l Iudzi, kt6rzy pracujq nad tym nie od dzi(.

Kiedy rozmawialismv ostatnio na te.i sali o mieszkaniach odniostem takie wraienie, ie PIS

stawia jeden jasny warunek, albo bqdziemy budowai mieszkania w ramach rzqdowego

programu Mieszkanie+ my5lq, 2e ze wzglQd6w ambicjonalnych, albo mieszkari we

Wtoclawku nie bqdzie. Dla nas jako radnych miasta Wloclawek, nie radnych PlS, PO, SLD

najwainiejsze jest to, 2eby te mieszkania powstaly i 2eby mieszkaricy mieli dostqp do tych

mieszkari. W zwiqzku z tym i sfusznie przygotowany zostal projekt uchwaly nad kt6rym

dzisiaj pracujemy, kt6r| spelnia wasze oczekiwania Drodzy Koleianki i Koledzy, bo

mieszkania na Celulozowej majE byi realizowane zgodnie z my(lq tej uchwaly w ramach

rzqdowego programu Mieszkanie+, a zatem, co stoi na przeszkodzie' Sprawdzamy teraz na

ile warte sE wasze sfowa, zresztq mi mo2ecie nie wierzyi, ale mamy na sali specjalistQ, jest

Pani Prezes sp6.tki MBM, kt6ra zajmuje siq nie od dzi6 sprawami mieszkafi zawodowo ije2eli

mnie nie dacie wiary w mo.je slowa do zapytajmy jq. Niech przyjdzie i opowie, niekoniecznie

odczyta uzasadnienie, my5lq, ie dowiemy siQ czegoi wiqcej". (wypowiedi doslowna).

Glos zabrala radna Olga Krut-Horonziak. ,,Panie Przewodniczqcy, Szanowni Pa6stwo, w

sprawie tej sp6lki mam bardzo czystq karte, od pierwszego projektu uchwaly kt6ry

przedkiadal Radzie Prezydent Miasta udowadnialam merytorycznie niecelowoii budowy

mieszkari komercyjnych przez samorzqd, dlatego, 2e rynek ka2dego dnia oferuje we

Wloclawku tego typu mieszkania. Kolejne projekty uchwaly, kt6re wyposaialy sp6lkg w

dziatki budowlane r6wniei oprotestowywala m uzasadniajqc merytorycznie niecelowoSi

ladowania (rodk6w typu nieruchomoSci iirodk6w pieniq2nych w przedsiQwziqcie, kt6re nie

ma 2adnego sensu ekonomicznego, kt6re z kolei obarczylo jui stratq finansowq

utrzymywanie biurokracji a mianowicie os6b, kt6re zostaly zatrudnione w tej sp6lce. sp6lka

ta nie jest w stanie dlatego, 2e z zaloienia nie byla i nie jest do dnia dzisiejszego

dopasowana do jakiegokolwiek programu budowy mieszkad komunalnych. od poczqtku

bvlo to zaloienie tvtularne ifikcyjne, nie majqce 2adnego przeio2enia realizacyjnego. Je2eli

byloby pochylenie siq nad calym przedsiqwziqciem, 1,5 roku temu p6iniej rok temu, bo parq

takich uchwal bylo, to moina bylo jui wtedy zdiagnozowai, 2e Prezydent przedstawit Radzie

Miasta komercyjne przedsiQwziqcie budowy mieszkari, kt6re sa na rynku. Jesteimy
namawiani kolejny raz - dajcie nam pieniAdze, my wiemy, jak.le wydamy, powiadomimy was

o ile bqdziemy chcieli, a jakie sE koszty tego przepraszamy bardzo, ale Wysoka Rado nie

musisz wiedziei, nawet jaki jest koszt Lm2' nie m6wiqc ju2 o innych kosztach zwiqzanych z
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budowq takiego mini osiedla. Ja wielokrotnie m6witam jakie sq koszty komercyjnego
mieszkania 45- 50 m2,sa one o kilkadziesiqt tysiQcy wyisze aniieli takie mieszkanie, kt6re
moina byio w systemie innych dotac.ii iinnego finansowania zbudowai. W chwili obecnel
mo2na znaleii mieszkania u developer6w oferujqcych mieszkania w takiej wlainie cenie,
blisko 200 tys. koszty, kt6re trzeba bqdzie wyloiyi na mieszkanie, mieszkanie takie jest
pozbawione jakiegokolwiek wykoriczenia, nikt tutaj nie chce tego powiedziei,2eby to bylo
siyszalne, mieszkanie jest z betonowym wykoriczeniem, sq tylko drzwi wejiciowe, kaloryfery
iokna, poza tym nie ma nic. Mieszkania w programach rzqdowych komunalnych muszq miei
podstawowe wykoiczenie, armatura, instalacje, zlewozmywak, kuchnia, oczywiScie podlogi,
wykoticzenie Scian. Natomiast ta sp6fka ma budowai mieszkania takie jakie oferujq
developerzy, bez iadnego wykoriczenia. lw takie przedsiqwziqcie Prezydent wkrqcii
samorzqd,.jednocze(nie 2qdajqc pieniqdzy bez 2adnych informacji, dajcie mi pieniqdze, ja
wiem, jak je wydai. Ja sobie nie wyobra2am, ieby kto6 od kogo6 chciat pieniqdze nawet go

nie oktamujqc dobrze, poniewa2 te uzasadnienia, kt6re otrzymujemy przy kolejnej uchwale,
sa coraz bardziej bezczelne iw coraz wiqkszym stopniu gro2qce Gminie Miasto Wlociawek,
2e jeieli nie dacie nam tyle, a nie wiadomo, dlaczego tyle, bo nie znamy 2adnej wyj6ciowej
danej z bankiem to zobaczycie, ile bqdzie miasto musialo ponosii konsekwencji
finansowych. To.jest sp6lka i ludzie, kt6rzy sq utrzymywani z naszych pienigdzy, jakie sq cele

tego, wielki blqd ijedyne oczekiwanie jakie ja mam do Prezydenta Miasta to podjecie

wyj6ciowych prac nad procedurq likwidacji sp61ki, uratowai jeszcze ten grosz, kt6ry zostaf w
tej sp6tce, nie dopu(cit do dalszego przejadania ad m in istracyjnego tych pieniqdzy, kt6re
daliSmy, dziqkuj9". (wypowiedi doslowna).

Gtos zabrat radnv Jaroslaw Chmielewski. ,,Szanowni Pafistwo, chciatbym kr6tko

odpowiedziei, Przewodniczqcy SLD m6wil, 2e 2 lata byli(my w porozumieniu programowym

i rzqdziliSmy, jak to powiedzial. Precyzyjnie rzecz ujmujQc 1,9 miesiqcy a nie 2 lata. Od roku
powolali6cie pafistwo sp6lkq, ponad bo 1,3 miesiqce i do tej pory sp6lka mo2na powiedziei
przejadta 1,100 tys. zl., bo 800 ty(. zaplacila w podatkach, 300 tyi, to jest utrzymanie tejze

sp6lki. MogliSmy podziwiaa kwestiq zwiqzanq z reklamami, kt6re byty na portalach

internetowych inie tylko, reklamujqce wirtualne mieszkania, kt6rych nie ma i ulotki, kt6re

byly tei wyprodukowane i kolportowane, ale chcialbym siq odnie5i do kwestii L,9 miesiqcy

w kt6rym wielokrotnie iPan Przewodniczqcy Kukucki dobrze wie, bo nie raz rozmawialiSmy

na ten temat ina temat budownictwa iwymieniali5my poSlqdy dotyczEce te8o,2e niestety

brak jest decyzyjnodci ze strony Pana Prezydenta, bo Pan doskonale wie, 2e Prezydent
podejmuje ostatecznq decyzjq. Ja przypomnq po raz kolejny, niekt6rzy powiedzq, 2e jui to
m6wilem, ie za czas6w, kiedy my ponosiliSmy od powiedzialnoif za to, co siq dzialo w pionie

komunalnym, to przede wszystkim rozpoczqli6my dzialania dotyczqce budownictwa w

ramach partnerstwa publiczn o-prywatn ego, kt6re jak m6wiiem Pan Prezydent po kilku

spotkaniach z powainym partnerem powiedzial, 2e nie czuje tematu i ieby to jego zastepca
pod.iqt decyzjq odnoinie tego zagadnienia. Pamietajmy, 2e to szef jst. ostatecznie podejmuje
decyzje, tym bardziej, ie pieniEdze byty zabezpieczone na ten cel w budiecie. Wiecie, 2e w
bud2ecie zapisuje sig pewne kwestie a nastqpnie przechodzi siq do ich realizacji przez

wtodarza miasta. Niestety nasze miasto nie ma szczqgcia do tego, aby Prezydent
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podejmowat szybkie i wlaSciwe decyzje. Druga kwestia to uregulowanie przez

Wiceprezydenta spraw wtasnoiciowych np. na ul. Tumskiej, co zostalo przeprowadzone.
Prezydent sam na konferencji prasowej potwierdzal ten fakt. Kiedy za ka2dym razem
chodziliSmy do Prezydenta m6wit - nie czujq tematu, nie jestem w stanie tego zrobii.
Odnoszqc siq do kwestii projektu uchwaiy o kt6rym Pan Przewodniczqcy r6wnie2 m6wil,2e
sprawdza Pan jak to Pan ladnie powiedzial, to ja proszq, ieby siq Pan wczvtal w projekt
uchwaly dlatego, 2e jest to kolejna manipulacja, kt6rq pr6bujecie tutaj przeprowadzii.
Dlatego, 2e ja siq do6t precyzyjnie wyrazilem i wtedy, iteraz. Poprzemy pro.iekt uchwaly
dotyczqcy Mieszkania +, obecnie sq dwa r6ine projekty, piszecie Paistwo - wnoszenie
wktad6w pieniq2nych w kwocie 71.513 tys. zt., tak naprawdq nie wiadomo na co. Uchwafa
przygotowana przez Paniq Prezes lub Pana Prezydenta bo tak naprawdq nie wiadomo, to
tego typu rozwiqzania to granie na emocjach ludzkich zamiast uprzedniej merytorycznej
dyskusji aby do.i6i do pewnego porozumienia i przeglosowai to, a nie przerzucai siq

odpowiedzialno6ciq, kaidy z Klub6w chce dzialaf dla realizacji okreSlonych cel6w, a tym
celem powinno byi budownictwo lecz nie demagogiczne ale prawdziwe, kt6re przelo2y siq

na rozw6j naszego m iasta". (wypowiedi doslowna).
Glos zabral radnv Stanisiaw Krzemieniewski.,,Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, Panie

Kukucki wiadomo, 2e mieszkania sa potrzebne, ale do tej pory to robito siq wszystko na

pokaz, pod publikq, r6bmy dla mieszkaric6w, a nie koszty siq nie liczq, tylko zrobienie na

pokaz kilkunastu mieszkari tak jak Pan obliczyl 50 mieszkari. Koniec, skoticzylo siq mamy

inwestycje, co bylo robione na pokaz ico teraz mamy, prosze popatrzei wy robili6cie te

inwestycje przez 8lat, dziqkujq bardzo". (wypowiedi doslowna).

Po wyczerpaniu glos6w w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod glosowanie

przyjqcie projektu uchwaly w sprawie wyra2enia zgody na udzielenie wsparcia finansowego

przez Gminq Miasto Wfoclawek na rzecz Miejskiego Budownictwa Mieszkaniowego Sp. z

o.o. we Wloclawku poprzez wnoszenie wkladow pieniq2nych z przeznaczeniem na

podwyiszenie ka pitalu zakladowego sp6lki.

Po zakoiczeniu procedowania nad ww. zagadnieniem Przewodniczqcy Rady Miasta

poinformowal, ie w rezultacie dokonanego glosowania Rada Miasta nie podjqfa ww.

uchwaly w zaproponowanym brzmieniu, gdy2 nie uzyskata ona wymaganej wiqkszosci.

Ad.24
Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
Interpelacje, wnioski i zapvtania w sprawach dotyczqcych aktualnych problemdw Miasta,

tak2e w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym zglosili: radny Janusz

Debczyfski, radna Mariola Gawfowska, radny Dariusz Jaworski, radny Krzysztof Kowalski,

radny Stanislaw Krzemieniewski, radny J6zef Mazierski, radny Henryk Mielczarczyk, radny

Rafat Sobolewski oraz radna Ewa Szczepahska.

lnterpelacje zloione przez radnych w formie pisemnej, Przewodniczqcy Rady Miasta
przekazu ie niezwlocznie ad resatowi.

opowiedzialo sie 11 radnvch przv 13 glosach sprzeciwu oraz l glosie wstrzvmuiacvm sie'
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Odpowiedzi na zgfoszone interpelacje udziela Prezydent Miasta lub wladciwe rzeczowo

upowainione osoby w terminie 14 dni - Przewodniczqcemu Rady Miasta oraz

interpelujqcemu radnemu.
Interpelacje zgloszone przez radnych oraz udzielone odpowiedzi umieszczone sa w
Biuletynie Informacji Publicznej UrzQdu Miasta bez zbqdnej zwloki.

Procedurg postqpowania w powyiszej sprawie reguluje I56 Statutu Miasta Wloclawek.

Ad.2s
Informacje i komunikaty.

w tym punkcie porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady Miasta nie przedstawil komunikat6w i

informacji.

Ad.25
Zamkniqcie obrad,
Przewodniczqcy Radv Miasta radny Rafaf sobolewski dziekujEc wszystkim za udziaf w

obradach poinformowaf, 2e wobec zrealizowania porzqdku posiedzenia zamyka obrady XLIV

sesji Rady Miasta Wlocfawek w dniu 5 czerwca 2018r.

Zakoriczenie obrad godz.14xl

OBRADOM PRZEWODNICZYI
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zafaczniki:

1. Lista radnvch obecnvch na obradach XLIV sesji Rady Miasta Wfoctawek'

2. Lista os6b uczestniczEcych w XLIV sesii Rady Miasta Wtoclawek.

3. Uchwala Nr XLIV/55/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 5 czerwca 2018r'

zmieniajqca uchwatq w sprawie utworzenia samorzqdowej jednostki organizacyjnej

podnazwqcentrumUstugWsp6|nychP|ac6weko5wiatowychweW|octawkuoraz
nadan ia jej statutu.

4. Uchwala Nr XLIV/56/2018 Rady Miasta Wlociawek z dnia 5 czerwca 2018r'

w sprawie wyraienia zgody na przystEpienie GminY Miasto Wloclawek do projektu

wsp6lfinansowa nego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego

Wo.iew6dztwa Kuiawsko - Pomorskiego na lata 2014' 2020, 05 priorytetowa 9

solidarne spoleczefstwo, Dzialanie 9.2 wlqczenie spoleczne, Poddzialanie - 9 2.2

Aktywne wfqczenie spoleczne mlodzie2y objQtej sqdowym jrodkiem

wvchowawczYm lub poprawczym, w partnerstwie z Wojew6dztwem Kujawsko -
Pomorskim - partnerem wiodqcym, Powiatem nakielskim, Powiatem mogileiskim'

Powiatem inowroclawskim, pt : ,,Wykluczenie - nie ma MOWy!"

5. Uchwata Nr XLIV/57I2018 Rady Miasta Wlocfawek z dnia

w sprawie upowa2nienia Prezydenta Miasta Wloctawek

zwiqzanego z realizacjq przedsiqwzigcia dotyczqcego

olwietlenia ulic miasta Wtoclawek.

6. Uchwala Nr XLIV/5S/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia

w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek

zwiqzanego z realizac.lq projektu ,,lnfostrada Kuiaw

5 czerwca 2018r.

do zaciqga n ia zobowiqzania

utrzymania i konserwacji

5 czerwca 2018r.

do zaciqgan ia zobowiqzania

i Pomorza 2.0", kt6rego



Eeneficjentem jest Urzqd Marszalkowski Wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego, a

Partnerem M iasto Wloclawek.

7.

8. Uchwala Nr XLIV/60/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 5 czerwca 201'8r.

uchylajqca uchwafe w sprawie okredlenia formy organizacyjno- prawnej Stra2y

Miejskiej we Wfocfawku i nadania jej Regulaminu Organ izacvjn ego.

9. Uchwala Nr XLIV/61/2018 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 5 czerwca 2018r.

zmieniajqca uchwalq w sprawie nadania Regulaminu Straiy Miejskiej we Wlocfawku.

10. Uchwala Nr XLIV/52/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 5 czerwca 2018r.

w sprawie przystqpienia do sporzqdzenia miejscowego planu zagospodarowan ia

przestrzennego miasta Wloclawek dla obszaru poloionego w rejonie ulic:

KoSciuszki, Okrzei, Wronie.i, Al. Chopina, Warszawskiej.

11. Uchwala Nr XLIV/63/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 5 czerwca 2018r.

w sprawie przyjqcia sprawozdania z realizacji w latach 2076-2077 ,,Gminnego

Programu opieki nad Zabytkami Miasta Wloclawek na lata 2ot6-2079".

12. Uchwala Nr XLIV/64/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 5 czerwca 2018r.

w sprawie wyra2enia zgody na wystqpienie Gminy Miasto Wloclawek z Krajowego

Funduszu Rozwoju ,,Samorzqdowa Polska" sp6lka z o.o. z siedzibq w Warszawie (KRS

0000453168) oraz zbycie udzial6w Gminy Miasto wloclawek w Krajowym Funduszu

Rozwoju,,Samorzqdowa Polska" sp6lka z ograniczona od powiedzia Inoiciq z siedzibq

w Warszawie (KRS 0000463168).

13. Uchwata Nr XLIV/65/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 5 czerwca 2018r'

w sprawie wyrazenia zgody na wystqpienie Gminy Miasto wloclawek z Lokalnego

Funduszu Po2yczkowego,,Samorzqdowa Polska" Wloclawek sp6ika z o'o' z siedzibq

we wloctawku (KRS 0000533665)oraz zbycie udzial6w Gminy Miasto wloctawek w

Lokalnym Funduszu Poiyczkowym ,,Samorzqdowa Polska "Wtoclawek sp6lka z

ograniczonq od powiedzialno6ciq z siedzibq we Wtoclawku (KRS 0000533565)

14. Uchwafa Nr XLIV/66/2018 RadV Miasta Wtoclawek z dnia 5 czerwca 2018r'

w sprawie wyraienia zgody na przystqpienie Gminy Miasto wloclawek do projektu

wsp6lfinansowanego w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Operacja Rozw6j -
06 priorytetowa - l. Osobv mtode na rynku pracy, Dziafanie L.4,,Mlodziei solidarna

w dzialaniu" w ramach konkursu nr POWR.01'04.00-1P.03-00-001/18'

15. Uchwala Nr XLIV/67/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 5 czerwca 2018r'

w sprawie przyjqcia sprawozdania z realizacji ,,Programu wsp6lpracy Gminy Miasto

Wtoctawek z organizacjami pozarzqdowymi oraz z podmiotami, o kt6rych mowa w

Uchwala Nr XLIV/S9/2018 Rady Miasta
w sprawie upowa2nienia Prezydenta
przekraczajqcych rok budietowy.

Wtoctawek z dnia 5 czerwca 20L8r.

Miasta Wloclawek do zaciEgania zobowiEzai
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art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o dzialalnoici po2ytku publicznego i o

wolontariacie, na rok 2017".

16. Uchwala Nr XLIV/68/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 5 czerwca 2018r.

zmieniajqcej uchwalq w sprawie uchwalenia Rocznego Programu wsp6lpracy Gminy

Miasto Wloclawek z organizacjami pozarzqdowymi oraz podmiotami, o kt6rych

mowa w art.3 ust 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o dziatalnoSci poiytku
publicznego io wolontariacie, na rok 2018.

17. Uchwafa Nr XLIV/69/2018 Rady Miasta Wlociawek z dnia 5 czerwca 2018r.

w sprawie nadania Statutu Miejskiemu Zespofowi 2lobk6w we Wloclawku.

18. Uchwala Nr XLIV/70/2018 Radv Miasta Wtoclawek z dnia 5 czerwca 2018r.

uchylajqca uchwaiq w sprawie nadania Statutu Miejskiemu Zespolowi Zfobkow we

Wloclawku.

19. Uchwala Nr XLIV/71/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 5 czerwca 2018r.

zmieniajqca uchwatq w sprawie uchwalenia i przyjqcia ,,Planu gospodarki

niskoemisyjnei dla Gminy Miasto Wloctawek".

20. Uchwala Nr xLlY /72/2Ot8 Rady Miasta Wloctawek z dnia 5 czerwca 2018r.

zmieniajqca uchwalq w sprawie ustalenia cen urzqdowych za uslugi przewozowe

w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze uiytecznosci

publiczne.j w gminnych przewozach pasaierskich oraz ustalenia wysokosci oplat

dodatkowych i oplaty manipulacyjnej.

Protok6l
Jolanta
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